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Ne kupujmo pri 
ztisluikttriih! 

če prebirate te stavke, ste torej preživeli prvi udar DDV-ja. 
Od polnoči namreč veljajo nove davčne stopnje 19 in 8 odstot-
kov in seveda bistveno drugačen način obračunavanja. Strah 
pred davkom na dodano vrednost je bil zadnje tedne vse bolj 
prisoten v pogovorih ljudi, ki so odkrito izražali bojazen, kaj se 
bo zgodilo prvega julija. Slovenci smo že od novega leta na-
prej, ko je bilo odločeno o datumu uvedbe DDV, panično na-
kupovali. Prodaja avtomobilov je presegla vse dosedanje rekor-
de. In kaj se je zgodilo s cenami avtomobilov? Dejansko nič, 
morebitna pozitivna ali negativna razlika nekaj tisočakov pa 
ob velikem nakupu ne pomeni katastrofe. Je že tako, da ljudje 
še vedno bolj zaupajo ljudski domišljiji in prirojenemu strahu 
pred spremembami kot napovedi strokovnjakov. Ti so sicer 
priznali, da natančnih posledic uvedbe DDV ni mogoče napo-
vedati, mogoče pa je trditi, da večjih cenovnih pretresov ne bo. 
Učinki DDV-ja bodo dolgoročni in pozitivni bodo kar v na-
jvečji meri zmanjšali težo negativnih učinkov. 

Kot potrošnike nas najbolj zanimajo cene. Zagotovo bodo 
mnogi trgovci, gostinci in drugi podjetniki skušali z novim 
davčnim sistemom kaj zaslužiti ali se z višjimi cenami vsaj za-
varovati pred manjšim zaslužkom. Na srečo imamo že precej 
razvito konkurenco, ki je najboljši nadzor nad cenami Svoje 
lahko prispeva tudi potošniška zavest, da tistega, kar se je pre-
tirano podražilo, pač ne kupimo. Pametni gospodarji so že 
razglasili, da se cene pri njih ne bodo zvišale, nekateri, ki so 
sistem DDV dojeli do potankosti, so najavili znižanje cen svo-
jih storitev. Ekonomisti napovedujejo, da bo zaradi možnosti 
poračunavanja vhodnega DDV pri nabavi osnovnih sredstev, 
energije, pisarniškega materiala itd. (kar je doslej v obliki pro-
metnega davka zviševalo stroške poslovanja), dobiček podjetij 
nekoliko večji Del novega dobička pa je modro preliti v 
znižanje ali ohranitev sedanjih cen in obdržati svoje kupce, kar 
je v tržnem gospo- ] __ 
darstvu še kako po- CL^ ° 
membno. 1 

V občini Majšperk so dan državnosti proslavili z nnnožico ponnennbnih investicijskih uspehov (o 
njih pišemo na 13. strani). Med drugim so posodobil i pot od Grdine do TV pretvornika, ki je 
tako strma, da je niso mogli asfaltirati, ampak so jo ročno betonirali. Foto: Martin Ozmec 

KOLESARSTVO / VN PERUTNINE PTUJ IN POKAL JANEZA PUHA 

Premoina zmaga Kelnerja 
Perutnina Ptuj in njihov kolesarski klub sta bila gostitelja za-
nimivega kolesarskega tekmovanja za veliko nagrado Perutni-
ne Ptuj in pokal Janeza Puha, k i j e ob tem štelo tudi za državno 
prvenstvo. 

Se enkrat se je pokazalo, da 
so ptujski kolesarski delavci 
zelo dobri organizatorji in da 
znajo stvari izpeljati kvalitetno, 
predvsem pa bolje kot v drugih 
krajih. Toda tokrat niso bili 

samo dobri gostitelji, ampak so 
bili uspešni tudi v tekmoval-
nem smislu, saj so združno s 
krovno ekipo pobrali tri naslo-
ve državnih prvakov, od tega 
sta dva ostala na Ptuju in s tem 
je poplačan trud organizatorjev. 
Z organizacijo dirk na Ptu ju in 
uspehi kolesarjev se kolesarski 
klub Perutnina Ptuj razvija v 
vedno močnejšega konkurenta 

dolenjskim in kranjskim kole-
sarjem, ki ob tem postajajo rah-
lo nervozni. V letošnji sezoni so 
bili Ptujčani uspešni in tega jim 
nihče ne more odvzeti, zato 
vedro gledajo v preostali del 
sezone, kjer zagotovo niso rekli 
zadnje besede. 

Več o dirki na strani 21. 
Danilo Klajnšek 

Miran Kelner na nedel jsk i dirki. Foto: Čr tomi r Gozn ik 



MAJSPERK-ZETALE / MED PRVIMI SPREJELI DELITVENI 
SPORAZUM 

Portala še ni... 
č lan i sveta občine Majšperii in občine Žetale so med p n i m i 
novo nastalimi občinami v Sloveniji sprejeli delitveni spora-
zum. O delitvi nekdaj skupnega premoženja so se dogovorili 
razumno in brez zapletov, tako da pripada občini Majšperk 
76,46 odstotka premoženja, občini Žetale pa 23,54 odstotka. 
Svojo voljo so potrdili s svečanim podpisom v torek, 22. junija, 
po 6. redni seji sveta občine Majšperk. 

Po omenjenem sporazumu so se 
med drugim dogovorili, da prev-
zema pravice in ̂ premoženje jav-
nega zavoda OŠ Žetale občina 
Žetale, v javnem zavodu OŠ 
Majšperk pa občina Majšperk. 
Novo nastali občini sta tudi sous-
tanoviteljici javnih zavodov 
prejšnje občine Ptuj in se samos-
tojno odločata o soustanovitelj st-
vu. Tudi denarna sredstva, terjat-
ve in obveznosti na dan 31. de-
cembra 1998 sta si občini na-
tančno razdelili. Ostanek denar-
nih sredstev po zaključnem 
računu leta 1998 se so razdelili 
sporazumno, tako da pripada 
občini Majšperk dobrih 43,5 mili-
jona, občini Žetale pa 10,3 milijo-
na tolarjev. Denarna sredstva, ter-
jatve, obveznosti in kapitalske 
deleže do bivše občine Ptuj uvel-
javlja vsaka občina samostojno. 

Sicer pa so na omenjeni 6. seji po 
daljši in nekoliko vroči razpravi 
majšperški svetniki zavrnili pred-
log svojega župana Franca ^ z j a -
ka, po katerem naj bi župniji na 
Ptujski Gori dovolili sporno 
gradnjo vhodnega portala. Kot 
smo slišali, je rimskokatoliško 
župnijstvo Ptujska Gora že leta 
1996 na občino Majšperk naslovi-
lo prošnjo za dovoljenje za iz-
gradnjo vhodnega portala v 
župnišče na Ptujski Gori na par-
celi št. 272/1 v k.o. Ptujska Gora. 
Svet občine Majšperk je zadevo 
prvič obravnaval na seji oktobra 
1996 in drugič aprila 1998. 
Zadnjič je sldenil, da občina 
Majšperk sproži sodni postopek 
za določitev posestne meje za par-
celo št. 272/1 v k.o. Ptujska Gora, 
ki je opredeljena kot javno dobro, 
saj v predhodno razpisanih merit-

vah v letu 1996 in 1997 ni prišlo 
do končne postavitve meje. Ker 
pa se postopek o določitvi meje ni 
končd, je župan Franc Bezjak 
svetnikom predlagal, da občina 
Majšperk dovoljuje rimskokato-
liškemu župnijstvu Ptujska Gora 
gradnjo vhodnega portala. Tega 
so po sporni gradnji do polovice 
že porušili, zaradi česar je za oko-
lico nevaren. Šest svetnikov se je z 
županovim predlogom strinjalo, 
eden ni glasoval, pet pa jih je bilo 
proti, zato so predlog zavrnili. O 
njem so znova razpravljali na iz-
redni seji v torek, 29. jimija, ven-
dar do oddaje sestavka v tisk o 
sklepih še nismo mogli poročati. 

O ureditvi poti na pokopališču v 
Majšperku bodo svetniki odločali, 
ko bo projekt finančno ovredno-
ten, sočasno pa so določili priori-
teto gradnje cest v letošnjem letu, 
po katerem je na 1. mestu preplas-
titev ceste Sestrže - Savinsko, na 
2. modernizacija ceste Preša - Ko-
ritno, na 3. modernizacija ceste 
Doklece - Janški Vrh, na 4. cesta 
Stoperce - Gnani vrh in na 5. mes-
tu cesta do TV pretvornika v 
dolžini 200 m. Brez pripomb so 
sprejeli tudi uredbo o razporeditvi 
delovnega časa in uradnih ur v 
občinski upravi, o vstopu v članst-
vo občin Slovenije pa bodo skle-
pali na eni od prihodnjih sej. 

V drugem delu pa sta na skupni 
svečani seji s svetniki občine 
Žetale - oboji so na svojih sejah 
omenjeni sporaziun že sprejeli -
župana majšperške in žetalske 
občine delitveni sporazimi med 
obema novo nastalima občinama 
svečano^ podpisala. Tako je tudi 
občina Žetale po prehodno spreje-
tih lastnih sklepih dobila uradno 
možnost, da s 1. junijem 1999 svo-
je finance sama vodi. Obe občini 
pa sta se obvezali, da bosta 60 dni 
po podpisu sporazuma uredili 
tudi vse druge zadeve, ki so v 
njem opredeljene. 

M.Ozmec 

Ob prisotnosti svetnikov sta sporazum podpisala (levo) 
majšperški župan Franc Bezjak in žetalski župan Anton Bu-
tolen. Foto: M. Ozmec 

DOLANE / OB REGIONALKI PTUJ - ZAVRC SE SMETISCE KAR SIRI 

Bogofo avtomobilska "ponudba*' 
Spomladanska čiščenja so ponekod še pustila pečat, tako med drugim tudi ob zelo prometni 
regionalki Ptuj - Zavrč - Varaždin, ob dravskem mostu v Dolanah, kjer je iz majhnega odlaga-
lišča nastalo ogromno odlagališče starih avtomobilov. Skoraj ne mine dan, da kdo ne bi česa 
pripeljal ali pa tudi odpeljal, kajti za nekatere se na velikem kupu najde še kak koristen avto-
mobilski del in morda zanj tudi dobro iztržijo. Da bodo odlagališče (to daje že 

prav nespodoben videz kraju) 
prav kmalu temeljito očistili, nam 
je povedal gorišniški župan Slav-
ko Visenj ak, za to bo namreč 
poskrbela občina. Sicer pa so bili 
v občini z organiziranim zbiran-
jem kosovnih odpadkov na odla-
gališču pri Dolanah seznanjeni, 
saj so tudi obema lovskima orga-
nizacijama v občini dovolili, da za 
začasno deponijo izberejo ravno 
ta večji prostor ob Dravi. Župan 
Visenj ek tudi pravi, da se šele se-
daj vidi potreba po organiziranem 
zbiranju kosovnih odpadkov ne 
samo v gorišniški, temveč tudi v 
sosednjih občinah, saj so si to od-
lagališče izbrali tudi ljudje iz dru-
gih krajev (celo iz sosednje 
Hrvaške). 

Odlagališče ob Dravi pa je le 
začasno in bo ljudem na voljo 
samo še nekaj prihodnjih dni, 
pravijo, kajti potem bodo avtomo-
bilske školjke in vse druge odpad-
ke odpeljali. Kot smo izvedeli je 
na tem mestu tudi sicer strogo 
prepovedano odlaganje vsakršnih 
odpadkov, zato bodo v občini mo-
rali v prihodnje poskrbeti za nad-
zor (v pripravi je inšf)ekcijska 
služba skupne občinske uprave v 
MO Ptuj) in vsakršno nedopustno 
odlaganje kaznovati. Predvsem pa 
v gorišniški občini v ospredje pri-
haja varovanje okolja, temu bodo 
namreč v prihodnje posvetili več 
pozornosti. 

Tekst in foto: 
TM 

I TEDNIK je naslednik Ptujske-
I ga tednika oziroma Našega 
I dela, ki ga je ustanovil Okraj-

i ni odbor OF Ptuj leta 1948. Iz-
daja 

RADIO-TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. 
Uredništvo. Jože Šmigoc 
(odqovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 

. Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec (novinarji), Slavko 
Ribarič (vodja tehnične 
redakcije) in Jože Mohorič 
(grafično-tehnični urednik). 
Propaganda. Oliver Težak, 
n 041-669-509. 
Naslov; RADIO-TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; 
rt (062) 749-34-10, 
749-34-15, 749-34-37; 
faks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6.360 tolarjev, za tujino 
12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike 

: Slovenije st. 23/58-92 z dne 
12.2.1992 se šteje Tednik za 

- izdelek informativnega 
^ značaja iz 13. točke tarifne 
I številke 3, za katerega se 
I plačuje petodstotni davek od 
! prometa proizvodov. 

Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
www. radio-tednik. si. 
E-pošta: 
nabiralnikS>radio-tednik.si 
tednikS>amis.net 

SLOVENSKE GpRICE / O B Č I N S K I SVET PODPRL PO' 
PRAVUENO RAZLICICO AVTOCESTE 

Krajani Šeiarove 
boao profestirall 
Gradnja avtoceste po SlovensMn goricah med Mariborom in 
Lenartom še vedno buri duhove in dviga temperaturo. To je 
razumljivo, saj gre za občuten in dolgoročni poseg v občutljivo 
okolje, ki bo prizadel lokalno prebivalstvo. Zato so v Lenartu 
po ostrih kritikah iz Močne, kjer so tamkajšnji krajani očitali 
vodstvu občine slabo delo na področju obveščanja, pripravili 
več javnih sestankov in na njih so pojasnjevali potek trase od 
Partinjskega potoka do Spodnje Senarske. 

Prišli so do kompromisnih 
rešitev, s katerimi pa vsi še vedno 
niso zadovoljni in opozarjajo na 
dolgoročne^ posledice takšnih 
odločitev. Žal pri tem večkrat na-
letijo na ostre kritike trenutnih 
oblasti, ki ne skoparijo z etiketi-
ranjem o populističnem 
obnašanju, ki ne bo koristilo ne 
enim in ne drugim. Naj bo tako 
ali drugače, na zadnji seji le-
narškega občinskega sveta so svet-
niki potrdili potek avtoceste od 
Partinjskega potoka do Spodnje 
Senarske, in sicer tako imenovano 
popravljeno različico Šetarova. 
Na podlagi razprav na zborih 
občanov in po krajevnih skupnos-
tih so predlagali potek avtoceste 
po severnem koridorju, s tem da 
avtocesta v zadnjem delu trase za-

vije južneje ter s tem omogoči na-
vezavo na predlagano traso Šeta-
rova na pododseku med Par-
tinjskim potokom in Senarsko. 
Veliko dilem je bilo okoli Šetaro-
ve, občinska uprava je svetnikom 
predlagala, da naj potrdijo nekoli-
ko popravljeno različico, kar po-
meni, da naj bi se bodoča avtoces-
ta pri hlevih v Setarovi prestavila 
nekoliko severne je od teh objek-
tov in nato nadaljevala mimo jeze-
ra Radehova proti Spodnji Senar-
ski. 

Na podlagi zahtev iz krajevne 
skupnosti Sveta Trojica v Sloven-
skih goricah, v kateri leži Spodnja 
Senarska, so se zavzeli za južno 
varianto, kar pomeni„da naj bi 
bodoča avtocesta poteka južno 
pod to vasjo. S tem ne bi ločili 

Zgornje in Spodnje Senarskt 
ohranili bi obdelovalne površint 
ki jih uporabljajo kmetje na sever 
nem delu te vasi, in zavarovali dt 
krajinske prvobitnosti. Ker pa s, 
južna varianta v Senarski močni 
približa naselju Spodnje Verjant 
predlagajo, da bi se v tem delu av 
tocesta pomaknila na sever, pro 
od stanovanjskih hiš in gospodai 
skih poslopij v Spodnjih Verjanai 
in nato nadaljevala po dolit 
Brengove mimo Cerkvenjaka d 
Cogetincev. Takšen predlog s 
občinski svetniki podprli soglj 
sno in poudarili, da naj občin 
vztraja pri predvideni rešitvi in d 
naj na pododseku med Spodnj 
Senarsko in Brengovo obvelji 
južna varianta avtoceste. 

Razprave se bodo še nadaljevali 
temeljni dvomi pa naj bi bili i 
zdaj odpravljeni. Kljub temu j 
slišati več glasnih opozoril, d 
bodo zoper takšen predlog protes 
tirali krajani Šetarove, ki so bili 
dosedanje procese premal 
vključeni. 

Marjan 7oi 

LENART / SEJEM GOSPODARSTVA SLOVENSKIH GORIC 

Lenartu tehnološlto-razv^ni cenfei 
v Lenartu so se v nedeljo zaprla vrata 1. sejma gospodarstva 
občin Slovenskih goric, na katerem se je predstavilo 43 raz-
stavljavcev iz Lenarta, od Sv. Ane, Benedikta in iz Cerkvenja-
ka. Predstavitev gospodarskega utripa Slovenskih goric so or-
ganizatoiji - Območna obrtna zbornica Lenart - združili z 20-
letnico svojega združenja in ob tem pripravili več spremlja-
jočih prireditev. Izšel pa je tudi trojezični katolog podjetnikov 
tega dela Slovenskih goric z opisom posameznih občin. 

Čeprav je štiridnevno sejemsko 
dogajanje v Lenart minuli konec 
tedna pritegnilo manj obiskoval-
cev, kot je bilo pričakovati, je bil 
sejem nedvomno uspešen. Odprl 
ga je minister za znanost in tehno-
logijo prof. dr. Alojz Marinček 
ter Slovenjegoričanom ponudil 
pomoč pri nastajanju tehnološko-
razvojnega centra Slovenskih go-
ric, ki naj bi imel svoj sedež prav v 
Lenartu, sam sejem pa označil kot 
pomemben za slovenjegoriško go-

spodarstvo. Zbrane so na otvoritvi 
v prostorih hladilnice Sadjarstva 
Lenart pozdravili tudi lenarški 
župan Ivan Vogrin, predsednik 
Območne obrtne zbornice Lenart 
Jože Petrovič in podpredsednik 
skupščine Obrtne zbornice Slove-
nije Viktor Varlič. Prireditelji so 
izdali sejemski časopis, izšel pa je 
tudi že dalj časa pričakovani troje-
zični kat^og podjetnikov tega 
dela Slovenskih goric, ki med 
drugim opisuje tudi občine in nji-

hove posebnosti. Katalog je izšel 
nakladi 1000 izvodov, uvodn 
misli pa je napisal predsedni 
Območne obrtne zbornice Lenai 
Jože Petrovič. 

Območna obrtna zbornica je 
počastitev svojega jubileja pripri 
vila več obsejemskih priredite 
Najprej so v Industrijski ulici sle 
vesno odprli novo betonani 
Stanka Bernjaka, nato pa so s 
zbrali na svečani akademiji, kje 
so najzaslužnejšim članom podeli 
li priznanja. Pripravili so tudi n 
gijski posvet območnih obrtni 
zbornic Podravja in Pomurja K 
proslavili 10-letnico ustanovil 
proizvodno-trgovske zadruj 
Lipa. V petek pa je bila v proste 
rih hladilnice v Lenartu še okn 
gla miza, na kateri so govorili 
obrti in podjetništvu. 

Al 

LEDENSI^I KOMENTAR IZ lURIKE - BORZNOPOSREDNI« 
SME HISf 

Premiki 
Slovenski trg kapitala se še vedno spopada z 

nizko likvidnostjo, ki se kaže v pomanjkanju do-
briti in vztrajnih kupcev. Tečaji vrednostnih papir-
jev so padali ves prejšnji teden z izjemo četrtka, 
ko je slovenksi borzni indeks poraste! za 9 indeks-
nih točk. Meja 1700 indeksnih točk je trenutno še 
dovolj močna, da slovenski borzni indeks ni 
zdrsnil še globlje. Dokaj pomemben prispevek k 
prenehanju drsenja je pomenila objava Banke Slo-
venije, da bo vendarle prišlo do delnega omiijenja 
režima skrbniških računov torej je Clintonov obisk 
prinesel verjetno premik tudi na tem pomembnem 
področju gospodarstva. Kot pomemben dejavnik, 
ki ne zbuja preveč optimizma, se je v minulih ted-
nih pojavilo dejstvo, da se bo država zaradi pro-
računskega primanjkljaja prisiljena zadolževati 
seveda pa bo to najlažje naredila s prodajo vred-
nostnih papirjev na kapitalskem trgu kakršnekoli 
obrestne mere bo pri tem določila kot nagrado 
kupcem, bomo ta dolg tako ali tako nosili davko-
plačevalci. 

V takšnem dokaj negotovem obdobju je bilo na 
uradnem borznem trgu ob padcih prizanešeno le 
redkim delnicam. Med takšnimi je najvztrajnejše 
podjetje Mercator, katerega tečaj še vedno vztraj-
no raste. K temu so pripomogle tudi novice o Mer-
catorjevi bodoči osvojitvi Emone Merkurja. Na 
skupščini delničarjev so sklepi jasno nakazovali, 
kateremu snubcu je podjetje naklonjeno. Tako je 
cena Mercatorja v preteklem tednu porastla za od-
stotek na 9267 tolarjev. Pozitivno gibanje tečaja je 
zabeležilo tudi drugo trgovsko podjetje Emona 
Obala. Njen tečaj se je dvignil za 0,3 odstotka, 
prodajalci pa so za eno delnico lahko iztržili 2147 
tolarjev. Delnice drugih pomembnejših podjetij pa 
so pretekli teden končale v rdečih številkah. Tako 

je delnica časopisnega podjetja Delo izgubila v 
enem tednu kar 30%, kar je bržkone svojevrsten 
rekord med delnicami najvišje kotacije v letošnjem 
letu. Kolinska, Radenska in Intereuropa so se z 
zadnjimi padci približale območjem, ki že pomeni-
jo ugodne nakupne nivoje. Tudi delnice Kovino-
tehne so po (nekaterim presenetljivi) rasti zabe-
ležile skoraj 3% padec, za konsolidacijo pri tečajih 
bistveno nad 700 tolarji pa bo vendarle potrebno 
počakati še nekaj časa. ? 

Prav tako kot uradni trg se je v preteklem trgu gi-
bal tudi trg pooblaščenih investicijskih družb. In-
deks se ni uspel zadržati nad 1000 indeksnih točk, 
padel je na 987 točk oziroma v tednu dni za 1,7 
odstotka. Največ so k izgubi prinesle pooblaščene 
investicijske družbe, ki v svojem premoženju ni-
majo realnih naložb. Tako je Zlata moneta 2 izgu-
bila na svoji vrednosti 4,4 odstotke, tečaj se je v 
četrtek oblikoval pri 217 tolarjih, Pomurska investfe 
cijska družba 2 pa je padla še za odstotek več, 
kupci pa so kupovali delnico po 215 tolarjev. Izje-
ma je bit med praznimi PlD-i le Triglav stšber 2, ka-
terega tečaj se je gibal okoli 225 tolarjev oziroma 
na enakem nivoju kot pred tednom dni. Malo 
uspešneje so kotirale polprazne investicijske 
duržbe. Aktivi avant in Certiusu se ceni nista spre-
menili, z Aktivo se je trgovalo pri 307 tolarjih, Cef; 
tius pa je bil še vedno vreden 456 tolarjev. Arkadi 
I je vrednost celo porastla za 0,7 odstotka na 428 
tolarjev, izgubila pa je delnica Kmečkega sklada> 
ki je bil vreden v četrtek 302 tolarja in Ateni 1. ka-
tere tečaj se je ustavil 1 odstotek nižje pri 356 to-
larjih. 

Kakšna so torej obzorja, ki se odpirajo pr®'̂  
nami? Kot gotovo se kaže dejstvo, da bodo pe'''" 
petije ob uvedbi davka na dodano vrednost dodat-
no vplivale na pripravljenost kupcev, da bi kupo-
vali delnice na borzi, likvidnost pa bodo d ras t ično 
povečali šele nakupi tujcev, ki nam bodo spet dali 
lekcijo iz poglavja vrednotenja delnic. 

Matjaž Bernik,Uinka BPH, d.d-



PORO€AMO, KOMENTHIMIIO 

PREDSTAVILI REKONSTRUKCIJO 
MINORITSKE CERKVE V torek zvečer je bila v minoritski kleti v Ptuju prva javna predstavitev 

idejne zasnove za rekonstrukcijo minoritske cerkve v Ptuju skupaj z 
investicijskinn programom. Kot je povedala koordinatorica projekta 
Kristina ŠamperI Purg, je predstavitev rekonstrukcije eden zelo po-
membnih kamnov v temeljih baročne lepotice. Idejni projekt je 
naročila mestna občina Ptuj, naročilo je prevzelo podjetje lUSING 
Ruj, izvedlo pa podjetje ARHE z odgovomim arhitektom Borisom 
Vovkom. Kot predvideva investicijski program, noj bi gradnja fasade 
in cerkvene ladje potekala sočasno, temeljni kamen pa naj bi bil 
položen v letu 2000, medtem ko naj bi poslopje nekdanje pošte 
porušili že letos. Rekonstrukcija minoritske cerkve z baročno fasado bo 
stala okrog 650 milijonov tolarjev. 

2 2 0 TOLARJEV ZA PIViPENDO 

23. junija se je sestala skupščina delničarjev Nove Ljubljanske ban-
ke. Na skupščini so na podlagi mnenja nadzornega odbora sveta 

banke sprejeli poslovni plan za letos, letno poročilo in mnenje 
pooblaščenega revizorja o revidiranju poslovanja za lansko leto. 
Dobiček Nove Ljubljanske banke po obdavčitvi za leto 1998 znaša 
štiri milijarde 226 milijonov tolarjev in se bo po sklepu skupščine 
razporedil za izplačilo dividend v višini 220 tolarjev za delnico. Banka 

, bo skladno s sklepom skupščine izplačala dividende do prvega julija. 

MERCATOR RAZVIJA LASTNO BUGOVNO 
ZNAMKO 

j ^Merca to r , največje slovensko trgovsko podjetje, se vse bolj usmerja 
l l S t u d i v razvoj lastne trgovske blagovne znamke in tako sledi sve-
tovnim trendom v trgovini, s kvaliteto in cenovno ugodnostjo pa se 
postavlja po robu znanim blagovnim znamkam. Izdelki trgovske bla-
govne znamke Mercator so v povprečju od 30 do 50 odstotkov ce-
nejši, kupiti pa jih je mogoče izključno v Mercatorjevi blagovni mreži. 
Opremljeni so z Mercatorjevim logotipom in se oblikovno ločijo od 
drugih proizvodov. Pri oblikovanju lastne trgovske znamke sodeluje 
Mercator s priznanimi slovenskimi proizvajalci, kot so Eta, Mlinotest, 
Paloma, Vital, Kolinska, Slovenijavino, Oljarica Kranj, Mesnine dežele 
Kranjske. Na ta način omogoča raznovrstno ter kvalitetno ponudbo iz-
delkov in zanje jamči s svojim imenom. Izdelki so pazljivo izbrani in 
morajo dosegati visoke standarde. Mercatorjevi izdelki so cenovno 
ugodnejši, vendar ne na račun kvalitete. Cene izdelkov Mercatorjeve 
trgovske znamke bodo ostale nespremenjene tudi po uvedbi davka na 
dodano vrednost. 

NA KTV GORIŠNICA 

¥ juniju se je na območju občine Gorišnica dogajalo marsikaj zani-
mivega in zato je ekipa kabelske televizije imela veliko dela na te-

renu. Za ta petek, 2. julija, so pripravili novo občinsko kroniko; na 
sporedu bo ob 20. uri, ponovitev pa še v nedeljo, 4. julija, ob 15. uri. 
V kroniki si bodo gledalci lahko ogledali posnetek z zadnje seje 
občinskega sveta, kjer so svetniki med drugim potrdili nov proračun, 
pripravili so pogovor z županom, na obisku je bil minister Marjan Sen-
jur, ekipo KTV je bila ob odprtju športno-voškega doma v Cunkovcih, 
ob predstavitvi kataloga VTC Haloze, na srečanju ostarelih v Zago-
jičih, na binkoštnem spustu po Dravi, na regijskem srečanju gasilk in 
no gledališki predstavi Celjski grofje na gradu Borlu. V junijski kroniki 
bo tudi veliko o dogajanju na obeh OŠ in v vrtcu, o gasilskem tekmo-
vanju, po o številnih športnih dogodkih, kjer je bil v ospredju sprejem 
maratoncev v Forminu in srečanje motoristov na letališču v Moškan-
jcih, tako kot zmeraj pa v kroniki pripravljajo tudi nasvet policije. (TM) 

TA KONEC TEPNA NA PTUJSKI TV 

Na programu je posnetek dobrodelnega koncerta Novo upanje, ki 
je bil v Kranju, in redna poljudna odaja Kako biti zdrav in zmago-

vati. 

P r i p r a v i l a : MG 

t ^ ^ R I SE ... 
J^A ia se mestne svetnice za-

P« trudile, da bi našle mesto v 
mestnega sveta. Tam 

opisani svetniki in pika. Mor-
to sporočilo večinskih svetni-
da naj bodo pri svojem delu 

^oij možate. 

. V" ^ ^ ^(ilo verjetno, da je 
minister odstopil zaradi 

ptujske gimnazije, čeprav se ta 
Projekt znova odmika ali pa visi 

^i^Vonih, ki se jih mestna 
še ni odločila dati. 

••; D a Je bo DDV v primeru, da 
J^avna blagajna ne bo polna, 
'PjmenU v DDVV. (Daj držam 
^ec m več.) 

j0opozicija ogorčena, ker 
^m^kemu predsedniku ni imela 
priložnosti potožiti, da na volit-
t>ah že dvakrat ni zmagala. 

... DA bi se lahko opozicijski vo-
ditelji IZ obiska kaj naučili. Na 
pnmer: kupite si Arturja, pa vas 
bo ameriški boss povabil na za-
sebni obisk. 

... DA zahod vztrajno ponavlja, 
da Miloševiču ne bo pomagal. Če 
lahko verjamemo podatkom o nje-
govih računih, kakšne posebne 
pomoči niti ne potrebuje. 

... T>\promet s človeškimi orga-
ni po zakonu o DDV ni 
obdavčen. Tako se je najstarejša 
obrt znava izognila dajatvam v 
državne jasli. 

... DA si strokovnjaki pri 
najstarejši obrti niso bili enotni o 
tem, ali gre za dodajanje ali 
odvzemanje vrednosti. 

... DA bomo šele s 1. julijem 
spoznali, da so otroci naše na-
jvečje bogastvo. Saj bodo namesto 
z dosedanjimi 5, obdavčeni z 19 
odstotki. 

... DA bomo Slovenci vsaj 
navzven v prihodnje izgledali 
mnogo bolje. Zlati okraski, modni 
dodatki, dišavice, šminke in pudri 
naj se bi občutno pocenili. 

PTUJ / 5 7. SEJE MESTNEGA SVETA 

O gimnaiiji na izredni seji? 
v ponedeljek je bilo nekaj v zraku; to se je poznalo tudi po 
razpravah in vedenju ptujskih svetnikov in svetnic. 

Začelo se je že pri določanju dnev-
nega reda, kjer so se glede na sklep 
odbora za družbene dejavnosti, 
predstavil ga je predsednik Vlado 
Cuš, da se točka o sofinanciranju 
ptujske gimnazije spremeni v infor-
macijo, ker do seje ni bila pred-
ložena potrebna dokumentacija, 
zelo na hitro odločili o tem, kar je 
onemogočilo sklepanje o sofinanci-
ranju in povzročilo kasnejše sprene-
vedanje o tem, kaj to pomeni (ker 
resnici na ljubo po tolikih letih v 
mestni občini ne vedo, kaj država od 
njih natančno hoče), kot da sklepa 
odbora ne bi poznali že pred sejo, in 
ker je bilo gradivo na voljo, je toliko 
bolj umestno postaviu vprašanje 
glede odgovornosti takšnega ravna-
nja. Potreben material bi lahko raz-
delili pravočasno na mizo, čeprav so 
ga resnično pripravljali v veliki nag-
lici, ne pa takrat, ko se je o tem 
vprašanju razpravljalo oziroma ko je 
bilo glasovanje o tem končano in ko 
ni bilo mogoče ničesar več pop-
ravljati, razen da bi sejo prekinili, 
da bi se sestal odbor. Predlog sklepa 
o sofinanciranju gradnje ptujske 
gimnazije so namreč dobili po 
končanem glasovanju, čeprav je bil 
pravočasno napisan. Podžupan in 
svetnik LDS Milan Čučak je ob 
tem predlagal, da se ugotovi poi-
mensko glasovanje, saj bi morali 
sklep o sofinanciranju sprejeti do 
konca junija oziroma zelo hitro, če 
naj bi bil razpis za izvajalca ob-
javljen sredi julija, objavljen pa bo 
le, če bo finančna konstrukcija gra-
dnje v celoti pokrita; pri tem nam-
reč vztraja minister za finance. 
"Rešitev" so nato poiskali v sklicu 
izredne seje, ki je lahko v torek ali 
sredo, lahko pa tudi že v ponedeljek 
zvečer, po seji oziroma v razpravi, 
na kateri ne bi smeli manjkati Meta 
Puklavec, ravnateljica ptujske gim-
nazije, Branko Kamer, direktor 
SŠC, Vojteh Rajher, bivši pred-
sednik občine Ptuj, in odgovorna 
predstavnika ministrstva za šolstvo 
Alojz Vrčke ali Matjaž Pluško. 

Polemično razpravo so nato nadal-
jevali z obravnavo sprememb in do-
polnitev poslovnika mestnega sveta, 
pri razpravi o informaciji o sofinan-
ciranju gradnje ptujske gimnazije in 
plačah. 

Pri poslovniku je polemiko in pre-
kinitev seje povzročil amandma 
svetnice Marije Strelec (SKD), s 
katerim je želela, da se ta ustrezno 
popravi, tako da bo že iz samega 
besedila izhajalo, da ne gre samo za 
svetnike, ampak tudi za svetnice 
oziroma predsednico. Pri tem je 
vztrajala, čeprav je svetnik SDS 
Tomaž Neudauer, ki je tudi 
predsednik komisije za poslovnik in 
statut, vztrajno opozarjal, da "stro-
kovna" enakopravnost v pravnem 
pogledu predstavlja nečitljivost in 
po nepotrebnem povzroča zaplete, 
ni pa to prispevek k večji enakop-
ravnosti žensk, čeprav komisija 
načelno proti takšni rešitvi, ki 
predstavlja nekaj edinstvenega, 
nima ničesar. Pri tem je šlo samo za 
to, da se pri vsakem členu poslovni-
ka, kjer je beseda 'svetnik', ta nado-
mesti z besedama 'svetnik in svetni-
ca', čeprav se "ženske" skrivajo tudi 
v drugih od 190 členov poslovnika 
(na primer pri členu, v katerem je 
govor o novinarjih). Ker amandma 
ni bil popoln, so ženske v mestnem 
svetu (Marija Strlec, Anka Ostrman 
in Lidija Majnik) pripravile skupaj 
novi amandma, s katerim so nado-
mestili prvega, od katerega je pred-
lagateljica Marija Strelec odstopila. 
Po predstavitvi amandmaja na 
amandma je več svetnikov 
obrazložilo svoj glas proti takšni 
rešitvi, ker kot so povedali, so se 
same ženske postavile v vlogo 
diskriminatork drugih žengk. Kljub 
temu pa 'svetniki' (brez 'svetnic') os-
tajajo v poslovniku, saj ženski del 
sveta za svoj predlog ni uspel dobiti 
dvetretjinske večine, ki je pri spreje-
manju sprememb in dopolnitev 
poslovnika potrebna. (Morda pa 
takšne razprave niti ne bi bilo, če bi 
svetniki in svetnice poznali tudi 
pravila slovenske slovnice, ki pravi, 
da v primeru, ko gre za moške in 
ženske osebe, prevlada v slovnici 
moški spol, op. MG) 

ZLATA PLAKETA 
ZA KNJIŽNICO 
IVANA POTRČA 

Bolj gladko je nato šlo pri odloča-

nju o podelitvi zlate plakete mestne 
občine Ptuj. V roku je komisija za 
odlikovanja in priznanja prejela 
štiri predloge za podelitev zlate pla-
kete, nobenega pa za častnega obča-
na. Društvo upokojencev Ptuj in 
Demokratična stranka upokojencev 
- Območni odbor Ptuj sta za zlato 
plaketo predlagala Knjižnico Ivana 
Potrča Ptuj, Znanstvenoraziskoval-
no središče Bistra podjetje Golfin-
vest, Podjetje za stanovanjske storit-
ve Ptuj in Projekta inženiring Ptuj 
pa Gradiš - Gradbeno podjetje 
Gradnje Ptuj. Za odločitev na svetu 
je komisija predlagala, da se zlata 
plaketa podeli Knjižnici Ivana 
Potrča Ptuj, kar so svetniki izglaso-
vali. Prejela jo bo za izjemne zasluge 
pri razvoju in prenosu kulture, 
znanja in informacij. 

V SKUPNI UPRAVI 
TRINAJST OBČIN 

že v teh dneh naj bi pričela delati 
skupna občinska uprava trinajstih 
občin na Ptujskem, nazadnje se je 
zanjo odločila občina Trnovska vas, 
ki bo opravljala upravne naloge na 
področju urejanja prostora, varstva 
okolja, inšpekcije in gospodarske 
infrastrukture. Po informacijah gre 
za prvo takšno upravo v Sloveniji, v 
kateri bo zaposlenih deset delavcev, 
vodil pa jo bo predstojnik, ki bo za 
svoje delo odgovarjal županom 
občin, ki so se odločile za ustanovi-
tev skupne uprave. 

KJE DOBITI DVES-
TO MILIJONOV? 

Razprava o informaciji o sofinan-
ciranju gradnje ptujske gimnazije se 
je pričela z branjem dveh ločenih pi-
sem, ki sta jih v zvezi s to gradnjo 
ministrstvu za šolstvo poslala župan 
Miroslav Luci in podžupan Milan 
Čuček. Sklep o sofinanciranju bi 
morali ptujski svetniki in svetnice 
sprejeti že zaradi objave razpisa za 
izvajalca del, da bi se lahko gradnja 
pričela to jesen in da bi prve dijake v 
novi gimnaziji lahko vpisali že leta 
2000. Zupan Luci je pred pričetkom 
razprave, ki je trajala več ur, prosil 
za strpno razpravo in da naj ne bi 
odpirdi razprave o lokaciji (ta je 
bila potrjena na ptujskem mestnem 
svetu 30. julija 1996), ker bi to po-
menilo novi odlog pričetka gradnje, 
čeprav ta - resnici na ljubo - tudi v 
tem trenutku še predstavlja neznan-
ko. Povedal je tudi, da pri gradnji ne 
pričakuje sodelovanja (deležev) dru-
gih občin na Ptujskem. Sicer pa se je 
razprava pričela "s presenečenjem", 
zakaj naenkrat 200 milijonov tolar-
jev, če je ob podpisu pogodbe šlo za 
manj denarja. Pa tudi dvesto milijo-
nov tolarjev, ki naj bi jih v pro-
računu mestne občine zagotovili v 
letih 2000 in 2001, naj ne bi bilo do-
končnih že zaradi vsebine drugega 
člena sklepa, po katerem glede na 
podpisano pogodbo z dne 16. 3. le-
tos naj bi mestna občina zagotovila 
tudi ureditev struge potoka Grajene 
in njenega desnega brega, arheo-
loška izkopavanja (doslej porablje-
nih 28 milijonov tolarjev), idejno-
programski načrt, komunalno opre-
mo potrebnega zemljišča in širšo zu-
nanjo ureditev. Glede na ponedel-
jkovo razpravo so nekateri na te ob-
veznosti skorajda pozabili. Največ 
svetniških vprašanj je bilo glede fi-
nančne konstrukcije, zakaj se jo pre-
laga na mestno občino, če je srednje 
šolstvo v rokah države in kdo je dal 
zeleno luč za spremembe v projektu 
(povečanje števila oddelkov, 
nadstandard); doslej je bil v 
glavnem govor, da gre za investicijo 
v znesku okrog milijarde, potem pa 
je bo besedah župana na enem 
zadnjih pogovorov na ministrstvu 
zvedel, da se je investicija povečala 
na 1,5 milijarde tolarjev, pa so jo 
naknadno znižali na milijardo 320 
milijonov tolarjev. Tomaž Neudau-
er (SDS) je prepričan, da si mi-
nistrstvo ni izmislilo takšne gimna-
zije, o kateri sedaj odloča mestni 
svet, in da naj tisti, ki je to rekel, 
tudi plača, še posebej ker se ne ve, 
na katero škodo (osnovnošolski pro-
jekt) bo sedaj potrebno zagotoviti 
toliko več sredstev. Občina je nam-
reč obljubila 6 odstotkov sredstev 
od vrednosti investicije, ima pa veli-
ke obveznosti na področju gradnje 
osnovnošolskega prostora. Ivan Vi-
dovič (oddelek za družbene de-
javnosti mestne občine Ptuj) je 
prepričan, da je ne glede na dodatna 

sredstva in obveze mestne občine do 
tega projekta v Sloveniji veliko ob-
čin, ki bi se ob prispevku dvesto mi-
lijonov tolarjev odločile za investici-
jo, vredno milijardo 320 milijonov 
tolarjev. Svetniki, med njimi Janez 
Vertič (LDS), so bili prepričani, da 
bodo imeli več informacij o šolski 
problematiki, predvsem pa bi mora-
li imeti strokovne podlage za odlo-
čanje, da se ne bo ponovila destr-
niška in še kakšna zgodba, kjer ima-
jo novo šolo, ne pa tudi učencev. 
Prepričan je tudi, da če sprejmejo 
svetniki to breme, se bo vse skupaj 
zamaknilo, zlasti še pri gradnji os-
novnošolskega prostora. Glede na 
občutljivost problematike bi moral 
mestni svet o tem razpravljati na po-
sebni seji, da bi vedeli, kaj so nujne 
investicije in kaj to okolje zmore. 
Tudi z razdelitvijo obveznosti po le-
tih bi se svetniki lažje odločali, je bil 
mnenja svetnik Franc Premužič 
(LDS). 

Za jasne usmeritve na tem 
področju, ki bodo obvezne za vse 
strani, se je zavzel tudi Vlado Čuš 
(Zeleni Ptuja). Več svetnikov, med 
drugim Emil Mesarič (LDS), je 
vprašalo, kaj pomeni obravnava in-
formacije o sofinanciranju gradnje 
gimnazije, če ne bo sprejet sklep o 
tem, saj to ne pomeni samo imeti ali 
ne, temveč je tudi eden od elemen-
tov regionalizma. Miran Kerin 
(LDS) je prepričan, da je projekt 
gradnje ptujske gimnazije šolski 
primer, kako se šola ne bi smela gra-
diti. Lidija Majnik (LDS) se je za-
nimala, ali je mogoče investicijo 
graditi fazno, kaj bo s podražitvami, 
kdo jih bo plačal in ali je res 30. ju-
nij dan, do katerega je nujno sprejeti 
odločitev za proračun leta 2000 in 
2001. Kaj bi pomenila uokviritev v 
pariški kredit, kjer naj bi bilo za 
ptujsko gimnazijo 900 milijonov to-
larjev, tudi na to na ponedeljkovi 
seji sveta mestne občine ni bilo 
mogoče dobiti odgovora, kot tudi 
ne, kaj bi prineslo preprojektiranje 

in v kašnem času bi bilo mogoče. 
Marija Strelec (SKD) pa je bila 
odločna, da na račun gimnazije ne 
bodo žrtovali osnovnošolskega pros-
tora, kjer so potrebe prav tako veli-
ke. Ervin Hojker, svetnik in 
podžupan, je bil mnenja, da bi si 
mestni svetniki in svetnice morali 
naliti čistega vina in pogledati, koli-
ko dajejo za šolski prostor. Bore 
malo. Tudi letošnji proračun je 
takšen, so pa občine, ki dajejo tudi 
do 50 odstotkov proračuna za 
šolstvo. Svetnike je ob tem seznanil, 
da je gradivo - predlog vlaganj v os-
novnošolski prostor mestne občine 
Ptuj in ureditvi šolskega okoliša 
Dornava - pripravljeno že mesec dni 
in ni nobenega razloga, zakaj se ta 
razprava ne bi mogla izvesti. 

Na koncu razprave o informaciji o so-
financiranju gradnje ptujske gimnazije, 
ki je - mimogrede - tudi pokazala, da 
ključni dejavniki pri tej investiciji ne 
sodelujejo, kot bi morali, pa se kljub 
začetnim napovedim niso dogovorili, 
kdaj bo izredna seja oziroma v kakšni 
sestavi se bodo pogovorili o tej za Ptuj, 
njegov razvoj in za mlade pomembnega 
vprašanja. Načelna podpora projektu s 
strani svetnikov sicer obstaja, izdano je 
lokacijsko in gradbeno dovoljenje, izde-
lani projekti, le z denarjem ne gre 
skladno s pričakovanji, vendar si kljub 
"priokusu" izsiljevanja nihče ne upa iz 
tega vlaka izstopiti. Vprašanje je, zakaj 
je sploh prišlo do zapletov pri spreje-
manju sklepa o sofinanciranju, če se že 
toliko let ve, da bomo gimruizijo gradili, 
ker je to potreba, in so bili v ta namen 
podpisani številni dokumenti in če so si 
vsi vpleteni v ta projekt zanj tudi res-
nično prizadevali Že dvakrat letos je 
bil napovedan začetek gradnje, lokacija 
pa je bila izbrana že v letu 1996. Pri 
tem je lahko nadstandard v takšni ali 
drugačni obliki le izgovor, da se zadeva 
zavlačuje. Tudi znanje namreč daje ne-
kemu okolju veljavo. Drugo pa je seve-
da, kako se takšnih projektov lotevamo. 

Več prihodnjič. 
MG 



PTUJ / NA OBISKU V ROTARV CLUBU PTUJ 

Pet mladih Ptujianov 
na po€itni€e v tujino 
Prejšnji četrtek so ptujski rotarijanci, ki se ob četrtkih 
zvečer dobivajo v restavraciji Ribič, medse povabili tudi mla-
de Ptujčane oziroma okoličane, ki jih v okviru rotarijanske 
izmenjave pošiljajo v letošnjih počitnicah v tujino. Ob tej pri-
ložnosti so jim predstavili zgodovino rotarijanstva na svetu in 
v Sloveniji oziroma Ptuju ter svojo najpomembnejšo de-
javnost, mladinsko dejavnost, ki jo vodi Lojze Arko. Ta je po-
vedal, da letos pošiljajo v tujino pet mladih: Majo Ferčič (Ni-
zozemska), Mateja Zupaniča (Hannover), Aljaža Frajnkoviča 
(Bruselj), Roka Grdišo (Turčija) in Janjo Grdiša (Švedska). 
Trije med njimi se letos prvič udeleženci rotarijanske izmen-
jave in so se skupaj s starši udeležili srečanja. 

Lojze Arko jim je pred odho-
dom v imenu kluba položil na 
srce, naj bodo dobri ambasador-
ji Ptuja in Slovenije v tujini, naj 
dobro opazujejo, navežejo stike 
z mladimi s celega sveta in naj 
se zdravi in zadovoljni obogate-
ni z novimi izkušnjami vrnejo 
domov. V jeseni pa se bodo zno-
va srečali v tej sestavi, da jih 
bodo seznanili z izkušnjami ozi-
roma nekaj prispevali za rotari-
janski arhiv. S propagandnim 
materialom jih je oskrbel 
ptujski Pokrajinski muzej. V 
okviru rotarijanske izmenjave 
bo tudi en tabor v Sloveniji, 
udeležence pa bodo 9. julija na 
ptujskem gradu pozdravili tudi 
ptujski rotarijanci, ki jim 
pripravljajo bogat enoinpold-
nevni program. Ker bodo mladi 
s Ptujskega prebivali oziroma 
stanovali pri družinah rotarijan-
cev, so jih prejšnji četrtek sezna-
nili tudi z zgodovino rotari-
janskega gibanja, ki bo leta 2005 
staro so let, in kot je povedal 
dosedanji predsednik Rotary 
cluba Ptuj Edi Stropnik (danes 
ga je zamenjal Franc Visenj ak, 
rotarijansko leto se namreč 
pričenja 1. julija in končuje 30. 
junija), ima po celem svetu že 
1,2 milijona članov, ki so 
orgnizirani v 28 tisoč klubih. 
Ptujski za zdaj sodi v enega od 
dveh avstrijskih destriktov, v 
katerem je ob Sloveniji, Hrvaški 
in Madžarski vključen še 
vzhodni del Avstrije. Rotarijan-
ci so različnih poklicev, kar še 
bogati njihova srečanja, biti pa 
morajo zgledni v javnem in za-
sebnem življenju, zato rotarija-
nec ne more biti vsak. Gre za 
konservativno organizacijo, v 
kateri za zdaj v glavnem prevla-
dujejo moški, počasi pa se odpi-
rajo tudi za ženske, v prvi vrsti v 

okviru ženskih klubov. Tudi v 
ptujskega za zdaj še niso spustili 
nobene ženske. Njihovi četrtko-
vi sestanki se sestoj ijo iz preda-
vanj, vsakič pripravi predavanja 
katerih od članov. Ob predavan-
jih je zelo pomembna tudi nji-
hova karitativna dejavnost, v 
svetovnem pogledu je osrednji 
cilj rotarijancev, da bi do leta 
2005 izkorenili otroško parali-
zo. Ptujski rotarijanci pa so za 
zdaj najbolj ponosni na svoj na-
jpomembnejši program - obno-
vo Orfejevega spomenika, ki še 
sicer ni končana, pričela pa se je 
na njihovo pobudo. Prispevek je 
znašal 1,5 milijona tolarjev. 
Vsako leto izvedejo tudi en soci-
alni program. Lanski osrednji 
tovrstni program je bil zbiranje 
pomoči za obolelega Aleša Pin-
tariča, zbrali so 390 tisoč tolar-
jev in jih ob božiču izročili 
družini, da bi jim pomagali iz-
boljšati kvalitetno njihovega 
življenja. 

V Sloveniji je trenutno 14 ro-
tarijanskih klubov. Ptujski je 
bil ustanovljen leta 1995, prvi 
predsednik je bil Sergej Pav-
ličev. Prizadevanja pa so, da bi 
jih bilo še več oziroma vsaj 25, 
ker to število vodi k ustanovitvi 
lastnega destrikta, čeprav to ni 
pomembno, ker rotarijanska 
ideja ne pozna meja. Daleč na-
jpomembnejša dejavnost rotri-
jancev pa je mladinska de-
javnost, zato se tudi tako trudi-
jo, da bi se čim več mladih, kate-
rih starši so rotarijanci ali pa 
tudi ne, udeležilo izmenjave in 
del počitnic preživelo v tujini. 
Največje bogastvo, ki ga prido-
bijo s temi izmenjavami, so 
izkušnje. Prvič so ptujski rotari-
janci mlade poslali v rotari-
jansko izmenjavo leta 1996. 
Možne pa so tudi druge oblike. 

Pred odhodom v tujino smo 
za kratek pogovor zaprosili tri 
mlade, ki se letos prvič ude-
ležujejo rotarijanske izmenjave. 

Maja Ferčič, študentka soci-
alne pedagogike v Ljubljani: 
"Potujem na Nizozemsko. Ker 
imam pozitivne izkušnje z dveh 
dosedanjih bivanj v tujini, bila 
sem v jezikovnih šolah, sem se 
odločila tudi za sodelovanje v tej 
izmenjavi. Pričakujem, da bom 
navezala veliko prijateljskih 
vezi, ki se ponavadi obdržijo in 
so zelo lepe. Rada imam, da se 
mi kaj lepega zgodi, in upam, da 
bo tako tudi letos." 

Matej Zupanič, dijak srednje 
šole za oblikovanje in fotografi-

jo, Ljubljana: "Bival bom v 
Hannovru. V rotarijanskem ta-
boru bom sodeloval prvič, zelo 
se veselim, rad bi se izpopolnil v 
jeziku in navezal stike z mladi-
mi s celega sveta. Upam, da bo 
vse v redu. Tudi v bodoče sem 
bom takšne izmenjave ude-
leževal, če bo le mogoče." 

Aljaž Frajnkovič, končal OS 
Olge Meglič, jeseni pa se bo vpi-
sal na športno gimnazijo: "Potu-
jem v Bruselj (Belgija). Po 
programu bom pet dni bival pri 
družini, pet dni pa sem bom vo-
zil okoli s kolesom. Predvsem si 
želim veliko druženja in da se bi 
čim bolj izpopolnil v jeziku." 

MG 

Od leve proti desni: Edi Stropnilc, dosedanji predsednik 
Rotary cluba Ptuj, Franc Visenjak, novi predsednik, in 
Lojze Arko, vodja mladinske dejavnosti, ki bo vodenje 
ptujskili rotarijancev prevzel v letu 2000 

Od leve proti desni: trije nasmejani mladi Ptujčani, ki 
odhajajo v okviru rotarijanske izmenjave v tujino: Aljaž 
Frajnkovič, Maja Ferčič in Matej Zupanič. 

Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / SPREJEM ZA ODLIČNJAKE 

Pozornost s Iranclroiii polino 
v poročno dvorano ptujske Mestne hiše je ptujski župan Mi-
roslav Luci povabil na priložnostni sprejem 21. junija vse 
ptujske osnovnošolce, ki so bili vseh osem let šolanja 
odličnjaki. Priznanja - pozlačeno petico (pnič so jih podelili 
že lansko leto) - si je zaslužilo 69 mladih, ki predstavljajo 
bodoči strokovni potencial Ptuja. 

V odsotnosti župana, kar so 
tako mladi kot njihovi starši 
sprejeli z nejevoljo, jim je priz-
nanja podelil podžupan Ervin 
Hojker, ki v mestni občini Ptuj 
odgovarja za področje družbe-
nih dejavnosti. Zaželel jim je 
uspešno pot tudi v bodoče in da 
se jim življenjski in poklicni 
ideali uresničijo. Ob tej pri-
ložnosti so mlade tudi pogostili. 

Po sprejemu se je v imenu 
mladih oglasilo več nezadovol-
jnih staršev, ki so mnenja, da bi 
se tovrstne sprejeme dalo dru-
gače organizirati, na izvirnejši 
in bolj pristen način, v stilu, ki 
je mladim bolj blizu. Predvsem 

pa bi moral svojo besedo držati 
župan, če jim je že poslal vabilo. 
Mnenja so bili tudi, da bi na-
mesto petič raje videli knjigo, ki 
bi jo župan tudi lastnoročno po-
dpisal in še prebrali bi jo 
povrhu. Knjiga bi jim pomenila 
veliko več kot petica. Na spre-
jem pa bi kazalo povabiti tudi 
starše, saj tudi njim gre zasluga 
za to, da so mladi dosegli tako 
dobre učne in siceršnje rezulta-
te. Namesto narezka pa bi veli-
ko raje videli, če bi jih organiza-
tor sprejema povabil na njim 
priljubljeno pico. Druženje bi 
tako dobilo druge dimenzije, 
sproščenost, hkrati pa bi to bila 
priložnost, ko bi se vodstvo 

občine lahko seznanilo tudi z 
razmišljanji mladih o delu 
občine, predvsem v tistem delu. 

ki zadeva programe mladih in 
njihovo ustvarjalnost. 

MG 

Ptujski odličnjaki na sprejemu v poročni dvorani Mest-
ne hiše. Sprejeli so Jih Ivan Vidovič, vodja oddelka za 
družbene dejavnosti, Ervin Hojker, podžupan mestne 
občine Ptuj, in Lizika Vidovič, direktorica občinskega 
urada. Foto: Kosi 

• v f • 

Poiltmske ume v 
Knjižniii Ivana Pofria Počitnice so čudovita za-
deva, a lahko se sfižijo, če 
se spremenijo le v 
poležavanje, če je TV ekran 
edini prijatelj ves dan, če je 
dolgčas glavni od jutra do 
večera, tako lahko postane-
jo tudi počitnice beda. Pa 
ne, da bi morali za prave 
počitnice potovati na drugo 
stran sveta, ie kaj zabavne-
ga je treba početi. Nekaj za-
nimivih počitniških predlo-
gov bo predstavljenih tudi v 
TednikovSh knjigarnicah čez 
počitniške dni. Sicer pa pra-
vi igralec, pesnik in pisatelj 
Andrej Rozman-Roza, da 
tudi pasti lenobo ni lahko (v 
pesniški zbirki Rimantce za 
predgospodtče, ilustriral 
Zvonko Čoh, DZS, 1993, 
zbirka Zapik; št.2): 

Pesem lenuhov 
(KI JE DOLGČAS IN HVALA 

NIKOLI NE BOSTA MOGLA 
ZAPET) 

LENOBO PASTI NI L^HKO, 
le redki dobri smo za to. 
Ker treba bit je ves čas bu-

den, 
pa če spočit si ali truden. 
Saj če nam izgine izpred oči, 
lenoba hitro, en dva tri 
raztegne svoj široki gobec 
in že pospravi v svoj želo-

dec, 
kot mignil bi, vsaj pot sveta. 
Nakar popolnoma zdivja, 
zavija, tuli in grozi, 
da ostala polovica si 
oddahne res šele, ko spet 
zazeva in požre cei svet. 

Zdaj, ko to veš, spoštuj lenu-
he ; 

in proč od nas odganjaj 
muhe. 

Da ne utrudimo se, skrbi, 
saj breme, ki nam je na grbi, 
je bolj, kot se ti zdi, naporno, 
predvsem pa strašno odgo-^ 

vorno. 
Naporno in odgovorno bre-

me lenuharjenja in dolgčasa 
bodo preganjale 
POČITNIŠKE URICE! 

KJE? V mladinskem oddel-
ku Knjižnice Ivana Potrča, Mali 
grad, Prešernova 35. 

KDAJ? Vsak dan ob 10. u r i l 
od 5. julija do 20. avgusta. 

KAKO? Veselo in s copati. ; 
KDO? Pedšolski in šolski ot-

roci. 
ZAKAJ? Za dobro voljo in 

kratek čas, 
KAJ? Družabne in nagradne 

igre, literarne uganke, bralne 
nadaljevanke, ustvarjalne de-
lavnice, socialne in besedne 
igre, miganje za zdravo telo in 
bistro glavo, predstavitve no-
vih knjig in knjig iz 
počitniškega nahrbtnika, pri-
povedovanje ... 

ŠE KAJ? 26. julija bo teden, 
namenjen baionarstvu: MOJ 
DEŽNIK JE LAHKO BALON 
(razstava, pravljična ura, likov-
na delavnica, nagradna ugan-
ka). 

Julija in avgusta ima 
knjižnica poletni odpiralni čas 
DO PETNASTIH. 

Ulimna Klemeniti 

FILMSKI KOTIČEK 

Črna maika, 
beli maikon 

(Crna mačka, beli mačon) 
Pretekli teden nas je naš kino prijetno prese-
netil, saj je namesto že ustaljene zahodne 
produkcije na svoj spored uvrstil južno. Film 
režiserja Emirja Kusturice je bil vreden ogleda, 
še posebno če se že dolgo niste nasmejali do 
solz. 
Glavni junak je sedemnajstletni Rom, ki s svo-
jim spletkarskim očetom išče načine, kako 
najhitreje priti do denarja. Medtem ko njegov 
oče doživlja neuspeh za neuspehom, se sin 
prvič v življenju zaljubi. Toda zadolženi oče 
mu prekriža načrte s povsem nepričakovano 
poroko, v kateri naj bi sinova žena postala 
osem let starejša pritlikavka. 
Kako se prepreči nezaželena poroka? V filmu 
skušajo to doseči na različne načine: od 
odpovedanega pogreba do pobegle neveste. 
Življenje je prikazano na komičen način - po-
norčujejo se jako iz tragičnih kot iz srečnih 
dogodkov. Čeprav nekatere scene zbujajo 
salve smeha, pa se verjetno ne boste le-teh 
spominjali kot najvčeje zanimivosti filma. Iz-
med vseh nenavadnih stvari bi se vam morda 
v spomin najbolj vtisnili čn/ivi zobje filmskih 
junakov - po predvajanju tega filma bodo zo-
bozdravniške čakalnice gotovo bolj polne. 
Prava vrednost filma je v kulturi, ki nam jo 
približa na zanimiv način. Predstavi nam mar-
ginalo družbe, v kateri se starši dogovarjajo o 
porokah svojih otrok in kjer so do denarja ne 
pride z delom, pač pa s srečo. In sreča je ena 
izmed glavnih tem filma: srečna ljubezen, 
srečen tisti, ki se dokoplje do denarja, in se-
veda srečen konec. Morda je v filmu moteč 
prav konec, ki ne traja le običajnih nekaj mi-
nut, pač pa se vleče kakšne pol ure - da se res 
vse in popolnoma vse dobro konča. 
Sreča in nesreča. Tokrat si nismo ogledali, 
kako se prelivata v angleško govorečem sve-
tu, pač pa smo veselje in žalost videli skozi 
oči Romov. In njihovih mačk, seveda. 

Nataša Žuran 



VELIKA NEDEUA / RAZVITJE NOVEGA PRAPORA LOVSKE DRUŽINE 

Poudarili naravovarstveni vidik lovske družine 
l^ovska družina Velika Nedelja je v soboto, 26. junija, /amen-
jala star, dotrajan prapor z novim. Prireditev so spremljali 
številni domači lovci ter gostje iz tujine. Boter novega prapo-
ra, ormoški župan Vili Trofenik, ga je predal v roke novega 
praporščaka. V svečanem nagovoru pa je poudaril naravo-
varst^eni pomen lovske družine. 

Zbrane je pozdravil starešina 
lovske družine Velika Nedelja 
Anton Kace. Svečanim nagovo-
i-om številnih govornikov -
župana občine Ormož Vilija 

Trofenika, podpredsednika 
Zveze lovskih družin Ptuj 
Ormož Stanka Frangeža, pred-
sednika sveta KS Velika Nedel-
ja Ivana Hržiča in gosta iz Itali-
je grofa Vitorina Cicogna, ki že 
36 let obiskuje Slovenijo - je sle-
dilo razvitje prapora, na katere-
ga so obesili 24 spominskih tra-
kov, na drog so pritrdili 111 
pozlačenih lipic z imeni daro-
valcev. Prapor je ob zvoku rogov 
rogistov Zveze lovskih družin 
Ptuj-Ormož razvil prvi in edini 
boter ormoški župan Vili Trofe-
nik. Prapor je blagoslov prior 
Albin Žnidarič, velikonedeljski 
župnik, in prisotne spomnil, da 
je narava učiteljica življenja, kot 
je to spoznal in poudarjal zavet-
nik lovcev in gozdarjev sv. Hu-
bert. Nato je prapor potoval iz 
rok v roke. Starešina Anton 
Kace ga je predal najstarejšemu 
lovcu Francu Senici, ta pa pra-
porščaku Janku Soviču. 

Novi prapor je nadomestil do-
trajanega starega, ki je bil razvit 
leta 1977. Popravilo bi bilo zelo 
drago, zato so se odločili za izde-
lavo novega. Starega bodo ohra-
nili kot zgodovinski eksponat. 
Sredstva za izdelavo prapora v 
znesku 1.250.000 tolarjev so 

prispevali darovalci, katerih 
imena so izpisana na trakovih in 
lipicah. Sledil je simbolni "pol-
jub" praporjev. S tem so stari 
praporji sprejeli novega za svo-
jega. Prireditev je spremljal tudi 
kulturni program otrok iz veli-

konedeljskega vrtca, ki so v pre-
teklem letu obiskovali dvoje 
dejavnosti, pevski zbor ter male 
folkloriste pod vodstvom Stan-
ke Spindler in Davorine Vajd. 
Petje so spremljali z ritmičnim 
zvokom različnih zvočil. Upri-
zorili so otroške rajalne igre ter 
preproste plese, ki so bili pri-
merni njihovi starostni stopnji. 
Prireditev je povezovala Valeri-
ja Vnuk. 

V pogovoru je Anton Kace 
poudaril, da je današnja vloga 
lovcev drugačna, kot je bila 
nekoč. Zaradi velikih posegov 
človeka v naravo, na domačem 
območju je bilo posekanih več 
kot 300 hektarjev gozdov, je 
divjadi veliko manj. Zato od-

strela nekaterih vrst praktično 
ni, bolj se posvečajo skrbi zanjo. 
Prireditvi so prisostvovali 
domači lovci, tovariši iz pobra-
tene lovske družine Prebold, pa 
tudi gostje iz Avstrije in Italije. 

Anton Kace je tudi povedal, 
da je v pripravi nova zakonoda-
ja, ki jo vsi nestrpno pričakuje-
jo. Eno najbolj spornih vprašanj 

je težnja nekaterih članov po 
privatizaciji lovskih revirjev 
oziroma zakupu, tega pa sedanja 
zakonodaja ne dovoljuje. 

Slovesnosti je sledil družabni 
del prireditve ob glasbi ansam-
bla Kompromis. Lovci so seve-
da postregli tudi s tradicional-
nim srnjakovim golažem. 

Ma/cTa Pridi 

Lovska družina Velika Ne-
delja je bila ustanovljena leta 
1945 kot lovska zadruga ali 
družba. Sprva je štela 20 čla-
nov. V zakup so dobili lovišče 
v izmeri 3002 hektarjev. Pet 
let kasneje so se pridružili lov-
ski družini Ormož, leta 1954 
pa so se spet osamosvojili. 
1961. leta se je celotno lovišče 
razdelilo na posamezne prede-
le ali ekonomske enote, kjer se 
je v času lovne sezone lovilo le 
v skupinah. Izven sezone lova 
pa so imeli posamezni lovci 
dolžnost, da vzgajajo in krmijo 
divjad. Prvo lovsko sobo so 
opremili v gostilni v Veliki 
Nedelji. I..eta 1967 so prvič or-
ganizirali danes tradicionalno 
tekmovanju v streljanju na gli-
naste golobe. Današnji lovski 
dom v Trgovišču je bil predan 
v uporabo leta 1977. Ob tej 
priložnosti so razvili družinski 
prapor, tega pa so na sobotni 
prireditvi nadomestili z no-
vim. 

Legenda pravi, da se je sv. 
Hubert ob prerani smrti žene^ 
strt od bolečine, vse pogosteje 
imiikal v gozd in iskd pozabo 
v lovu, ko je nekega dne zagle-
dal jelena s svetlečim se 
k r i ^ m med rogovjeni Takrat 
se je odločil, da bo življenje 
posvetil Sv. Hubert je 
najpogosteje upodobljen v 
škofovskem oblačilu, kot atri-
bute pa ima ob sebi večinoma 
pse, lovski rog ali jelena. 

Rogisti Zveze lovskih družin Ptuj-Ormož 

Predaja prapora najstare jšemu lovcu Francu Senici. 

SLOVENSKA BISTRICA / PODELILI ŽUPANOVE PETICE 

Za vei kot stotnilo odliinlakov 
Tradicija je že, da slovenjebistriški župan 

ob koncu šolskega leta pripravi sprejem za 
vse učence, ki so osmi razred sklenili z 
odličnim uspehom. Teh pa je bilo letos kar 
105, od tega dve odličnjakinji iz SGBŠ Mari-
bor - enote Slovenska Bistrica. 

V sredo, 16. junija, so se odličnjaki in 
odličnjakinje zbirali sprva nekoliko sramežljivo 
v viteški dvorani bistriškega gradu, kjer sta jih 
že čakala župan dr. Ivan Žagar ter vodja oddel-
ka za družbene dejavnosti slovenjebistriške 
občine Iva Soršak. Zupan jim je čestital k 
odličnemu uspehu ter poudaril, da njihovi prvi 
uspeli niso zgolj naključje, temveč njihov trud, 
saj so zanje namenili mnogo svojega časa, mno-
go volje, dela in svojih moči. 

Največ odličnjakov je prišlo seveda iz najšte-
vilčnejše osnovne šole v občini - iz šole Pohor-
skega odreda Slovenska Bistrica. V šestih od-

delkih se jih je "nabralo kar 43, med njimi so 
tudi štirje, ki so v šesti razred prišli iz po-
družnične šole na Zgornji Ložnici. Med bi-
striškimi odličnjaki je tudi Nina Juhart, ki je na 
državnem tekmovanju osvojila zlato Cankarje-
vo priznanje. Osemnajst odličnjakov je "prispe-
vala" osnovna šole Poljčane, po deset osnovni 
šola Spodnja Polskava ter Črešnjevec, sedem jih 
je iz osnovne šole Makole, štirje s Keblja, trije iz 
Smartna na Pohorju, po dva iz Laporja in s Tin-
ja ter dva iz osnovne šole Minke Namestnik-
Sonje iz Slovenske Bistrice. Z odličnim uspe-
hom sta sklenili osemletno šolanje na SGBŠ 
Maribor - enoti v Slovenski Bistrici tudi Alenka 
Arbeiter in Katarina Vabel. Prva je tako prejela 
kar dve odličji, na redni in v glasbeni šoli. 

Po izročitvi petič so se vsi odličnjaki še vpisali v 
"Knjigo odličnjakov občine Slovenska Bistrica". 

Vida Topolovet 

LENART / O B DNEVU DRŽAVNOSTI 

Odprli sprehajalno pot Komarnik 
^ Lenartu so letošnji dan državnosti združili z otvoritvijo 
sprehajalne poti ob jezeru Komarnik in 35-letnico Črnega 
•esa. Zbrane je na ploščadi pred hotelom pozdravil župan Ivan 
^pgrin, slovesnosti pa se je udeležila tudi Betka Fras z mi-
nistrstva za malo gospodarstvo in turizem. V kulturnem pro-
gramu so nastopili godba na pihala in mažoretke kulturnega 
'•ruštva MOL iz Lenarta, udeležence osrednje prireditve ob 
dnevu državnosti v lenarški občini pa je zabaval Vili Resnik. 

Sprehajalna pot ob jezeru Ko- cesto Maribor-Lenart, se vije ob 
"^arnik je od središča Lanarta jezeru, prečka potok Par-
^ddaljena le nekaj minut. Vodi tinjšček, nato pa se dvigne do 

hotela Črni les, kjer prečka nasipa, kjer lahko obiskovalec 

uživa ob lepotah jezera in 
bližnjega gradu Hrastovec. Pot 
nato vodi po gozdu ter se na 
robu razdvoji. Ena pot vodi do 
spomenika Črni križ, ki ga je po 
legendi grof Friderik v 16. sto-
letju postavil svoji nesojeni lju-
bezni Agati, druga se vije nazaj 
k hotelu Črni les. Območje jeze-
ra Komarnik je eno najmer-
kantnejših v občini Lenart in 
naravni biotop za gnezditev, 
prezimovanje in selitev ptic, saj 
jih je znanih več kot 175 raz-
ličnih vrst. Območje je zaščite-
no in se uvršča med naravne re-
zervate. 

Lenarčani so zeleno idilo ob 
Črnem lesu odkrili že zgodaj, 
pred 35 leti pa pričeli izkoriščati 
tudi v turistične namene. Gos-
tišče Črni les v neposredni 
bližini jezera Komarnik je kma-
lu postalo priljubljena turis-
tična točka, danes pa tu stoji 
tudi sodobno opremljen hotel s 
112 ležišči, prostori za seminar-
je in konference ter dobro ku-
hinjo. 

AK 

KIDRIČEVO / SEJA SOSVETA NAČELNIKA UPRAVNE ENOTE 
PTUJ 

Prof/ statisHinim regiiam 
Dan pred dnevom državnosti se je na svoji drugi seji v Ki-
dričevem sestal sosvet načelnika Upravne enote Ptuj, ki ga 
vodi mag. Metod Grah, sestavlja pa petnajst županov s Ptuj-
skega. Govorili so o sodelovanju med upravno enoto in 
občinami s poudarkom na sprejemanju novega zakona o spod-
bujanju skladnega regionalnega razvoja. Na sejo so povabili 
tudi podpredsednika slovenske vlade Marjana Podobnika, a 
se zaradi zadržanosti seje ni mogel udeležiti. Zamenjal ga je 
minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Ciril Smrkolj. 

Kidričevski sosvet je imel za 
glavni cilj sprejeti sklepe, ki 
bodo s podporo večine poslan-
cev državnega zbora pomagali 
sprejeti takšen zakon o spodbu-
janju skladnega regionalnega 
razvoja, ki bom čim večjemu 
delu Slovenije omogočil na pod-
lagi stopnje razvitosti pridobiti 
sredstva za razvoj na podlagi sa-
mega zakona oziroma domačih 
in tujih virov. Tega pa ne bo 
mogoče doseči na primer ptuj-
ski regiji, če bo pripeta na veliko 
oziroma če bo uzakonjen 26. 
člen zakona, ki se nahaja pred 
tretjim branjem, da se do usta-
novitve pokrajin smiselno upo-
rabljajo statistične regije. To bi 
pomenilo, da Ptuj na podlagi se-

danje delitve na 12 statističnih 
regij sodi pod Maribor. Ciril 
Smrkolj se je zavzel za to, da je 
zakon bolj odprt, to bo zagovar-
jal tudi ob njegovem sprejeman-
ju. Zelo bi namreč bilo narobe, 
da bi demografsko ogrožena 
območja vključili v regijo, ki je 
industrijsko močna. 

Franc Pukšič, župan občine 
Destrnik, je izrazil bojazen, da 
bi se skozi statistične regije 
"uzakonile" tudi pokrajine, kar 
bi pomenilo konec sanj tega 
območja za lastno pokrajino, za 
katero je že bilo podpisano pi-
smo o nameri o njeni ustanovit-
vi. Zato bilo bila edina možnost, 
da se skozi sprejem amandmaja 
zbriše v tretjem branju zakona 

določilo o statistični regiji. 
Obljubil je, da bodo trije pos-
lanci s Ptujskega naredili vse, da 
bi se to spremenilo. Upa, da tudi 
minister Smrkolj misli resno in 
da bo pomagal preko poslanske 
skupine SLS, da se statistična 
regija zbriše iz zakona. Ve pa, da 
se tega problema zavedajo tudi v 
ptujski LDS in da bodo prek 
svojih poslancev poskušali to 
doseči. Ptujski župan Miroslav 
Luci pa je podvomil, da jih bo 
Liberalna demokracija podprla 
v teh prizadevanjih, morda se 
jim bo pridružila ZLSD. Po-
trebno pa bi bilo sprejeti 
amamdma ne samo glede statis-
tičnih regij, temveč tudi glede 
ustanavljanja agencij za regio-
nalni razvoj, ker obstaja resna 
dilema glede števila agencij v 
eni regiji - ali ena ali dve. Neka-
teri od prisotnih desetih župa-
nov od petnajstih s Ptujskega so 
prejšnji četrtek v Kidričevem 
tudi podvomili, ali vlada resno 
misli s 24. členom, zlasti še v 
njegovem zadnjem stavku, da 
bo letno zagotovila najmanj 1,6 
odstotka državnega proračuna 
za skladnejši regionalni razvoj. 
To po besedah ministra 
Smrkolja ne bi smel biti prob-
lem, v denarju bi to pomenilo 16 
milijard tolarjev. Tudi videm-
ski župan Franc Kirbiš je pre-
pričan, da če ptujsko območje 
pride pod mariborsko, potem 
bomo izgubili prave razvojne 
priložnosti. Temu je pritrdil 
tudi majšperški župan Franc 
Bezjak, ki je prepričan, da bodo 
velike regije slabo vplivale na 
razvoj Haloz, in obenem 
vprašal, ali bodo razvite regije 
zagotavljale razvoj vodovoda v 
Halozah in podobno. Župan 
občine Žetale Anton Butolen pa 
je izrazil bojazen tudi glede sa-
mega uresničevanja zakona, saj 
praksa kaže, da je sprejem eno, 
uresničevanje pa drugo. 

MG 

Sosvet načelnika Upravne enote Ptuj se je sestal v Ki-
dr ičevem. Udeležil se ga je tudi minister za kmeti jst-
vo, gozdarstvo in prehrano Ciril Smrkol j (levo), ob 
njem sta Alojz Šprah, župan občine Kidričevo, in Me-
tod Grah, načelnik Upravne enote Ptuj. 

Foto: Črtomir Goznik 



VIDEM PRI PTUJU / SREČANJE NEKDANJIH VIDEMSKIH UČENČEV 

Sedemdesetletniki pe 
55 letih prvii skupni 
Srečni in nasmejani so bili 
nekdanji učenci videmske os-
novne šole, ko so se minulo 
soboto družili in obujali spo-
mine na brezskrbna osnov-
nošolska leta. Srečali so se 
prvič po 55 letih, odkar so 
zaključili z osnovno šolo, po-
vabilu organizatoijev 
srečanja Franca Petra, Tinke 
Tement in Anice Galinec pa 
se je odzvalo blizu 30 
nekdanjih sošolk in sošolcev 
s cele vidovske fare. 

Zbrali so se v Vidmu, kjer so 
mdi obiskovali šolo, najprej pa so 
imeli mašo v farni cerkvi, ki jo je 
daroval pater Martin Vidovič, ki 
službuje v Gradcu, sicer pa je bil 
eden izmed druščine sedemdeset-
letnikov. Potem so si nekdanji 
sošolci šli pogledat še novo osnov-
no šolo, kjer jih je sprejela ravna-
teljica Marija Šmigoc, nato pa se 
odpravili na klepet in druženje v 
bližnjo gostilno Pri treh lipah. 
Tam so se zadržali pozno v sobot-
ni večer, kajti povedati so si imeli 
marsikaj zanimivega, pa tudi obu-
janje spominov za pet desetletij in 
več v preteklost jim je vzelo precej 
časa. 

Mnogih vabljenih na srečanje 
ni bilo, kajti nekateri so slabotni 
in bolni, je povedal Franc Peter, z 
vso hvaležnostjo pa so se spomnili 
tudi nekaterih sošolcev iz svoje 
generacije, ki so že umrli: »Dolgo 
let smo se dogovarjali za skupno 
srečanje, pa šele letos uresničuje-
mo naše skupne želje. Razposlali 
smo veliko vabil in lepo je po toli-
ko letih videti skupaj sošolce, med 
katerimi so bili tudi taki, ki so se 

odselili in že dosti let z družinami 
živijo v Ljubljani, na Prevaljah na 
Koroškem, v Mariboru in še kje. 
Verjetno mi bo to srečanje ostalo 
v trajnem spominu, še najbolj 
začetek, ko se mnogi nismo niti 
prepoznali več, pa pozneje naši 
pogovori, ko smo obudili spomin 
na marsikatero doživetje iz šols-
kih dni. Na vse to nas je lepo 
spomnil v nagovoru naš sošolec 
Albin Krajnc s Prevalj, ki je sicer 
pesniška duša in ima zelo dober 
spomin na šolska leta.« 

T. Mohor ko 

BRENGOVA / Z IZDELOVANJEM TORT 
SI MIMIKA KOŽAR BOGATI ŽIVLJENJE 

Torte razveseliujeio 
Obiskati kmečko gospodinjo, ki ji je glavno delo kmetovanje, ob tem 

pa najde čas za izdelavo tort, je pravo doživetje. Kakor kaže slika, je Mî  
mika Kožar, rojena 1940. leta v Brengovi, tam z mamo tudi živi 
mojstrica za izdelavo tort. Tega dela jo je naučila mama, ki je bila 
podeželska kuharica. Torte peče za prijatelje in sorodnike, ki ji pri 
našajo tudi potreben materiala, to je jajca, sladko in kislo smetano 
domače maslo in moko. Kot je povedala, si z izdelovanjem tort bogati 
svoje življenje. Mimika zna vsako torto okrasiti po želji naročnika 
Kljub delom na polju je njena roka mirna, to pa je videti po okraskih, ki 
lepšajo njene zares čudovite torte. 

Besedilo in slika: Ludvik Kramberget 

VIPAVA / DRUGI MEDNARODNI 
SLIKARSKI EX-TEMPORE 

Leonu Pisku prva nagrada 
v Moravčah pri Vipavi je bil pred kratkim II. slikarski ex-
tempore, na katerem so sodelovali tudi ptujski slikaiji. 
Med njimi je mladi slikar Leon Pišek, študent Pedagoške 
fakultete v Mariboru, doma iz Cirkovc, za svoje delo prejel 
prvo nagrado. 

Pišek že nekaj let poleg druženja s ptujskimi slikarji uspešno 
vodi slikarsko sekcijo pri prosvetnem društvu v Cirkovcah, veliko 
pa hodi na slikarske kolonije in predvsem ustvarja v domačem atel-
jeju. Po podelitvi nagrad najboljšim slikarjem v Vipavi je Pišek de-
jal, da se ni nadejal tako visoke uvrstitve, da pa mu nagrada pomeni 
izredno dosti pri njegovem nadaljnjem ustvarjanju in mu daje no-
vih moči za slikanje. 

TM 



pESTRNIK / POGOVOR Z ŽUPANOM FRANCEM PUKŠIČEM PRED OBČINSKIM PRAZNIKOM 

lastna obiina prinaša Ititrejši razvoj 
pestrnik se s svojimi 35 kvadratnimi kilometri veliko 
površino uvršča med srednje velike slovenske občine. Razgi-
bana valovita pokrajina ponuja idealne možnosti za kme-
tijstvo in turizem, z ureditvijo infrastrukture pa je v občini 
zaznati tudi porast malega gospodarstva. Po uvedbi nove lo-
kalne samouprave leta 1995 je Destrnik svojo usodo najprej 
delil s Trnovsko vasjo in Vitomarei, od 1. januaija letos pa je 
samostojna občina s 17 naselji, v katerih živi nekaj več kot 
2500 prebivalcev. Uvršča se med redkeje naseljene občine, in 
l̂ ot pravi župan Franc Pukšič, tudi tiste, ki so v zadnjih šti-
rih letih na račun nove lokalne samouprave največ pridobile. 
iVove investicije v občini to potrjujejo. Kljub uspehom in 
smelo zastavljenim ciljem pa tudi Destrnik pestijo problemi. 
S propadom večine mariborskih gospodarskih gigantov je 
namreč delo izgubilo več občanov, prebivalce pa, kot trdi 
župan, pesti tudi slabo načrtovana kmetijska politika v 
državi. 

V prihodnjih dneh, vse do 25. 
juUja, bo Destrnik praznoval svoj 
1. občinski praznik. Zvrstilo se bo 
več športnih, kulturnih in za-
bavnih prireditev, v občini pa 
bodo v teh dneh odprli tudi novi 
zdravstveni dom. O vsem tem, pa 
o načrtih, ki si jih na Destrniku 
postavljajo za v prihodnje, smo se 
pogovarjali z županom Francem 
Pukšičem, hkrati tudi poslancem 
v državnem zboru. 

TEDNIK: Pred vrati je 1. 
občinski praznik. Kako ga na-
meravate proslaviti? 

Franc Pukšič: "Občinski svet je 
sprejel sklep, da je občinski praz-
nik 25. maja, na urbanovo, kar je 
povezano s farnim patronom in 
tudi vsa zgodovinska dejstva 
kažejo, da se vse steka okoli Urba-
novega. Slovesnosti bomo letos 
pričeli 3. julija s slavnostno sejo in 
otvoritvijo likovne razstave ter 
razstave kmečkih dobrot. Os-
rednje prireditve pa bodo v nedel-
jo, 4. julija. Začele se bodo s 
slavnostno mašo in nadaljevale z 
osrednjo prireditvijo v večna-
menski športni dvorani pri osnov-
ni šoli. Praznovanje bomo nadal-
jevali pred gasilskim domom, kjer 
bosta otvoritvi preurejenega ga-
silskega doma in novega 
zdravstvenega doma. Gasilci, ki 
letos praznujejo 30-letnico, pa 
bodo ob tej priložnosti razvili svoj 
prapor. Prireditve v počastitev 
praznika bodo potekale še vse do 
25. julija, ko bomo v Desencih 
proslavili 70-letnico gasilskega 
društva. Upamo, da bomo ob tem 
jubileju zaradi potreb, ki jih imajo 
v društvu, predali namenu novo 
gasilsko vozilo." 

TEDNIK: Novi zdravstveni 
dom je letos nedvomno največja 
pridobitev v občini. 

Franc Pukšič: "Zagotovo. Tisti, 
ki poznajo Destrnik, vedo, da je 
ob gasilskem domu stal še en ob-
jekt. V spodnjem delu je bil turis-
tični dom, zgornji prostori pa so 
bili praktično nefunkcionalni in 
so že propadali. Že dalj časa smo si 
prizadevali, da bi v teh prostorih 
nekaj uredili, vendar ni bilo nič 
oprijemljivega. Zato smo se, ko 
smo dobili zdravnika, ki je bil 
pripravljen priti na Destrnik, 
odločili, da turistični dom preseli-
mo v zgornje prostore in spodnji 
del preuredimo v zdravstveno am-
bulanto. V njej bo zaposlen 
splošni zdravnik, pričakujem pa, 
aa bo poskrbel tudi za občasne 
ooiske specialistov. Seveda je to 

daleč največja pridobitev za 
občino. Predvidoma naj bi 
zdravstveni dom pričel obratovati 
jeseni." 

PRIHODNJE LETO 
KANALIZACUA IN 
PLINIFIKACIJA 

TEDNIK: Kako je z drugimi 
investicijami v občini? 

Franc Pukšič: "Občina Destr-
nik je že dalj časa znana po inves-
ticijah, tudi zato ker smo bili v 
prejšnjih desetletjih na samem 
repu nerazvitosti. Najprej želimo 
izpeljati do konca gradnjo vrtca 
ob osnovni šoli, prijavljeni pa smo 
tudi na razpis s področja komuna-
le, in sicer za ureditev kanalizaci-
je. V prvi fazi načrtujemo gradnjo 
kilometra in pol kanalizacijskega 
voda, ki naj bi se priključil na že 
izgrajeno čistilno napravo, kar pa 
je seveda odvisno od sredstev, ki 
naj bi jih dobili od ministrstva za 
okolje in prostor ter na račun de-
mografsko ogroženih področij. To 
investicijo bomo predvidoma 
pričeli v jeseni, zaključili pa pri-
hodnje leto. Ob tem nameravamo 
urediti tudi drugo infrastrukturo. 
V načrtu imamo kabelsko televizi-
jo, razsvetljavo, plinifikacijo itd. 
Če bodo vse steklo po načrtih, naj 
bi še letos začeli gradnjo kabelske-
ga sistema vzporedno s prenosom 
telefonskega omrežja z drogov v 
zemljo." 

TEDNIK: Za vsemi investici-
jami se seveda skriva denar. Ko-
liko proračunskih sredstev ima-
te letos predvidenih za tovrstne 
investicije in ali računate tudi 
na sredstva občanov? 

Franc Pukšič: "Proračun letos 
ne predvideva sredstev za gradnjo 
kabelskega sistema, kot tudi dos-
lej nismo imeli tovrstnih sredstev 
za javno razsvetljavo. Občina 
mora namreč najprej zagotoviti 
osnovne pogoje, kot so ceste, vo-
dovod in podobno. Problem je še 
vodovod v Velovleku, kar pa na-
meravamo skupaj z mestno 
občino Ptuj odpraviti prihodnje 
leto. Za kanalizacijo in plinifika-
cijo bodo denar prispevali tudi 
občani sami, vsako gospodinjstvo 
300 tisoč tolarjev v 30 obrokih. 
Ostalo pa bo seveda pokrito iz 
občinskega proračuna, vendar ne 
letošnjega, temveč od prihodnjih, 
saj moramo najprej pokriti 
stroške, nastale s posodobitvijo 
šole. Gre za okoli 200 milijonov 

tolar)ev, od tega pricaku)emo za te 
namene še nekaj denarja od 
države, približno polovico. Ko 
bomo poravnali vse te obveznosti, 
se bomo lahko podali v nove, 
podprte tudi s sredstvi iz 
občinskega proračuna. Prioriteto 
pa imajo seveda ceste, ki še niso v 
celoti dokončane." 

TEDNIK: Koliko kilometrov 
cest še čaka na modernizacijo? 

Franc Pukšič: "V naši občini je 
nedokončanih okoli 10 kilomet-
rov cest in jih nameravamo asfal-
tirati, za njimi pa že prihajajo 
nova vzdrževalna dela. Lansko 
leto nam je uspelo urediti okoli 4 

kilometre ceste od Janeževcev do 
Gomile, pred dvema letoma smo 
ponovno asfaltirali cesto Desenci 
- Velovlek, tudi okoli štiri kilo-
metre, dela skratka ne zmanjka." 

PROBLEM JE 
BREZPOSELNOST 

TEDNIK: Brez problemov ne 
gre nikjer. S katerimi se najpo-
gosteje srečujete? 

Franc Pukšič: "Problematika je 
povezana z brezposelnostjo, ki jo 
je prinesel mačehovski odnos slo-
venske vlade do mariborskega 
gospodarstva, o katerem sem v 
parlamentu pred kratkim govoril 
tudi kot poslanec, kjer sem zasta-
vil vprašanje o porabi 14 milijard 
tolarjev v zvezi mariborskim Ta-
mom. Ne morete si zamisliti, da je 
bil sprejet zakon, ki je omogočal 
porabo 14 milijard v šestih mese-
cih, od tega 8 milijard za zagon 
Tama. O tem govorim zato, ker je 
iz naše občine včasih vsak dan v 
mariborski Tam peljal avtobus 
delavcev. Drugi avtobus je bil na-
menjen v Metalno. Poleg tega sta 
vsak dan peljala dva avtobusa de-
lavcev še na Ptuj, tako da imamo 
danes na tem področju zelo velike 
probleme. Drugi večji problem je 
kmetijstvo. Kmetijska politika je 
neusmerjena. Eno leto država 
vzpodbuja vinogradništvo in 
sadjarstvo, drugo leto prašičerejo. 
Potem pa, ko kmet vloži vse svoje 
prihranke in najame kredite, ne 
ena ne druga panoga ne uspevata, 
kot bi morali. V naši občini je 

brez dela trenutno okoli 200 ljudi. 
Podprli smo tudi projekte mari-
borske Vite za področje samoza-
poslovanja, v katere pa najbolj ne 
verjamem, saj se zatika že pri za-
gonskih sredstvih. Mislim, da bi 
bilo pametneje, če bi ljudi 
spodbujali z možnostjo najema 
ugodnejših kreditov in ne ne-
povratnimi sredstvi, ki so veliko-
krat uporabljena v druge name-
ne." 

TEDNIK: V zadnjih letih se v 
Sloveniji vse hitreje razvija malo 
gospodarstvo. Kako je s tem pri 
vas? 

Franc Pukšič: "V občini sicer 
že imamo nekaj obrtnikov, zazna-
li pa smo tudi trend rasti malega 
gospodarstva, saj smo v zadnjem 
času vzpostavili osnovno infra-
strukturo, kot so ceste, vodovod 
in telefon. Še pred štirimi leti je 
bilo tu le 50 telefonov, danes jim 
imamo 500, imamo tudi ISDN li-
nije, tako da smo tako rekoč na in-
formacijski avtocesti. Osnovni 
pogoji za razvoj so bili torej dani. 
Med vodilnimi v občini na tem 
področju je Umetno kovaštvo 
Krajnc z Ojstrovca, ki se uspešno 
prebija tudi na tuja tržišča. Zade-
ve na tem področju se premikajo v 
pozitivno smer." 

TEDNIK: Destrnik je bil še 
pred leti del ptujske občine, nato 
ste bili občina skupaj z Vitomar-
ei in Trnovsko vasjo, danes ste 
samostojni. Kako ocenjujete 
novo nastalo situacijo v primer-
javi s prejšnjimi leti? 

Franc Pukšič: "Če sem odkrit: 
občina Destrnik - Trnovska vas -
Vitomarei z okoli 5 tisoč prebival-
ci in 70 kvadratnimi kilometri ve-
liko površino je bila obvladljiva, s 
tremi krajevnimi skupnostmi in 
tremi pravnimi osebami, tako da 
je občinski svet lahko zagotovil 
sredstva, s katerimi so po kra-
jevnih skupnostih tudi dejansko 
razpolagali in jih vlagali v progra-
me, ki so jih potrdili sveti kra-
jevnih skupnosti. Mislim, da je 
bila to ena izmed zelo uspešnih 
občin ter da so se v tem času vsi 
trije kraji enakomerno razvijali. 
Kar se pa tiče bivše občine Ptuj, 
moram povedati, da sem že kot 
"župan" krajevne skupnosti Destr-
nik opozarjal, da se Ptuj do perife-
rije obnaša preveč mačehovsko. 
To so dejstva, ki so jih potrdila 
zadnja štiri leta. Vse novonastale 
občine v nekdanji ptujski občini 
so v zadnjih letih zelo veliko pri-
dobile. Čeprav je po uvedbi lokal-
ne samouprave v naše kraje prišlo 
nekaj več denarja, moram dodati, 
da vendarle ne toliko, da se perife-
rija tudi prej ne bi mogla hitreje 
razvijati. To je danes za nami in 
upam, da se bosta tudi novi občini 
Sv. Andraž in Trnovska vas razvi-
jali tako hitro, kot sta se v prejšnji 
skupni občini. Sam jima bom 
skušal pomagati tudi kot poslanec 
v državnem zboru, kolikor bo se-
veda v mojih močeh." 

TEDNIK: Zagotovo pa imate v 
občini poleg že naštetih načrtov 

tudi takšne, ki nam jih še niste 
zaupali? 

Franc Pukšič: "V občini imamo 
seveda še veliko načrtov. Povezani 
so s spremembo prostorskega pla-
na, ki smo ga pričeli pripravljati 
letos in upam, da ga bomo še letos 
tudi sprejeli. S tem bi omogočili 
lažje individualne gradnje v 
občini, hkrati pa tudi priseljevan-
je ljudi. V prihodnjem letu bi radi 
izdelali projekt za ureditev kanali-
zacije za celotno občino, prav tako 
projekt plinifikacije, kajti le tako 
se lahko postopoma lotimo dela in 
se potegujemo tudi za finančna 
sredstva iz programov Phare in 
podobno." 

ŽUPAN TUDI 
POSLANEC 
TEDNIK: Županovanje na 

Destrniku opravljate hkrati z 
vlogo poslanca v državnem zbo-
ru. Kako oboje usklajujete? 

Franc Pukšič: "Vseskozi sem 
bil neprofesionalni župan, že kot 
profesor na Šolskem centru na 
Ptuju. Mislim, da je bolje zaposliti 
v upravi nekoga na strokovnem 
področju, saj mora župan itak ve-
liko svojega dela opraviti ob kon-
cu tedna in ob večerih. Svoje delo 
usklajujem tako, da vsako jutro 
pokličem na občino. Skupaj 
pregledamo pošto in razdelimo 
delo. Poudariti moram, da delam 
s profesionalno ekipo, saj vsi vedo 
za svoje delo in nimajo delovnega 
časa. Na voljo so tudi ob sobotah 
in nedeljah. Profesionalni so tudi 
zato, ker se zavedajo, da so na 
občini zaradi občanov. Podobno 
izjavo sem dal že za Večer, nakar 
je Zmago Jelinčič pripomnil, da 
župani uradujejo iz državnega 
zbora. Povedati pa moram, da 
občinske zadeve uredim, še pre-
den grem zjutraj v državni zbor." 

TEDNIK: Prihodnost Destmi-
ka in ne nazadnje celotne Šta-
jerske pa je seveda odvisna tudi 
od kooperativnega dela vseh šta-
jerskih poslancev v državnem 
zboru. Občutek imam, da 
nekdanji štajerski delegati in 

kasnejši poslanci v primerjavi s 
primorskimi in gorenjskimi za 
svoje kraje niso storili toliko, ko-
likor bi lahko. Kako vi sodeluje-
te s štajerskimi župani in pos-
lanci v državnem zboru? 

Franc Pukšič: "Vaša ugotovitev 
je točna, povedati moram, da so 
vsi drugi dejansko bolj povezani 
kot Štajerci. Veste, prav čudno je, 
da nekateri poslanci, ne le štajers-
ki, ampak tudi prekmurski, glasu-
jejo za zakone, ki nam prinesejo 
najmanj. Takšen je bil tudi zakon 
o financiranju občin. Vendar je v 
državnem zboru pač nekaj takš-
nih poslancev, ki glasujejo pod 
taktirko stranke. Zelo me skrbi in 
jezi, da poslanci, ki so bili izvolje-
ni na periferiji od kmečkega pre-
bivalstva, glasujejo za takšno za-
konodajo, ki prinaša nova delavna 
mesta urbanim naseljem, periferi-
jo pa na ta način zanemarja." 

A n e m a r i K e k e c 

Župan Franc Pukšič 

Hfg."®®®'^ obisku so stavbo za zdravstveni d o m še 
Foto: Anemari Kekec 

Osrednje 
prireditve ob 1. 
prazniku občine 
Destrnik 

3.7.:ob 18.00 - slavnostna 
seja občinskega sveta 

ob 19.00 - otvoritev likovne 
in kulinarične razstave 

4.7.:ob 10.00 - slavnostna 
maša 

ob 11.00 - svečana proslava 
ob 1. občinskem prazniku z 
razvitjem zastave in grba 
občine, podelitvijo občinskih 
priznanj in nagovori 

ob 13.00 - razvitje prapora 
ob 30 obletnici PGD Destrnik 

ob 15.00 - otvoritev in bla-
goslov gasilskega in 
zdravstvenega doma 

25.7.:ob 14.00 - praznovanje 
ob 70-letnici PGD Desenci s 
predajo gasilskega vozila 



OD TOD INTAM 

PTUJ / PREDSTAVUAMO NOVE PTUJSKE ZASEBNE ZDRAVNIKE 

Za v e č / o kvaliteto storitev 
Danes pričenjajo delo novi ptujski zasebniki v zdravstvu. 
Osem jih je in imajo svoje ambulante na štirih ločenih lokaci-
jah ter so bolj ali manj že nekaj časa čakali na svoje koncesi-
je. Z zdravstvenim domom Ptuj še naprej ohranjajo sodelovan-
je v okviru dežurne službe, zagotavljanja neprekinjenega 
zdravstvenega varstva, nujne medicinske pomoči, odkupa dela 
programov oziroma v obsegu in okviru, ki je zapisan tudi v 
koncesijski pogodbi ter v posebnih pogodbah, ki so jih podpi-
sali z vodstvom Zdravstvenega doma Ptuj. Čeprav odhod ni šel 
gladko, si novi zasebniki želijo, da bi preostala odprta 
vprašanja kar se da hitro in zadovoljivo rešili, predvsem pa, 
da bi odnosi med Zdravstvenim domom in njimi dosegli novo 
kvaliteto. Delo začenjajo z velikim optimizmom in željo, da bi 
povečali raven kvalitete storitev in tudi sicer izboljšali svoje 
pogoje za delo ter da bi bili pacienti z njihovim delom zado-
voljni. Zanje se namreč z njihovim odhodom v zasebništvo nič 
ne spremeni, razen pri nekaterih lokacija. 

Danes objavljamo pogovore s 
sedmimi novimi zasebniki; zaradi 
zadržanosti nam ni uspelo opravi-
ti pogovora s Slavico Senegačnik 
Ratajc, dr. stom., spec. ortodon-
tinjo, ki je dobila koncesijo za po-
dročje zobne in čeljustne ortodon-
tije. Z njo se bomo srečali v teh 
dneh. 
• • • 
V prostorih otroškega dispan-

zerja na Potrčevi 49 v Ptuju oziro-
ma Zoisova 15 (dom ima namreč 
dva vhoda), tuadno pa je na 
Potrčevi 49, delajo od danes kot 
otroške zdravnice zasebnice Svet-
lana Klinkon, Iris Zrilič in Lidija 
Letonja Jaušovec. Prevzele so tudi 
vse sestre, ki so doslej delale v 
otroškem dispanzerju, kot tudi la-
boratorij z laborantko ter čistilno 
ekipo. Skupna lokacija predstavlja 
prednost pri sodelovanju in nado-
meščanju, čeprav ostaja vsaka v 
prvi vrsti svoja šefica, ki se bo ob 
strokovnem delu morala spopasti 
tudi z drugimi deli, s katerimi se ji 
v poprejšnji organiziranosti ni 
bilo treba. Slednje predstavlja 
zanje še dodaten izziv. 

• • • 
Svetlana Klinkon, dr. med., 

spec.: "Svoj poklic imam rada, v 
kakršnikoli obliki že je. Zdravni-
ca sem že 27 let, od tega 24 let 
otroška zdravnica. Vesela sem, da 
je prišlo do teh sprememb, da 
bom lahko o vsaki stvari sama 
odločala. Izbrana populacija, paci-
enti, ki jih imaš krajši ali daljši 
čas, vse to predstavlja določeno 
prednost. Niso potrebne dolge 
ananmeze, dolga spoznavanja, saj 
medtem ko imaš opravek z otro-
kom, spoznaš tudi celo družino. 
To pa je za zdravje otroka sila po-
membno. Od tega, v kakšnem 
okolju otrok živi, kakšni so njego-
vi vplivi, od kvalitete družinskega 
življenja so odvisni telesno in 
duševno zdravje otroka, njegov 
razvoj, iznajdljivost, inteli-
genčnost, kar je z vidika družbe 
zelo pomembno. Eno najobčutlji-
vejših in vplivnih obdobij so prva 
leta otrokovega življenja, saj je to 
obdobje, ko gre vse v otrokovo 
podzavest in se v kasnejšem ob-
dobju lahko izrazi v pozitivnem 
in negativnem smislu. Zavedati se 
je treba, da je marsikatera bolezen 
pogojena z odnosi v družini, z lju-
beznijo staršev in z njihovim 
ukvarjanjem ter skrbjo z otroki. 
Poznamo primere, ko so otroci 
pogosto bosi, živijo na hladnem, 
pa so bolj zdravi kot mnogi, ki 
živijo navidezno v izobilju, v kate-
rem imajo prednost materialne 
dobrine. 

Do mene, moram reči, so bili v 
Zdravstvenem domu Ptuj vedno 
korektni in na delo v njem ohran-

jam lepe spomine. Če pa smo že 
pri zasebništvu, pa je v Ptuju tako 
kot drugje v Sloveniji. 

Pričakujem, da bodo moji paci-
enti zadovoljni, da se bodo še na-
prej radi zdravili pri meni in da 
bom tudi jaz zadovoljna. Koliko 
pa bo zdravstvo boljše, pa ni od-
visno samo od zdravstva (od 
zdravnikov in drugega zdravstve-
nega osebja), temveč od celotnih 
razmer v naši družbi. 

Ker v teh prvih dneh dela kot 
zasebnica nimama še natančno 
določenega urnika, bi prosila, da 
se starši o tem pozanimajo na tele-
fonski številki 746-780." 

Lidija Letonja Jaušovec, dr. 
med.: "Zdravnica sem že deset 
let, pred tem se delala tudi v 
Majšperku in Juršincih, nado-
meščala zdravnike, kjerkoli je 
bilo treba. Kot zdravnica zasebni-
ca bom obdržala vse dosedanje 
paciente, saj se za njih nič ne 
spremeni. Obiskovali me bodo 
tako kot doslej. Moji pacienti so 
otroci, mladina in odrasli. Čeprav 
bom imela po novem dela več kot 
doslej, se izziva ne bojim. Z 
današnjim dnem pričenjamo vse 
zdravnice na Potrčevi 49 delati s 
polno paro. Razmišljamo pa tudi 
o tem, da bi za svoje male pacien-
te skrbele tudi ob nedeljah. 

Upam, da bodo pacienti še bolj 
zadovoljni z našim delom. Vse in-
formacije bodo lahko dobili na te-
lefonski številki 746-760, ker je 
natančen umik še v pripravi." 

• • • 
Iris Zrilič, dr. med. spec.: "Ker 

ostajamo na dosedanji lokaciji, se 
za paciente nič ne spremeni. Rada 
bi le poudarila, da je naš uradni 
naslov: Potrčeva 49. Za informa-
cije o mojem delu naj se starši in 
drugi pozanimajo na telefonski 
številki 746-790. Čeprav ne 
pričakujem veliko, saj bo delo po-
tekalo tako kot doslej, si upam 
trditi, da bodo imeli naši mali pa-
cienti več od nas. Prepričana pa 
sem, da bomo prostore otroškega 
dispanzerja lu-edili tako, kot bi že 
zdavnaj morali biti urejeni. V to 
lokacijo se je doslej premalo vla-
galo. Pričakujem pa tudi, da bomo 

z Zdravstvenim domom Ptuj 
kmalu uredili tudi vsa doslej še 
nerešena vprašanja in da bo naše 
sodelovanje doseglo v novih raz-
merah novo kvaliteto, saj vsi dela-
mo za dobro pacienta, ne glede na 
statusno obliko." • • • 

Brigita Habjanič Mere, dr. 
med., specializantka pediatrije, 
dela od danes na Rogozniški 32. 
"Koncesijo sem dobila za zdravst-
veno varstvo za predšolske otroke 
in družinsko medicino. Vesela 
sem, da sem postala zasebnica v 
zdravstvu, na dosedanji lokaciji 

na Potrčevi 49 tega nisem mogla, 
iz podstrešja na Rogozniški 32 pa 
se je dalo vse urediti skladno s 
predpisi in po mojih željah, 
čeprav je bil zalogaj velik in ob 
odhodu ni šlo vse tako, kot smo si 
vsi skupaj želeli. Zadovoljstvo pa 
je veliko, ker lahko startaš, kot si 
sam želiš. Ker delamo na lokaciji 
Rogozniška 32 štiri ekipe, se bo 
dalo delo zelo dobro organizirati, 
zlasti še pri nadomeščanju zaradi 
dopustov, strokovne in druge od-
sotnosti. Imamo tudi svoj skupni 
laboratorij za osnovne laboratorij-
ske preiskave. Čakalnica je za obe 
novi zdravnici na tej lokaciji 
skupna, predvsem pa je pomemb-
no, da je odprta in da imajo paci-
enti ob prihodu že takojšen stik z 
medicinsko sestro. 

V prvi vrsti si kot zasebnica 
želim, da bi bili pacienti z mojim 
delom zadovoljni." 
• • • 
Branka Andolšek Tominc, dr. 

med, spec., prav tako od danes 

dela na Rogozniški 32. "Zaseb-
ništvo v zdravstvu v bistvu pred-
stavlja izziv, saj sem želela iz-
boljšati svoje delovne pogoje, 
predstavlja nekaj novega. Konce-
sijo sem dobila za zdravstveno 
varstvo šolske mladine in družin-
sko medicino. V novih razmerah 
želim še boljše delati, da bi moji 
pacienti še naprej radi hodili k 
meni. Želim si tudi, da bi se vsi 
dosedanji konflikti, ki smo jih 
imeli z Zdravstvenim domom, 
uredili in da začnemo na novih te-
meljih iskati pozitivne skupne 
točke. Čakalnica za naše mlade 
paciente bo svojevrstna galerija 
mlade ustvarjalnosti. V sodelo-
vanju z OŠ Olge Meglič bomo 
namreč vsaka dva meseca postavi-
li novo razstavo. Delali bomo vsak 
dan od 7.30 do 12. ure za bolne 
otroke, razen ob četrtkih, ko dela-
mo popoldne, ostali čas pa je na-
menjen sistematskim pregledom. 
Popoldan se bo naš delavnik 
pričel ob 14. uri in končal ob 
20.30. uri. Delali bomo tudi vsako 
četrto soboto v mesecu in pripada-

jajoči petek popoldne." 
• • • 
Miroslav Berič, dr, med., spe-

cialist psihiater in pedopsihiater, 
se je iz prostorov v Čučkovi stavbi 
preselil v neposredno bližino na 

Ormoški 5, kjer si je uredil specia-
listično psihiatrično ambulanto. 
Koncesijo mu je dodelilo mi-
nistrstvo za zdravstvo Republike 
Slovenije. Osnovna njegova spe-
cializacija je psihiatrija za odrasle, 
z dodatno specializacijo pa si je 
pridobil pogoje za delo z otroki in 
mladostniki. Po koncesiji bo tri 
četrtine delovnega časa namenil 
za otroke in mladostnike, medtem 
ko bo delo z odraslimi, ki ga bo 
opravljal v preostali četrtini, sa-
moplačniško; če bi ga plačala za-
varovalnica, bi šlo za širitev dejav-
nosti. Za obisk psihiatra ni po-
trebna napotnica, le predhodni 
dogovor po telefonu. 

Psihiatrija postaja vedno manj 
tabu tudi v naši družbi, obisk psi-
hiatra pa enostavno potreba tako 
kot drugi zdravstveni pregledi, 
prav tako je tendenca, da bi bila 
čim bolj približana uporabniku. 
Zato tudi tendence po njeni priva-
tizaciji. Res pa je tudi, da so preg-
ledi otrok in mladostnikov, ki 
imajo težave, še posebej odvisni 
od želje staršev. 

"Težav in motenj, ki se zdravijo 
v psihiatričnih ambtilantah, je 
vedno več. Živimo namreč v zelo 
dinamični družbi, v državi, ki se 
nahaja v tranziciji in v kateri so iz 
dneva v dan večji socialni proble-
mi, ki vplivajo tudi na razkroj 
družine kot jedra družbe. Živl-
jenjske in druge stiske ljudi so za-
radi tega vedno večje, in ker jih 
sami ne morejo rešiti, potrebujejo 
psihiatrovo pomoč. Povedati vel-
ja, da se ne ukvarjamo z "norimi" 
ljudmi, ampak z ljudmi, ki iz naj-
različnejših vzrokov prihajajo v 
življenjske stiske," je ob našem 
obisku povedal Miroslav Berič, 
dr. med., specialist psihiater in 
pedopsihiater, ki mu zasebništvo 
predstavlja velik strokoven in 
osebni izziv. 

Še naprej bo tudi kot zasebnik 
sodeloval kot član strokovnega 
tima dispanzerja za mentalno 
zdravje, v katerem so še klinični 
psiholog, defektologinja, logope-
dinja in drugi pripadajoči l^der. 
Pričakuje pa tudi sodelovanje z 

razvojno ambtilanto v ptujski bol-
nišnici, kot psihiater pa bo pokri-
val tudi Žavod dr. Marijana 
Borštnarja v Domavi. 

Ob ponedeljkih bo specialis-
tična psihiatrična ambulanta na 
Ormoški 5 delala popoldne od 
13.30 do 19. ure, v drugih dneh od 
7.30 do 13. ure, za samoplačnike 
pa po dogovoru na telefonski šte-
vilki 786-950. 

• • • 
Milorad Budisavljevič, dr. 

med., spec. internist - pulmolog, 
je danes za paciente na Ormoški 5 
odprl internistično pulmoško spe-
cialistično ordinacijo. Koncesijo 
mu je dodelilo ministrstvo za 
zdravstvo Republike Slovenije. Je 
eden tistih ptujskih zdravnikov, 
ki je že v prejšnjem letu izpolnje-
val vse pogoje za zasebno zdravst-
veno prakso, pa je iz nerazumlji-
vih razlogov ni dobil. Njegova 
specialistična ambulanta je za zdaj 
edina te vrste v severovzhodni 
Sloveniji, orje podobno ledino, 
kot jo je lansko leto na področju 
kirurgije pričel kinu-g Aljoša Toš. 
Pri tem se mu kot izkušenemu 
zdravniku postavlja vprašanje, 
kako je to mogoče, da je v zahod-
nem delu Slovenije že trinajst po-
dobnih zasebnih ambulant, kot je 
njegova, na tem območju pa za 

zdaj le njegova. Kakorkoli že 
obračali, v tej zdravstveni politiki 
je nekaj hudo narobe, če lahko eni 
vse, drugi pa skoraj ničesar ali 
zgolj drobtinice. Novi zasebni 
specialist internist pulmolog je 
tudi prepričan, da bi ministrstvo 
za zdravstvo kot tudi občina mo-
rala pod drobnogled vzeti še do-
datne pogoje, pod katerimi gredo 
ptujski zdravniki v zasebništvo. 
Vsa pravila igre so namreč v rokah 
Zdravstvenega doma, bodoči za-
sebnik pa jih mora hočeš nočeš 
sprejeti, če želi imeti zasebno 
zdravstveno ordinacijo. V dogo-
vorih o sodelovanju zasebnik ni v 
enakopravnem položaju, pred tem 
pa že tako in tako mora izpolnje-
vati vse pogoje, ki jih narekujejo 
ministrstvo za zdravstvo, zborni-
ca, stroka ... Pa tudi kontrola ima 
različne oči, ko gre za državno ali 
zasebno prakso. 

Novi zasebni pulmolog je pre-
pričan, da je dovolj strokovno 
usposobljen, odgovoren, tudi mo-
ralno in etično, da lahko prevze-
ma vso odgovornost, ki jo prinaša 
zasebna praksa. Delo v zasebni 
praksi je po njegovem za pacienta 

tudi boljše zaradi večje intimnos-
ti in večje odgovornosti, ker ni 
tako rutinsko kot v okviru držav-
nega zdravstva. Poleg tega velja v 
Zdravstvenem domu sistem urav-
nilovke, ki enako nagrajuje tako 
dobro kot slabše delo. 

V novo zasebno internistično 
pulmološko specialistično ordina-
cijo bodo pacienti prihajali z na-
potnico. Glede napotitve pa je 
tako, poudarja pulmolog Budisav-
ljevič, da naj bi bila želja pacienta 
tista, ki bi odločala, seveda pa je 
veliko odvisno tudi od samega 
zdravnika, ki pacienta pošilja \ 
pulmološko ambtilanto, ker tudi 
zdravniki med seboj komunicira-
jo na različne načine. "Iman 
občutek, da če delaš strokovno 
korektno, profesionalno, etično 
moralno, če imaš pravi odnos d{ 
bolnika, da ne moreš biti v krizi 
Vse, kar vlagaš dobrega v svoji 
delo, se mora na neki načii 
vračati. Toliko let sem že v medi 
cini, da vem, kaj lahko dam paci 
entu." 

Večina ptujskih novih zasebni! 
zdravnikov ob našem obisku n 
želela podrobneje govoriti o pro 
blemih, ki jih še rešujejo i 
Zdravstvenim domom, in o pogoj 
ih svojega odhoda, ker kot pou 
darjajo, želijo sodelovanje v novil 
razmerah postaviti na kvalitet 
nejši nivo, ker samo ta lahko ko 
risti vsem. Verjamejo pa, da s ten 
ko se njihova "družina" krepi, s 
krepijo tudi njihove pogajalsk 
pozicije. 

M( 

Brigita Habjanič Mere , 
dr. med , spec ia l i zantka 

Svet lana Klinkon, dr. 
med . , spec . 

Lidija Letonja Jaušovec , 
dr. m e d . 

Iris Zri l ič, dr. m e d . , 
s p e c . 

Branka Andolšek To-
minc, dr. med . , spec . 

Miroslav Berič, dr. med . , 
spec . 

Mi lorad Budisavl jevič, 
dr. med . , spec . 

Foto: Čr tomir Goznik 

GLEDALIŠČE PTUJ / 
POLETNI LUTKOVNI PRISTAN 

Juhuhu, lutke so tu! 
Vsako poletje poteka v Mariboru mednarodni lutkovni 
festival Poletni lutkovni pristan, od koder se predstave se-
lijo tudi v druge kraje po Sloveniji. Letos si j ih bomo prvič 
lahko nekaj ogledali tudi na Ptuju. Vse predstave bodo na 
ploščadi pred Gledališčem Ptuj, pričenjale se bodo ob 19. 
uri, v primeru slabega vremena pa bodo na odru, v gleda-
lišču. 

Najprej si boste lahko že jutri ogledali predstavo Klovn sreča 
klovna gledališča Rozmanitosti iz Miosta na Češkem. V soboto 
bodo otroci lahko uživali v dogodivščinah Sapramiške Svetlane 
Makarovič v izvedbi Lutkovnega gledališča Ljubljana. V nedeljo 
pa bo Gledališče Ptuj odigralo uspešnico Oj, čudežni zaboj, ki se 
bliža stoti ponovitvi. 

V petek, 9. julija, bomo "mini-paket" lutkovnih predstav zakl-
jučili s predstavo Cirkusa Buffeto (Rusija-Slovenija) s predstavo 
Buffetto in Bukefal. (Zaradi odvisnosti od mariborske festivalske 
mreže si organizator pridržuje pravico do spremembe programa). 

Edini in edinstveni pokrovitelj vseh predstav je Gledališče Ptuj-
Predstave poklanjamo otrokom in jih v prihodnji sezoni vabimo 
na ciklus sobotnih lutkovih matinej. Od septembra do aprila - vsa-
ko prvo soboto v mesecu ob 11. uri - na odnt Gledališča Ptuj - lut-
kovna predstava za najmlajše. 



pORNAVA / V DELAVNICAH ZAVODA DR. MARIJANA BORŠTNARJA 

Itelo za veiie spoštovanie in ugled 
y zavodu za varstvo in delovno usposabljanje mladine dr. Ma-
fijana Borštnarja v Dornavi so bivšo kuhinjo in spremljajoče 
prostore ob starem zavodu že leta 1995 preuredili v prostore 
^jirstveno-delovnega centra. Na 900 kvadratnih metrih imajo 
lepe, sodobno opremljene delavnice in prodajalno, kjer proda-
jno svoje izdelke. 

2a 120 zaposlenih duševno 
prizadetih oseb je to zelo velike-
ga pomena. Fantje in dekleta, ki 
so v domskem varstvu ali doma, 
vsako jutro prihajajo na delo v 
svetle in primerno opremljene 
delavnice. Zmerno, huje in zelo 
prizadete odrasle osebe opravl-
jajo v centru delo po svojih spo-
sobnostih in zdaj izdelujejo več 
kot 200 različnih izdelkov iz 
lesa, gline, papirja, plastike in 
blaga ter umetniška dela. V 
glavnem so to uporabni pred-
meti iz tekstila: srajce, prti, 
okrasne blazine, posteljnina, 
vzglavniki, izdelki iz svile s pos-
likavo, čebelarski klobuki ter 
tekstilne vreče za priznana ptuj-
ska in slovenska podjetja. Iž lesa 
imajo 106 izdelkov: mobiliie vi-
noteke, embalaže za vinogradni-
ke, za pekarne, za meso - tvinke, 
embalažo za sadje, krompir, 
košare za perilo, košare in za-
bojčke, lestve, razne podstavke 
za pisalne mize, podstavke za 
zastavice, igrače, šolske table in 
še bi lahko naštevali. Izdelujejo 
pa tudi predmete iz papirja: 
voščilnice za različne priložnos-
ti, kartonaste škatle, iz gline 
broške, ogrlice, etikete za vinske 
steklenice in drugo, iz kovine 
vezne elemente, matice in nosil-
ne konzole, poleg tega pa še 

umetniške slike, žgane v les, na 
platno in na papir, priponke ter 
unikatne košarice, pletene iz 
vrvice. 

Seveda veljajo tržna pravila 
tudi za njih in delo dobijo le, če 
so cenovno konkurenčni in 
točni pri rokih oddaje. Pri neka-
terih kupcih so si ustvarili 
močno zaupanje, še zlasti pri 
embalažnih artiklih. Prodajajo 
na dva načina: izdelke odkupu-
jejo družbena podjetja ter neka-
tera zasebna, nekatere izdelke 
pa izdelujejo po naročilu. Izdel-
ke prodajajo v svojih prodajal-
nah (za zdaj sta dve, ena ob 
VDC v Dornavi, druga na Ptu-
ju) ter v nekaterih drugih pro-
dajalnah. 

Prizadete osebe nosijo v sebi 
zmogljivosti, ki jih je mogoče s 
primernim strokovnim delom 
oživiti. Pri delu jim pomagajo 
delovni inštrukturji najraz-
ličnejših poklicev. 

Ivan Drobnič, ki je vodja za-
poslitvenih programov, pravi: 
"Z veliko volje, potrpežljivosti 
in vztrajnosti večino dela opra-
vijo varovanci pravočasno in 
zelo kvalitetno. S sodobnimi 
stroji dosežejo dobro kvaliteto 
izdelkov. V delavnicah si priza-
devamo razviti nove zaposlitvne 
procese za različne težavnostne 

stopnje prizadetosti. Želimo 
spodbujati vse tiste zmožnosti 
in izkoristiti tisto, kar naši go-
jenci znajo. Nekateri osvojijo le 
določeno fazo v celotnem proce-
su, vendar so v tisti stopnji zelo 
dobri in delo opravljajo kvali-
tetno. Vsaka zaposlena oseba 
zasluži mesečno denarno nagra-
do, kar pa je še daleč manj, kot 
je zajamčeni osebni dohodek." 

Gojenec Peter Hrovatič je 
zelo pozorno poslušal pogovor z 
vodjem ter opozoril, da je nekaj 
zelo pomembnih stvari pri po-
govoru izpustil. Najbolj je za-
dovoljen, da posvečajo veliko 
skrb varstvu pri delu. Zavedajo 
se, da so nekateri delovni proce-
si zelo nevarni, toda ob tako do-
bri zaščiti še ni bilo poškodb. V 
imenu svojih kolegov pa je do-
dal, da bi mesečna nagrada, ali 

kot jo oni imenujejo plača, 
lahko bila nekoliko višja. Tudi s 
sedanjim denarjem zelo dobro 
gospodari, pred kratkim si je 
kupil mobilni telefon. Da lahko 
dela v varstveno-delovnem cen-
tru, mu zelo veliko pomeni. 

Ivan Drobnič je ob koncu do-
dal, da bodo km"alu dobili 
računalnik in da si zelo prizade-
vajo, da zaposlijo težje prizadete 
osebe ter izboljšajo kvaliteto 
svojih izdelkov. Veliko podporo 
imajo pri direktorju zavoda 
mag. Milenku Rosiču in dru-
gem strokovnem kadru v zavo-
du. Seveda bi nekatera podjetja 
lahko zaposlila tudi njihove go-
jence, vendar na tem področju 
tako država kot vsakodnevna 
praksa delata drobne korake. 

Tekst in fotografije: 
M. Slodnjak 

Skupina v lesni delavnici 

Vodja delavnice Ivan Drobnič je ponosen na izdelke Gojenec Jože in delovni inštruktor Marjan Šilak v prodajalni 

Nagrmdno tuHstlino vprašanje 
Serijo predstavitev cerkva s ptujskega 

območja za zdaj prekinjamo, z njo bomo 
nadaljevali v zimskem obdobju, saj na 
predstavitev še čaka nekaj pomembnih 
m znanih cerkva. Že sedaj pa bi se ses-
tavljavci nagradnega turističnega 
vprašanja za pomoč radi zahvalili gospo-
dični Poloni Selinšek, gospe Mojci Vo-
nier - Gojkovič in drugim strokovnja-
kom iz Pokrajinskega muzeja Ptuj, prav 
posebej pa še vsem župnijskim uradom, 
ki so nam prijazno posredovali potrebne 
podatke oziroma informacije. 

Ker je letošnje leto prav posebno, praz-
nujemo namreč 1930-letnico prve pisne 
omembe Ptuja in stoletnico odkritja I. mi-
'̂"eja, bomo naslednjih nekaj nagradnih 

turističnih vprašanj posvetili boljšemu 
poznavanju rimskega Ptuja. Pričeli bomo 
s predstavitvami rimskih bogov - tistih, ki 
®o jih prebivalci Poetovione najbolj časti-

Nagrado za pravilen odgovor o zadnji 
rkvi iz pomladanske serije o cerkvah 

S r ^ ^ a r k o Munda iz Juršincev 27 b, 
Juršinci, ki je pravilno zapisal, da gre 

lamo'^^^ sv. Lovrenca v Juršincih. Česti-

Na danes objavljeni fotografiji je upodo-
bitev najvišjega rimskega boga, boga 
očeta, neba in nebeške svetlobe. Kot go-
spodarja neba so ga označevali atributi: 
orel in blisk s strelo. Mesto, kamor je uda-
rila strela (ponavadi na hribu), je postalo 
sveto. Na takšnem kraju so ponavadi pos-
tavili svetišče. V Rimu je stal tempelj, po-
svečen temu bogu, na kapitolskem, v Poe-
tovioni pa verjetno na grajskem griču. 
Bog, po katerem vprašujemo, ni bil le naj-
višji med nebeškimi bogovi, ampak je bil 
tudi zaščitnik vsega rimskega ljudstva in 
še posebej rimske države. Kot zaščitnik 

rimske države in vladarja, ki je bil vrhov-
ni vojaški poveljnik, je postal tudi bog vo-
jakov in vojaških enot. Legije so nosile na 
svojih praporih orla kot atribut svojega 
varuha. Pod zaščito tega boga sta bila ce-
sar in cesarska družina, cesarica pa pod 
zaščito njegove družice, ki je veljala tudi 
za zaščitnico rimskih žensk (deklet in 
žena), zakona ter poroda. 

Fotografija prikazuje stranico kamna, ki 
ga je dal postaviti bogu, po katerem 
vprašujemo, osvobojenec Junijan, 
pomočnik pisarja province Zgornje Pano-
nije, za zdravje in zmago cesarja Septimija 
Severa. Bog je predstavljen gol in s svoji-
mi atributi: vladarskim žezlom v levici ter 
strelo in bliskom v desnici. Kamen si 
lahko ogledate v lapidariju Pokrajinskega 
muzeja Ptuj. (Vir: Bogovi rimske Poeto-
vione, avtorja Brane Lamut in Nataša Ko-
lar. Fotografija: fototeka Pokrajinskega 
muzeja Ptuj.) 

Nagrada za pravilen odgovor so vstopni-
ce za ptujske Terme, spominek Ptuja in 
katalog turistične ponudbe Ptuja in okoli-
ce. Odgovore pričakujemo v uredništvu 
Tednika, Raičeva ulica 6, do 2. julija. 

DORNAVA/ UCENCI PREDSTAVILI 
SVOJE CELOLETNO DELO 

Peli, plesali in se veselili 
Učenci nižje stopnje osnovne šole dr. Pranja Žgeča v Dornavi 
so prejšnji torek pripravili glasbeni večer. Šolsko leto se je 
končalo, med letom pa so bili učenci aktivni v različnih djav-
nostih, ki jih učitelji ne ocenjujejo z ocenami, v njih pa je 
vloženo veliko truda in časa. 

Pred polno dvorano so se predstavili otroški pevski zbor pod 
vodstvom Valentine Vidovič ter Tea Šegula, Natalija Majcen in 
Katja Petršič iz zasebne glasbene šole Nocturno pod vodstvom Si-
mone Žgeč Veselič. Pod vodstvom Darinke Žnidarič so zaplesale tri 
folklorne skupine: gostujoča folklorna skupina Trta iz osnovne šole 
Juršinci, folklorna skupina Klas iz osnovne šole Gorišnica ter 
domača folklorna skupina Liikarji. 

"Otroci se zelo radi učijo plesov, ki so jih plesali njihovi dedje in 
babice ter starši," pove učiteljica Darinka Žnidarič, ki ima izjemen 
čut za mlade folkloriste. Na harmoniko in klarinet sta zaigrala Do-
minik in Tomaž Janžekovič. 

Ob koncu se je staršem in učencem zahvalila ravnateljica Zdenka 
Kostanjevec in vsem zaželela prijetne počitnice. 

MS 

V OŠ Dornava je zelo množična folklorna skupina 

LENART / ISO 9 0 0 2 PODJETNIKU 
A N T O N U ŽIŽKU 

Megrafije s cerfi-
Hkaioni kakovosti 
Podjetje Foto Tone je sredi marca letos uspešno opravilo certi-
fikacijsko presojo in si kot prvo v svoji dejavnosti v Sloveniji 
pridobilo mednarodni certifikat kakovosti ISO 9002, certifika-
cijskega organa TUV Management Service Gmbh. Slovesna po-
delitev je bila prejšnji četrtek, certifikat ISO 9002 pa je podjet-
niku Antonu Žižku podelil minister za znanost in tehnologijo 
prof. dr. Alojz Marinček. 

Začetki podjetja Foto Tone se-
gajo v leto 1991. Sprva so foto-
grafsko dejavnost opravljali 
samo v Lenartu, leta 1995 pa so 
poslovno enoto odprli še v 
Gornji Radgoni. Povečali so šte-
vilo zaposlenih, kmalu pa dejav-
nost razširili tudi na uokvirjanje 
slik in drugih predmetov. Med 
osnovne dejavnsti podjetja Foto 
Tone tako denes sodijo foto in 
video storitve na terenu, foto 
storitve v studiu, uokvirjanje 
predmetov in trgovina. Lani so 
v Lenartu in Gornji Radgoni 
ateljeja dopolnili še s specalizi-
ranima trgovinama. Foto Tone 
je letos svojo poslovno enoto 
odprl še v Murski Soboti, na je-
sen pa jo nameravajo tudi na 
Ptuju. Podjetje zaposluje 18 lju-
di, opravljanje storitev je 
usmerjanje h kakovosti, zato 

odločitev za pridobitev medna-
rodnega certifikata ISO 9002 ni 
nepričakovana. 

"Certifikat nam pri našem delu 
predstavlja le vmesno postajo. 
Tudi naprej si nameravamo pri-
zadevati k najvišji kakovosti," je 
med drugim na slovesnosti po-
vedal ambiciozni Anton Žižek. 
Slovesnosti v hotelu Črni les so 
se poleg ministra za znanost in 
tehnologijo udeležili tudi Emil 
Frangež iz TUV Bayern Sava, 
poslanec Franc Kramberger, 
lenarški župan Ivan Vogrin, 
župan občine Cerkvenjak Jože 
Kraner, predsednik Območne 
obrtne zbornice Lenart Jože 
Petrovič, v kulturnem progra-
mu pa je nastopila valeška pev-
ka Shirlie Roden. 

AK 

Certifikat ISO 9002 je podjetniku Antonu Žižku predal minister 
za znanost in tehnologijo prof. dr. Alojz Marinček 



NASVMTI 

teharski nasveti 
Šarlofe 

Šarlote so najbolj znane zvrnjene sladice, ki jih pripravljamo v 
različnih kupastih modelih in jih pred serviranjem vsipamo na 
krožnike ali plošče, bogato dekoriramo in ponudimo. O tem, 
ali šarloto lahko režemo ali ne, so mnenja še vedno deljena. To 
so zelo bogate sladice, tako da pri vključevanju v jedilnik prui-
pravimo izredno majhne poreije ali j ih ponudimo kot samosto-
jen obrok. 

Najpogosteje so sestavljene iz 
jajčnih pen ali osnov, ki so ses-
tavljene iz jajc, sladkorja, mleka 
ter dodatkov, kot so vanilijev 
sladkor, sladoled, zrahljamo jih 
vedno s tolčeno sladko smetano, 
za strjevanje pa jim dodamo v 
mrzli vodi namočeno želatino. Za 
izboljšanje okusov šarlotam do-
dajamo čokolado, pečene biskvit-
ne kocke, namočene v žganju, 
grobo sesekljane orehe in lešnike, 
v poletnih mesecih pa dodajamo 
bolj kiselkasto sadje, kot je rdeči 
in črni ribez, maline, jagode, ma-
rakuja, mango in podobno. 
Majhne količine visokoodstotne-
ga žganja, češnjevca ali kakšnega 
sladkega sadnega likerja šarloti 
čudovito dopolni okus. 

V Franciji pogosto pripravljajo 
šarloto iz enake količine stu-ovega 
masla, sladkorja in smetane ter 
zmletih mandljev, ki je še posebej 
slastna in tudi kalorična, tako da 
jo lahko uživamo kot samostojni 
obrok, običajno pa te šarlote 
obložimo še z lahkimi otroškimi 
piškoti, s katerimi naredimo 
obod pri modelu, tako da model 
najprej obložimo s piškoti ali tan-
ko pečenim navadnim biskvitom 
in na sredino vlijemo pripravlje-
no šarlotno maso ter vse skupaj 
postavimo v hladilnik. Čas strje-
vanje je odvisen od velikosti mo-
delov: pri porcijskih šarlotah, po-
teka strjevanje od 1 do 2 lU", pri 
večporcijskih pa tudi do 5 tur, od-

visno od glavnih sestavin. 
Model za večporcijsko šarloto 

lahko obložimo tudi s tanko bis-
kvitno mlado, ki jo premažemo z 
marmelado. Pri uporabi piškotov 
za oblogo modela lahko piškote 
prej namočimo v prekuhanem 
sladkorju ali sadnem likerju. Pri 
uporabi svežega sadja zmeraj pa-
zimo, da uporabimo manjše 
koščke, ker drugače sladico težko 
zvrnemo. 

Pri šarlotah je pomembna tudi 
njihova konsistenca. Biti morajo 
rahle, zračne in tako čvrste, da 
obdržijo obliko. Količina želati-
ne, ki jo dodajamo, je običajno 
zelo majhna, saj zraven želatine 
sladico strjuje še smetana in že 
gram želatine preveč vam bo dal 
pretrdo šarloto. 

Čeprav so šarlote pretežno hlad-
ne sladice, poznamo tudi take, ki 
jih ponudimo vroče. Najbolj zna-
na vroča je jabolčna šarlota, ki 
ima tanek obod iz hmstljavih 
tankih rezin kruha, navlaženega s 
taljenim siuovim maslom. 

Krema pri vseh šarlotah mora 
biti tako penasta, da se v ustih kar 
stopi. Najznamenitejša je bavar-
ska krema, za katero so najpogos-
teje osnova beljak, sladkor, mle-
ko, vanili in želatina ter stepena 
sladka smetana in je pogosto 
obarvana s kakavom ali čokolado. 

Najbolj znane šarlote pri nas so 
sadna šarlota, ki se prilagaja let-
nemu času glede sadja in dekora-

cije, kraljeva šarlota, ki ima zra-
ven osnovnih sestavin še dodatek 
sturovega masla, vanilijeva šarlota 
in charlotte russe - ruska šarlota; 
ta je bila priljubljena v francoski 
kuhinji na mskem dvoru v 19. 
stoletju in je pripravljena iz kan-
diranega sadja, angleške kreme, 
želatine, češnjevca in dmgih ses-
tavin. 

Vsem, ki šarlote še niste pri-
pravljali doma, priporočam, da si 
pripravite vanilijevo šarloto, ki jo 
pripravimo tako, da 4 mmenjake 
in 14 dekagramov sladkorja pe-
nasto tunešamo. Posebej 
namočimo 4 dekagrame želatine 
v nu-zlo vodo; vode uporabimo le 
toliko, da je želatina pokrita, to je 
slab deciliter. Zavremo 5 decili-
trov mleka, ga prilijemo k rtunen-
jakom in posodo postavimo na 
soparo ter s šibo ^ i mikserjem 
mešamo tako dolgo, da se krema 
zgosti in naraste. Nato odstavimo 
in dodamo namočeno želatino ter 
narahlo premešamo. Kremo na-
rahlo mešamo, dokler se ne ohla-
di, nato ji dodamo 5 decilitrov 
tolčene sladke smetane in mara-
skino, premešamo in nalijemo v 
modelčke, ki smo jih narahlo pre-
mazali z belim oljem. Pripravlje-
no šarloto damo v hladilnik, da se 
strdi, nato jo izsipamo na 
krožnik, dekoriramo s sladko 
smetano in čokolado ter ponudi-
mo. Osnovno maso za vanilijevo 
šarloto lahko razdelimo na polo-
vico in polovico kreme obarvamo 
s čokolado, nato pa modele izme-
nično napolnimo s kremami. Za 
boljši okus lahko dodate še 
majhne koščke narezanega bis-

kvita, grobo se-
sekljane lešnike, 
orehe in pistacije. 

Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

Krvodajalci 
15. JUNU - Ivanka ivanuša, Godeninci 11, Janko Cimerman, 
Šardinje 54/a, Gregor Kovadič, Lešje 13, Andrej Rožman, 
Sovjak 93, Zvonko Auer, Mihovce 12, Anton Cenar, Mezgov-
ci 55, Sergej Petek, Draženci 79/a, Branko Krošl, Lovrenc na 
Dr. polju 2, Stanko Munda, Lača ves 60, Jože Kostanjevec, 
Draženci 26/a, Darko Horvat, Tržeč 11/b, LeopoM Kroži, 
Draženci 88/a, Edvard Pušnik, Zg. Hajdina 45, Ivan Strelec, 
Zg. Hajdina 78, Jože Medved, Linhartova 6, Ptuj, Franc Mihe-
lač, Volkmerjeva 5, Ptuj, Milan Zemtjič, Andrenci 34, Slavko 
Vrbanič, Vošnjakova ulica 1, Ptuj. 
17. JUMU - Franc Pihler, Trnovska vas 15/b, Darko Sklepič, 
Miklavž pri Ormožu 36, Albin Weingartner, Zagorci 65/a, Mir-
ko Meško, Kajžar 35, Franc Majcen, Zagorje 16, Darko 
Šumenjak, Prerad 37, Albert Frčeč, ApaCe 246, Ivan Šibila, 
Apače 250, Alojz Korez, Stoperce 70/a, Stanko Janžekovič, 
Prerad 40, Miran Jeza, Kiepova ul. 54, Ptuj, Ivan Lešnik. 
Gerečja vas 103, Janez Bedenik, Ul. B. Kraigherja 19, Ki-
dričevo, Majda Marinič, Pobrežje 74/a, Mirko Tikvič, Gra-

jenščak 8, Miran Ljubeč, Zabovci 61, Ignac Kozel, Skorba 
41/a, Janez Vertak, Stojnci 8/a, Miran Ritonja, Vintarovci 10, 
Štefan Ros, Ul. B. Kraigherja 14, Kidričevo, Stanko Frčeč, 
Apače 175, Janez Plajnšek, Tovarniška 1, Kidričevo, Marjan 
Meglič, Spuhlja 65, Milan Belšak, Kajuhova 11, Kidričevo, 
Jože Kolarič, Podvinci 120, Sonja Štrucf, Zagojiči 14/f, Gor-
dana Kaisersberger, Potrčeva 22, Ptuj, Stanislav Zavec, Tur-
niška 26, Ptuj, Milan Fajt, Draženci 82, Bojan Jelen, Sta-
nošina 37/c, Marjan Muršec, Medribnik 12, Milan Kvar, 
Grlinci 9, Stanislav Širovnik, Zg. Hajdina 197, Alojz Janžeko-
vič, Strelci 5, Miran Lozar, Borisa Kraigherja 2, Kidričevo, 
Marjan Avbel, Majšperk 76, Jurček Lamot, Trnovec 1, Vinko 
Kos, Trnovska vas 20, Maiian Jus, Ptujska Gora 2/a, Andrej 
Forstnerič, Pobrežje 132, Roman Farič, Rabelčja vas 2 ^ a , 
Rado Rakar, Poljska c. 4, Rače, Miloš Krašna, Vrtanska c. 
14/a, Maribor, Milan Kozak, Miklošičeva 8, Ptuj, Franc Fe-
konja, Hajdoše 3/d. Igor Anžel, Vintarovci 21/b, Borut Golob, 
Regentova 10, Maribor, Franc Petko, Ihova 34, Gorazd Ko-
zoderc, Skorba 51, Alojz Bergant, Nebova Ztz, Maribor, 
Slavko Horvat, R Hrvaška. 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 2 3 1 . N A D ] 

EmkM, druiina In duševna Mdntvje 
93. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakoncev in družine -
na splošno - 6, nad. 

Ljudje , ki se znajdejo v krizi, 
kažejo vrsto značilnosti. Njiho-
va pozornost in sposobnost zaz-
nave je omejena le na problem, 
ki jih muči; pojavijo se strah, 
tesnoba in potrtost, pojavi se 
iskanje tuje pomoči, zbeganost 
in razmišljanje o rešitvi krize, 
ki pa je navadno nerealno in ne-
konstmktivno (npr. razmišljan-
je o tem, kako se bo partnerju 
maščeval, prehitra odločitev za 
ločitev ali odselitev). Na vsak 
način je "model r^itve" zelo 
ozek in so slepi za marsikaj, kar 
zunanji in neprizadeti opazova-
lec zlahka vicfi. 

Modelov zakonske in družin-
ske terapije to* krizne intarven-

cije je vec. Poglejmo pa si le nas-
lednje tri: 

I, "Multiple impact therapy" 
(MacGregor 1964). Bistvo te 
oblike krizne intervencije je v 
tem, da različni sodelavci tera-
pevtskega teama delajo s posa-
meznimi člani družine ali kom-
binacijami med njimi. Terapija 
je zelo intenzivna in traja skozi 
dva do tri dni. Žarišče je pri tem 
večinoma družinski sistem v ce-
loti. Podobno kot pri drugih 
oblikah krizne intervencije 
težimo predvsem za tem, ^ 
skupaj s prizadetimi ponovno 
proučimo vzroke in razvoj kriz, 
nadalje iščemo in spodbujamo 
praktične in realistične 
možnosti za rešitev krize in 
končno "učimo" zakonca ali 
družinske Člane načinov, s kate-
rimi bi preprečili ponovne čust-
vene zaplete. 

2. Metoda strukturinme 
ločitve kot sistematičen psiho-
terapevtski poskus krizne inter-
vencije pri nekaterih konfliktih 
v družini (posebno med zakon-
ci); to metodo uporabljajo od 
leta 1972 (Toomin). Cilj 
začasne in z dogovorom med 
partnerjema strukturirane 
ločitve je iskanje rešitve kon-
flikta, tehtanje o izgledih na-
daljnjega skupnega življenja (ali 
o ločitvi), analiza vzrokov kon-
flikta ipd. Cilj terapije je seveda 
tudi osebnostna rast zakoncev. 
Za razliko od a n a l i t s k a pris-
topa pri tej tehniki terapevt ak-
tivno posega v konfliktno doga-
janje, predlaga in svetuje. 

Naslednjič pa še nekaj o tej 
metodi in še o tretji metodi - di-
rektni konfrontaciji. 

m a g . Bojan Šinko 

ORJMOZ / PREDAVANJE ZA SLADKORNE BOLNIKE 

Kronični imleii sladliome MeEn 
Območno združenje Rdečega križa Ormož je bilo organizator 
predavanja z razgovorom na temo Kronični zapleti sladkorne 
bolezni. Predavanje je sodilo v okvir projekta "Imam sladkorno 
bolezen - kaj lahko storim sam?" in ga podpirata tudi občina 
Ormož in Evropska skupnost s sofinanciranjem iz programa 
Phare. Temo je na zanimiv in poljuden način predstavil prim. 
dr. Jure Šubie z endokrinološkega oddelka Splošne bolnišnice 
v Mariboru. 

Prim. Šubic je povedal, da 
imajo diabetiki ob pričetku bo-
lezni malo težav ter da se kro-
nični zapleti pojavijo po petih 
ali več letih ter bistveno vpliva-
jo na kvaliteto življenja, 
zmožnost za delo in dolžino 
življenja. Vzrok kroničnih za-
pletov sladkorne bolezni so 
okvare drobnih žil (arteriol in 
kapilar) in širših arterij - torej 
žil, po katerih teče kri od srca 
proti periferiji. Kronični zapleti 
sladkorne bolezni se kažejo na 
očeh, perifernih živcih, srcu, 
možganih, nogah ... Na razvoj 
kroničnih zapletov sladkorne 
bolezni lahko vplivamo - bolj 
kot imajo diabetiki urejeno 
sladkorno bolezen, kasneje se 
prično zapleti in počasnejši je 
njihov razvoj. Prim. Šubic je 
poudaril, da so krvni sladkor. 

koncentracija maščob v krvi, 
krvni tlak in kajenje najvažnejši 
dejavniki tveganja za razvoj ka-
snih zapletov sladkorne bolezni 
ter da je pomembno izredno do-
bro sodelovanje zdravnika z dia-
betikom, ki mora svojo bolezen 
poznati in vedeti, kako lahko 
vpliva nanjo. 

Višja medicinska sestra Mari-
ja Škafar z endokrinološke am-
bulante Splošne bolnišnice v 
Mariboru je spregovorila o negi 
diabetika s poudarkom na negi 
nog. Pri tem je poudarila 
ključne točke, ki jih mora diabe-
tik upoštevati vsak dan: stopala 
naj bodo vedno čista in suha ter 
zavarovana z nogavicami in 
čevlji. Prav tako je potrebno sto-
pala vsak dan pregledati, tako 
da jih pretipamo in ugotavlja-
mo, ali je morda spremenjena 

temperatura kože, oblika ali i 
likost stopal; potrebno je pd 
skati vse rane (žulji, ureznin 
otiščanci, razpoke) ter ugotov^ 
spremembe v barvi kože. F 
vsaki spremembi je potrebno i 
koj poiskati pomoč zdravnik 
Marija Škafar je opozorila tu 
na nepravilnosti, ki jih nekate 
počnejo in pomenijo nevarn« 
gretje stopal s termoforji ali di 
gimi grelnimi telesi, hoja z bo 
nogo, neprevidna uporaba trd 
predmetov pri negi (škarje, pil 
ce) ter pomen pravilne izbi 
obuval. 

Pedikerka Marija Akerman 
podjetja KANA, d.o.o., pa 
predstavila izdelke za nego m 
Gehwol Za slušatelje je pripi 
vila tudi priložnostna darilca 
zloženkami, v katerih je moži 
izvedeti še kaj o omenjenih i 
delkih. 

Zanimiva predavanja in pre 
stavitev je dodatno popestri 
degustacija izdelkov Mlekar 
Ptuj in Kruh-peciva iz Marib 
ra, ki so se tudi tokrat izkazal 
široko paleto svojih izdelkov. 

M a j d a Botolin Vaupot 

Juniisko deževie oviralo rast vrtnin 
Osmega junija, ko je godoval Medard, je bilo nevihtno vreme. Hladno In 
deževno vreme se je nadaljevalo ves mesec In tako se je uresničil vre-
menski pregovor: "Kakor vreme na Medarda kane, tako ves mesec os-
tane!" Vrtno rastlinje, ki bi ob sončnem In toplem Izteku pomladi moralo 
najbujneje rasti, je v razvoju zaostalo, ogrožajo ga številne rastlinske 
bolezni in škodljivci, nagajajo pa mu tudi številni pleveli. 

V SADNEM VRTU ob izte-
ku poletja opravimo še pos-

lednje gnojenje sadnemu drevju v tem vegetacij-
skem letu. To gnojenje je v bistvu popravno gno-
jenje in dohranjevanje drevesom, ki so zaostala v 
rasti ali so bila poškodovana po toči, in dreve-
som, ki že na videz ne kažejo dovolj nabrane 
nnoči za tvortx) cvetnih brstov za naslednji rod. 
Gnojenje opravirrra z lahko topnimi mešanimi 
gnojili, ki vsebujejo precej dušika. Uporabirrx) jih 
lahko v obliki prašnih gnojil tako, da jih potrosimo 
po tleh in plitvo zakopljemo, ali listnih gnojil, s ka-
terimi poškropinno listje, da jih drevo tako nepos-
redno osvaja. To gnojenje opravimo le, če je to 
potrebno, in nikakor prekasno, da se ne bi zaradi 
tega vegetacija zavlekla kasno v jesen, les pa, ki 
bi zaradi tega kasneje dozorel, pa bi bil manj od-

poren za prezimitev. Poletno gnojenje s prašnimi 
gnojili opravinrx) le, če so tla vlažna, sicer lahko 
gnojilo v suhih tleh korenine poškoduje. 

Jagodnjaki so obrani, zato sedaj nemudoma 
opravinno nekatera opravila pri negi nasadov, ki 
so pogoj za nadaljnjo tvorbo cvetnega nastavka 
in rodovitnost. Pritlike za svojo rast jemljejo hra-
nilne snovi rastlini, ki je že po naravi izčrpana od 
preteklega rodu. Če pritlik ne potrebujemo za 
razmnoževanje, jih odstranimo. Pritlik ne odtrga-
vajmo, ker s tem na jagodnih rozetah povzročimo 
rane, skozi katere se okužijo z glivičnimi bolezni-
mi, tennveč jih izrezujemo z nožem. Jagodnjak 
opleverTK), pognojinno in plitvo okopljemo. Za 
gnojenje uporabimo lahko topna mešana gnojila, 
ki so poset)ej pripravljena za jagodne nasade. Po 
potrebi nasad poškropinrxD z dotikalnimi fungici-

di, da preprečimo širjenje bakterijskih bolezni ja-
god. 

Tudi v OKRASNEM VRTU okrasnim drevni-
nam in grmovnicam še zadnjič v letošnji vegeta-
cijski dobi gnojirrra z lahko topnimi mešanimi 
gnojili za boljšo tvorbo cvetnega nastavka in da 
bi se rastline čim bolje utrdile za prezimitev. Še 
posebej je to dognojevanje potrebno opraviti pri 
vrtnicah in drugih tr^no cvetočih okrasnih 
grmovnicah, da bodo imele dovolj potrebnih hra-
nil do zaključka sezone cvetenja, vendar tudi 
tega gnojenja ne smemo izvesti prepozno, da se 
rastlinam ne bi zavlekla vegetacija. 

Močno razredčene brezstebelne jegliče - tro-
bentice in tem podobne krovne okrasne trajnice 
vtem začetnem poletnem času izkopljerrK) in raz-
sadimo. Z razdvajanjem steblik iz koreninske 
grude dobimo dobro razvite nove sadike, ki se 
do jeseni dobro vkoreninijo in razrastjo ter tako, 
če smo jih posadili na ustrezno razdaljo, sklenejo 
in pokrijejo okrasno gredico ali skalnjak. Ker so 
trobentice in druge vrste krovnih primul trajnice, 
jih sadimo v dobro pripravljeno in s kompostovko 
pognojeno zemljo. 

V ZELENJAVNEM VRTU paradižniku, ki je v 
rasti dosegel višino opore 1,30 m, nad oporo 
odtrgamo rastni vršiček. S tem preneha rast v 
višino in se poveča možnost cvetenja. Plodovi, ki 
bi se razvili iz julijskih cvetov, se počasneje razvi-
jajo in ne dozore do prvih jesenskih slan. Še na-
prej sproti odstranjujemo zalistnike in skrbimo, 
da je steblo privezano ali naravnano ob oporo. V 
presledkih vsakih deset dni škropimo z enim od 
fungicidov (dithanom, bakrenim antracolom ali 
podobnim), da ne bi prišlo do poznih okužb s 
plesnijo, četudi plodovi že zorijo, saj omenjeni 
fungicidi nimajo na zdravje škodljivega vpliva. 

V začetku julija sejemo kitajski kapus. Vznikle 
rastline radi napadejo bolhači in jih sproti pojedo. 
Če na tega škodljivca nismo dovolj pozorni, 
često meninrK), da senne ni vzklilo in prezrerno 
škodljivca. Posevek najkasneje peti dan po setvi 
poškropimo z basudinom, da hkrati uničimo tudi 
sovke, ki čestokrat na posevku naredijo takšni 
škodo kot bolhači. 

Kmalu se bo začel zavezovati fižol. Če ^ 
bonno rabili za stročjega, ga obirajrrra vsaj dva* 
krat tedensko, ker rastlino s tem vzpodbujamo K 
ponovnemu cvetenju in razvoju mladega stroc^®' 
Rastlina za tvorbo mladega stročka ne porabi tO" 
liko rastlinskih hranil, kot pa za tvorbo fižolovif^ 
zrn. 

Miran Glušič, ing, a ^ 



pTUJ / 8. TEK OB DRŽAVNIH MEJAH 

tkipa Kaiser - Petlia Ptui ubolisala rekord prage 
fekaški klub Maraton je priredil 8. tek ob slovenski meji v 
nočastitev dneva državnosti. Izvirna in enkratna ideja Franca 
/upaniča in drugih ptujskih maratoncev je nastala pred osmi-

leti ob razglasitvi samostojne republike Slovenije. Tekači 
tekaškega kluba Maraton so od takrat že sedemkrat ob tekli 
l200 km dolgo slovensko mejo. Tek je v prvih šestih letih tra-
jal neprekinjeno štiri dni in noči. 

V lanskem letu je prvič sodelo-
valo več ekip, ki so med sabo 
tekmovale. Letos so se jim pri-
družile tri nove ekipe. V nedel-
jo^ 20. junija, ob 17. uri so pred 
jViestno hišo Ptuj startale ekipe 
j^dia Dur (Artur Olaj, Boštjan 
Viihelič, Igor Nemanič, Miran 
Šušteršič, Miro Šalamun, Rojko 
Miheljj Mirko Perko in Robert 
Merhar), Maribora (Marjan 
Krempl, Rajko Zupanič, Andrej 
Mesner, Avgust Manfreda, Igor 
Šalamun, Jakob Kolarič, David 
Rihtarič in Peter Dovnik), Kai-
ser - Petlja Ptuj (Branko Perme, 
Robi Prešnjak, Ivica Škapac, 
Jani Sušnik, Stanko Barber, 
Darko Vargič, Milan Zupane in 
Tone Vencelj) in Tekaškega 
kluba Maraton Ptuj (Miha 
Svržnjak, Miran Sagadin, Rajko 
Lazar, Aleš Šimenko, Franc Zu-
panič, Matjaž Farič, Marjan 
Sišek in Nataša Vidovič). V vsa-
ki ekipi je bilo po osem tekačev, 
ki so se menjavali pri teku v 

casovnm presledkih ene ure. 
Tekmovali se v petih etapah. 

Ptujčani so se pokazali kot do-
bri organizatorji. Prvi leteči cilj 
so imeli že v občini Goriščnica, 
kar je že tradicija, saj naselje 
Formin nekako živi z maratonci 
že od prvega dne, pobudnik 
sprejema v Forminu pa je pred-
sednik vaškega odbora gospod 
Kelenc. 

Prvo in najdaljšo etapo so 
končali v ponedeljek ob 19.00 
po kar šestindvajsetih urah teka 
(363 km) po Halozah, Štajerski, 
Prekmurju in Koroški do Lo-
garske doline, od koder so na-
daljevali drugo etapo v torek ob 
5.00. Tek je v prvih dneh pote-
kal brez težav in poškodb, le dež 
in mraz sta ovirala tekače, za ka-
tere je skrbel zdravnik Rajko 
Brglez tako, da je v roke vzel 
svojo harmoniko in tišino ob 
slovenski meji napolnil s pesmi-
jo. Iz Logarske doline so na pot 
krenili drugi dan prek Kam-

niških Alp, kjer jih je presenetil 
sneg. V Bovec so prišli ravno ob 
uradni otvoritvi Evropskega 
prvenstva v lokostrelstvu, tako 
da je bilo veselje domačinov in 
tekačev nepopisno. 

Najhitrejši so bili člani ekip 
Petije - Kaiser Ptuj pred Mari-
borčani. Že pred tekom je 
večina sodelujočih stavila na ti 
dve ekipi, saj je v ekipi Mari-
borčanov bilo kar šest državnih 
reprezentantov, v ekipi Petij a-
Kaiser Ptuj pa so bili gostje iz 

hrvaške reprezentance ter dva 
slovenska ultramaratonca. 

Naslednje jutro so Ptujčani 
(TKM) mislili, da bodo morali 
nadaljevati tek z enim tekačem 
manj, saj si je Marjan Šišek 
poškodoval mišico na nogi. Po 
posvetu z zdravnikom so mu na-
daljnji tek odsvetovali. Vendar 
ker je Marjan "žilav" Ptujčan, je 
tek brez težav zjutraj nadaljeval. 

Na zadnji etapi gostje iz 
hrvaške niso več povečevali hi-
trosti, temveč so tekli skupaj z 
ekipo Maribora in zmagovalec 
je bil predvidoma že znan. Bila 
pa se je borba med Ptujčani in 
ekipo Radia Dur in to so na 
koncu dobili gostje iz Medvod. 
Ekipa Petlja-Kaiser Ptuj je pos-
tavila nov rekord proge, ki sedaj 
znaša 72 ur in devet minut, kar 
je za skoraj šest ur bolje od lan-
skega rekorda slovenske vojske, 
ki je letošnji nastop odpovedala 
v zadnjem trenutku. 

Na Ptuju je tekače pričakal 
župan MO Ptuj Miroslav Luci s 
podžupanoma Ervinom Hojker-
jem in Milanom Čučkom ter 
številnimi Ptujčani. Skupaj s 
tekači pa je zadnjih nekaj kilo-
metrov preteklo tudi nekaj zna-
nih Slovencev. Najpopularnejša 
je bila miss Slovenije Miša No-
vak (vsak se je hotel fotografira-
ti z njo), s tekači pa so bili še 
maratonca Mirko Vindiš in He-
lena Javornik ter selektor slo-
venske reprezentance v kikbok-
su Vladimir Sitar. Veliko teka-
čev je proslavo v počastitev dne-
va državnosti hitro zapustilo, 
saj jih je že drugi dan čakalo 
kakšno pomembno tekmovanje. 

saj jih kar nekaj živi samo od 
teka. Organizatorji teka ob slo-
venski meji, T K Maraton Ptuj z 
Mihom Svržnjakom na čelu, pa 

upajo, da se bodo v prihodnjem 
letu njihovi karavani pridružili 
tekači iz sosednji držav. 

Milan Krajnc Pavlica 

Zmagovalna ekipa osmega teka ob mejah Slovenije Kaiser-
Petlja iz Ptuja. Foto: Nini 

Nataša Vidovič In Miša Novak - edini ženski na teku. 
Foto: Nini 

Cilj tretje etape v Piranu. Foto: Nini 

Tekače je na cilju na proslavi ob dnevu državnosti s števil-
nimi Ptujčani pozdravil tudi župan Miroslav Luci. 

Foto: Kosi 

Po 1.200 km znova v Ptuju. Foto: Kosi 

MIKLAVŽ PRI ORMOŽU / PRAZNOVANJE DNEVA 
DRŽAVNOSTI V ORGANIZACIJI DVEH STRANK 

Pomena državnih praznikov 
se premalo zavedamo 

peto leto zapored sta stranki Slovenska ljudska stranka in Slovenski krščanski demo-
krati ormoške občine pripravili praznovanje ob dnevu državnosti. Prireditev, ki se vsako 
leto seli iz kraja v kraj, je bila v petek, 25. junija, organizirana pri Miklavžu pri Ormožu. 

Slovesnost se je pričela z mašo za domovino v 
domači cerkvi sv. Miklavža. Kot slavnostni go-
vornik je nastopil, predsednik občinskega od-
bora SKD Ormoža Alojz Sok. Zbrane so poz-
dravili tudi član izvršilnega odbora SKD Slove-
nije Janez Gajšek, članica sveta stranke Mile-
na Munda in predsednik upravnega odbora 
Ptuj - Ormož Stanko Vojsk. Sledil je kulturni 
program s Tomaževskim kvartetom pod vodst-
vom Stanka Pšaka, Miklavževskim oktetom, ki 
ga vodi Leon Lah, ter recitali. Program je pove-
zovala Tanja Vaupotič. Ob kresu so nato zai-
grali učenci glasbene šole Ormož, doma iz Mi-

lavža. Prireditev je tokrat organiziral krajevni 
Odbor SKD Miklavž pri Ormožu. 

2a tovrstno praznovanje dneva državnosti so 
je pripadniki SKD in SLS odločili pred petimi 
leti. Glede na to, da so ankete javnomnenjskih 
^a^ziskav pokazale, da večina Slovencev še danes 
^ e ve, kdaj praznujemo dan državnosti ali dan 
^amostojnosti, je prav, da smo praznik posebej 
slo^ ter tako poudarili osrednje simbole 

državne praznike, je povedal pred-
tov n "^^itiskega odbora krščanskih demokra-

^ Ormoža Alojz Sok. V letošnjem letu so žele-

li opozoriti nase tudi zaradi tega, ker sta omen-
jeni stranki tik pred združitvijo. S tem se bo po 
mnenju Alojza Soka izoblikovala desnosredin-
ska stranka, ki bo v Sloveniji zbrala relativno 
večino. Dan prej je bila organizirana osrednja 
prireditev ob dnevu državnosti v Ormožu. Naš 
sogovornik je povedal, da se redno udeležujejo 
tudi občinske proslave. Zato so tudi organizira-
li svojo slovesnost, s katero popularizirajo 
stranko in njene programe, dan kasneje. Prire-
ditev so organizirali ter domovino počastili na 
tak način, kot so to počeli naši predniki pred 
petdesetimi leti. V primerjavi z ormoško, os-
rednjo občinsko slovesnostjo je po mnenju 
Alojza Soka proslavitev dneva državnosti SLS 
in SKD bolj spontana. Poskrbeli so tudi za do-
bro informiranje. Krajevni odbori SKD so ime-
li nalogo, da obvestijo krajane in vse člane 
stranke o prireditvi, SLS pa je vsem svojim čla-
nom razposlala osebna vabila. Organizacijo in 
izvedbo prireditve sta financirali stranki s svo-
jimi sredstvi. Udeležence so počastili tudi z že 
tradicionalnimi pečenimi odojki. 

Majda FridI 

DORNAVA / 25-LETNICA DUHOVNIŠKEGA POKLICA 

Srebrni mašnik 
Jože Kromberger 
V nedeljo je v župnijski cer-
kvi sv. Doroteje v Dornavi 
slavil 25 let duhovniškega po-
klica tamkajšnji župnik pater 
Jože Kramberger. 

Slovesno mašo je daroval sku-
paj s svojimi verniki. Najprej so 
ga pozdravili najmlajši, tudi 
župan Franc Šegula se mu je za-
hvalil za njegovo delo in mu 
zaželel veliko uspehov tudi v 
prihodnje ter mu ob tem izročil 
simbolično darilo. V imenu 
župnijskega sveta, cerkvenega 
pevskega zbora ter Frančiškove 
družine je govoril Ivan Matjašič 
in skupaj z Nežo Čuš sta mu 
izročila mašniški plašč. Z ubra-
nim petjem pa so mašo popestri-
li člani cerkvenega pevskega 
zbora, ki ga vodi Silvo Kmet. 

Slavnostni pridigar pater Mir-
ko Vršič je predstavil duhov-
niško pot Jožeta Krambergerja, 

ki jo je začel pri sv. Jakobu v 
Slovenskih goricah. 

Po slovesni maši je župnik 
Kramberger proslavil jubilej s 

svojimi župljani, ki so prinesh 
veliko dobre kapljice, kruha, 
potic in peciva. 

MS 

Slavljenec pater Jože Kramberger ob slovesnem blagos-
lovu 
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AKCIJA IŠČETE SVOJ STIL 

Druga je bilo Mojca Grula iz Sfrorlic 
Druga v naši akciji "Iščete svoj stil" je bila Mojca Gnila iz Skor-
be, študentka likovne pedagogike na mariborsid fakulteti. Že 
dolgo jo je dajala radovednost, kakšna bi bila, če bi jo nekdo 
naličil, ji svetoval pravo obliko frizure in tudi siceršnji stil 
oblačenja ter vsakodnevno nego in skrb za lepo postavo oziro-
ma telo. Zato se je tudi prijavila na Tednikovo akcijo. 

Ob našem prvem srečanju je 
povedala, da njen obraz še ni vi-
del pudra, kaj šele da bi si pri-
voščila popoln make up. Izvede-
li pa smo še marsikaj, tudi o 

tem, da Mojca slika. Najraje 
tihožitja, pokrajino in to najraje 
v olju in akrilni tehniki. Prvo 
samostojno razstavo je imela le-
tos na Prešernov dan v Skorbi. 

Slik skorajda več nima, ker so 
jih pokupili. Trenutno še skupaj 
z nekaterimi drugimi slikarji 
razstavlja v restavraciji Ribič v 
Ptuju. V prostem času pa jo ve-
selijo tudi druge stvari. V 
srednji šoli je tudi streljala z 
zračno puško, še danes pa zelo 
rada zavija darila. Postati si želi 
ustvarjalna profesorica, ne 
takšna kot so zdajšnji profesorji. 

Njen stil oblačenja 
predstavljajo športna in enos-
tavna oblačila. Najraje obleče 
hlače in majice. 

Vsako udeleženko akcije 
"Iščete svoj stil" najprej povabi-
mo na krajši razgovor, zatem 
sledi predstavljanje in dogovar-
janje za obisk pri kozmetičarki, 
frizerju, vizažistu, stilistki in v 
studiu Olimpic. Informativni 
pogovor spremlja ob novinarki 
tudi fotograf, takrat nastanejo 
tudi prve fotografije, ki kažejo 
udeleženko pred posegom stro-
kovnjakov. Najdaljši dan za vsa-
ko udeleženko pa je zadnji dan, 
ko imajo največ dela frizer, sti-
listka, vizažist in fotograf. Ta-
krat si je potrebno rezervirati 
najmanj šest ur. 

Pred nego obraza je kozme-
tičarka Neda Tokalič iz kozme-
tičnega študija Neda v Prešer-
novi Mojci površinsko očistila 
kožo. Oblikovala ji je obrvi in 
po ugotovitvi tipa kože 
(Mojčina je zelo suha) je pričela 
postopek nege. V kožo ji je vtrla 
vlažilni koncentrat, masažo 
obraza je izvedla z nočno hidra-
tantno kremo. Pri maski je upo-
rabila regenerativno kremo, ki 
ustreza suhi koži, ker jo nahra-
ni, revitalizira, pomirja in 
prečiščuje. Na koncu nege ji je 
nanesla hidratantno kremo iz li-
nije Thalgo kozmetike za nego 
suhe kože in ji tudi sicer pripo-
ročila, da jo uporablja tudi v 
bodoče. 

Za novo obliko Moj čine frizu-
re je poskrbel frizer Sašo 

Fenos. Pri tem si je pomagal s 
tehniko striženja "undercut", 
kar pomeni, da je spodnji del 
pristrižen na kratko, medtem ko 
je zgorji puščen daljši in je ne-
povezan s spodnjim. Da bi dose-
gel večjo razgibanost pričeske, 
je vmes izrezal še krajše dolžine 
las. Na konicah zgornjega dela 
pa je naredil pramene, ki jih je 
najprej posvetili, potem pa obar-
val z barvnim prelivom. Večji 
styling pa je bil dosežen z upo-
rabo bad head voska firme 
TIGI. 

Vizažist Dani Kolarič je pri 
ličenju uporabil kozmetiko 
ARTDECO, ki jo je prispevala 
kozmetika blagovnice Mercator. 
Za podlago je uporabil zelo 
tekoč puder, oči je poudaril z 
rahlo roza niansami, ki so letos 
tudi pri ličenju "in", ter jih ob 
straneh nekoliko osenčil. Za 

boljsi ucmek je uporabil se črno 
maskaro. Ustnice je rahlo obar-
val, da so postale bolj vidne. Z 
rahlo svetlečo roza nianso pa ji 
je poudaril ličnice, kar je njen 
obraz še dodatno poživilo. 
Mojci Dani priporoča bolj 
nežno šminkanje, saj že njen 
obraz izžareva veliko energije. 

Stilistka Barbara Plaveč 
Brodnjak je za Mojco izbrala 
športni stil oblačenja, ki ga 
slednja že tako "nosi", le da je 
pri izbranem bolj poudarek na 
modnosti. V ptujski prodajalni 
N A F NAF je izbrala kombi-
nezon z odprtim hrbtom; ker je 
Mojca bolj temne polti, ima lah-
ko poleti odkrit hrbet. Material 
je elastičen, da je ne ovira pri 
delu in prostem času. Barbara 
Mojci svetuje, da nosi hlače tudi 
zaradi svojega značaja oziroma 
funkcionalna oblačila. Ne pri-

poroča ji visokih peta, temv^ 
športna obuvala. Od barv pa 
najbolj priporoča svetle, še posj 
bej belo. 

Strokovni vodja šport studi 
Olimpic Vlado Čuš je poved; 
da je l3ila Mojca pri njih deležu" 
dveh tretmajev. Po uvodnej 
razgovoru je opravila krajj 
vadbo v fitnesu, prvi del je zaje' 
mal ogrevanje in raztezanje 
uporabo sobnega kolesa z m« 
jenjem srčnega impulza in sis| 
ma strečing vaj. V drugem de 
vadbe pa je Mojca opravj 
krožno vadbo na napravah 
trenažerjih za mišično in kj 
diovaskularno vadbo ter za j 
boljšanje gibljivosti. Drugi tre 
ma je opravila v kozmetične 
studiu Olimpika, kjer so ji i 
vedli aromaterapijo telesa, ki 
izvaja z eteričnimi olji. Ta s 
nanesli na določene dele telej 
za drenažo, oksigenizacijo, ton 
zacijo in preventivo proti celul; 
tu. Aromaterapija je celovit pa; 
topek nege telesa, ki vpliva e 
boljšo preskrbo tkiv s kisikon 
odstrani iz telesa odveči 
tekočine in vpliva na bolj! 
celično presnovo. 

Zaključno slikanje z Mojco si 
na ptujski železniški postaji o) 
ravila Sašo Fenos in Črtom 
Goznik. Mojca je bila z novo pi 
dobo zadovoljna. Odkrito pa 
povedala, da pa še ni "zrela" i 
popoln make up, čeprav se zavi 
da, da ji zelo pristoji. 

Prihodnja udeleženka akci 
je bodoča mamica Simona Bli 
govič. 

M 

M o j c a v k o m b i n e z o n u N a f N a f , h k a t e r e m u j e 
o b u l a čev l j e , p r a v t a k o iz p r o d a j a l n e N a f N a f v 
Ptu ju . O č a l a so Iz o p t i k e Kuhar . 

Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

M o j c a G r u l a pre j ... 
Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

... M o j c a p o z n e j e . 
Foto: S a š o F e n o s 

IŠVABOVO / PO ŠTIRIDESETIH LETIH PRVIČ SKUPAJ 

Spomffff se zfvf 
29. maja je bilo na Svabovem prvo srečanje nekdanjih sošolcev, 
rojenih leta 1944, ki so obiskovali OŠ v Gorišnici. Srečali so se 
prvič po tem, ko so končali osnovno šolo. Dolga štiri desetletja 
so jih tako ali drugače ločevale življenjske in delovne poti. 

Organizator srečanja Jože 
Vaupotič iz Muretincev je pove-
dal, da je bilo zato toliko več 
dela. V bodoče se bodo srečevali 
vsaki dve leti, da bodo nadokna-
dili zamujeno. V generaciji 1944 

jih je bilo 60, v razredu jubilan-
tov 34, srečanja pa se jih je ude-
ležilo 29. Najbolj oddaljeni je 
pripotoval iz Nemčije. 

Srečanje je bilo nepozabno, po 
dolgih letih je oživela marsika-

tera šolska in druga dogo-
divščina, ki jih še danes povezu-
je. 

Jože Vaupotič je zadovoljen, 
da so se po toliko letih dobili v 
takšnem številu, vsem se na-
jiskreneje zahvaljuje in želi, da 
bi bila tudi prihodnja srečanja 
tako lepa in doživeta. 

MG 

U d e l e ž e n c i s r e č a n j a o b 4 0 - l e t n l c i o s n o v n e šo le v Gor išn ic i . 
Foto: Laura , G o r i š n i c a 



MMŠHI mUUtH 

MAJŠPERK / OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

Za osem investitij 35 miliionov 
v občini Majšperli so ob dnevu državnosti pripravili pester 
program prireditev, ki so se vrstile ves minuli teden. Do-
končali so več pomembnih investicij, za katere je občina na-
menila več kot 35 milijonov tolaijev, vsaj enkrat toliko je 
vredno tudi prostovoljno delo s prispevki krajanov, ter j ih v 
počastitev dneva državnosti svečano predali namenu. Os-
rednja občinska slovesnost je bila v soboto, 26. junijan ob 19. 
uri pred domom krajanov v Stopercah. 

Svečane prireditve so v majšper-
ki občini pričeli v sredo, 23. juni-
ja, po 19. uri zvečer, ko so sredi 
Haloz, v Spodnji Sveči, ob prisot-
nosti številnih krajanov, med ka-
terimi so bili še posebej veseli 
najstarejšega, 75-letnega Alojza 
Fakina, svečano odprli več kot 
3.200 m sekundarnega vodo-
vodnega omrežja in razdelilni sis-
tem kabelske televizije. Kot je po-
vedal župan Franc Bezjak, so za to 
investicijo, ki pomeni svežo pitno 
vodo in okno v svet za devet gos-
podinjstev, namenili več kot 6,5 
milijona tolarjev. Ob tem je pose-
bej pohvalili predsednika gradbe-
nega odbora Vilija Koržeta; ta je 
vrvico tudi simbolično prerezal. 

Dan zatem, v četrtek, 24. junija, 
so ob 17. uri odprli 515 m 
obnovljene in modernizirane ces-
te Podlo že - Haložan, za kar so iz 
občinskega oproračuna namenili 
dobre 4 milijone tolarjev. Vrvico 
sta prerezala predsednik gradbe-
nega odbora Zdravko Haložan in 
Ciril Korže. Takoj zatem, okoli 
19. ure, so odprh še 1.170 m pre-
novljene asfaltne ceste Sestrže -
Savinsko, ki je veljala okoli 5 mili-
jonov, svečano pa jo je odprl Zlat-
ko Žnidar. 

Na dan državnosti, v petek, 25. 
junija, so ob 17. uri odprli most v 
Kupčinjem Vrhu. Zanj je občina 
namenila dobrega pol milijona, 
vrvico pred novim lepotcem pa je 
prerezal Albin Adam. Ob 19. uri 
je bila v polni cerkvi sv. Antona 
Puščavnika v Stopercah maša za 
domovino, ki sta jo darovala žup-
nika Franc Meško in Janko 
Gašparič. Zatem pa je množica 
zbranih sodelovala še na otvoritvi 
obnovljenega parkirišča, mrliške 

vežice in pokopališča v Stopercah. 
Dela, ki so veljala okoli 5 milijo-
nov, je uspešno vodila Anica Re-
jec. Po 21. uri, ko je padel mrak, 
pa so mladi člani Društva 
podeželske mladine Stoperce nad 
tamkajšnjo osnovno šolo po tradi-
ciji zakurili velik kres, da ga je 
bilo videti daleč naokoli. Na preu-
rejenem in osvetljenem sto-
perškem igrišču pa so pozno v noč 
potekala še športna srečanja v no-
gometu. 

Svečanosti ob dnevu državnosti 
so v majšperški občini sklenili v 

soboto, 26. junija, ko so odprli še 
tri pomembne investicije. Ob 16. 
uri sta župan Franc Bezjak in 
svetnik Anton Galun svečano in z 
velikim veseljem odprla vodohran 
v Zgornji Sveči. Investicija je vel-
jala več kot 12 milijonov tolarjev 
in pomeni novo kvaliteto življenja 
za krajane na tem območju Haloz. 
Po 17. uri je bilo slovesno ob pre-. 
novljenem mostu čez potok 
Skralska, ki povezuje Zgornjo 
Svečo in Grdina in za kar je 
občina prispevala pol milijona to-
larjev. Glavna nosilca akcije sta 
bila domačina Vida in Franc 
Lampret, novi most pa je blago-
slovil župnik Jože Lampret. Ne-
kaj po 18. uri so svečano odprli še 
okoli 350 m dolg odsek javne poti 
Grdina - TV pretvornik, ki so jo 
zaradi strmine lahko le betonirali, 
vsa dela pa so potekala ročno. 

Še isti večer pa so devet pomem-
bnih delovnih zmag občani 

majšperške občine proslavili tudi 
na osrednji občinski proslavi ob 
dnevu državnosti, ki je v organi-
zaciji SKD potekala pred domom 
krajanov v Stopercah. Zbrane kra-
jane iz Majšperka, Stoperc in s 
Ptujske Gore, svetnike ter goste iz 
gorišniške in kidričevske občine 
je nagovoril majšperški župan 
Franc Bezjak. Zahvalil se je vsem, 
ki so pripomogli k pomembnim 
delovnim dosežkom, in jim ob 
prazniku čestital. Slavnostni do-
movinski nagovor je imel dr. Jan-
ko Čar iz sosednje občine Slo-
venska Bistrica, slovesnost pa so 
prijetno kulturno začinili pevci 
mešanega pevskega zbora sv. 
Miklavža iz Majšperka, ki ga vodi 
Jože Jager, ter ljudske pevke iz 
Stoperc. Do ranih jutranjih ur pa 
so se pridobitev in dneva držav-
nosti veselili ob zvokih ansambla 
Še pa še. 

iM. O z m e c 

Svečanost ob odprtju prenovljenega mostu čez potok Skralska, ki povezuje Svečo z Grdino. 
Fotografije: M. Ozmec 

Obnovljeno pokopališče z mrliško večico In asfaltiranim parki-
riščem 

Zupan Franc Bezjak govori zbranim med odprtjem vodohrana v 
Zgornji Sveči 

Mali 
ptuislfi 
maturanti 

v ponedeljek, 21. junija, so 
bile ptujske ulice polne 
žvižgajočih najmlajših 
ptujskih "maturantov". Tradi-
cionalni pohod malčkov po 
Ptuju se je tokrat zaključil s 
skupnim rajanjem v športni 
dvorani Mladika. Otroci, kijih 
v jeseni čakajo šolske klopi, so 
bili oblečeni v majice z maskoto 
ptujskega vrtca - otroško risbo 
treh otrok, ki se držijo za roke. 

Maida FrIdI 



PTUJ, UUBUANA / PROTEST PRAŠIČEREJCEV 

Kmetje triili ob politiko 
Prejšnji četrtek je bil v Ljubljani protest prašičerejeev, ki 
n iso zadovoljni z razmerami v prašičereji. Od napovedanih 
1.500 prašičerejcev in drugih kmetovalcev pa se j ih je pro-
testa udeleži lo le okoli 150, predvsem z našega dela Sloveni-
je - iz prašičerejskih organizacij Ptuj in Ormož. 

Dan pred protestom je namreč 
zaradi poskusa politizacije do-
godka od organizacije prostesta 
odstopil predsednik odbora za 
prašičerejo Slovenije Janez Go-
lob. Prašičerej ci z vzhodnega 
dela Slovenije, med njimi tudi 
člani Združenje rejcev prašičev 
Ptuj, pa so v Ljubljano vseeno 
odšli, kakšen bo učinek njihove-
ga protesta, pa bo pokazal čas. 
Dan pred napovedanim protes-
tom se je oglasila tudi Slovenska 
kmečka zveza pri Slovenski 
ljudski stranki in izrekla svoje 
nasprotovanje napovedanemu 
protestu zato, "ker sta ministrst-
vo za kmetijstvo gozdarstvo in 
prehrano ter vlada republike 
Slovenije v okviru možnosti že 
ukrepala in v znatni meri sani-
rala nastale težave v prašičereji". 

Prašičerejci menijo drugače, 
sicer se protesta ne bi udeležili. 
Marjan Hameršak, predsednik 
Združenja rejcev prašičev Ptuj, 
je ob tem med drugim povedal: 
"V prejšnji federativni državi je 
bila v naši okolici večina 
mešanih kmetij, ki so se ukvar-
jale s poljedeljstvom, govedore-
jo, bilo je tudi nekaj prašičereje 
predvsem za domače potrebe in 
kaj malega za prodajo. Po osa-
mosvojitvi Slovenije se je to 
stanje na pobudo vladnih in 
strokovnih služb zelo spremeni-
lo. Slovenija je morala raz-
mišljati o samooskrbi, zato je 
prek občin in stokovnih služb 
izrazila potrebo za prestrukturi-
ranje kmetijske proizvodnje. 
Ukinili so večino govedorejske 
proizvodnje z izgovorom, da je 
tej mesto v višinskem območju, 
na našem območju pa začeli po-
speševanje prašičereje. Razpisali 
so subvencije in kredite in tako 
je proizvodnja v nekaj letih na-
rasla do 70 odstotkov samo-
oskrbe s prašičjim mesom. Cene 
na domačem trgu so bile vzpod-
budne in kmetje so ob zaupanju 
v državo in na prigovarjanje 

stroke najeli posojila za širitev 
proizvodnje in posodobitev 
tehnologije." 

Danes se prašičerejci zavedajo, 
da so glede na pogoje gospodar-
jenja v primerjavi z evropskimi 
prašičerejci v zelo slabem 
položaju. Slovenske prašičerej-
ske kmetije so premajhne, manj 
produktivne, nekonkurenčne in 
zadolžene. Hiperprodukcija 
prašičev v Ameriki in Evropi ter 
odpiranje slovenskega trga je 
prašičerejcem razblinila še 
zadnje upe v uspeh, neprijetno 
pa so presenečeni zaradi rav-
nanja vlade, ki ni hotela razu-
meti, da so sredi razvoja nalateli 
na nepremagljive ovire. Dogaja 
se celo to, da kmetijska politika 
umetno korigira trg, ki deluje 
sovražno do domačih rejcev, iz-
vajajo se dvojna merila 
plačevanja za enako kakovost 
prašičev. Rejci so zaradi takih 
razmer zbegani, ne vedo več, 
komu verjeti. Propadajo trdne 
slovenske kmetije, ki so verjele 
v poštenost mlade slovenske 
države. Zadolženost je pripeljala 
tako daleč, da rejci ne zmorejo 
plačevati svojih obveznosti, ne 
morejo si privoščiti preventivne 
zaščite živali, kakovostne krme, 
želene selekcije. Trenutno stan-
je je alarmantno in nevzdržno. 
Rejci opažajo, da vlada in stroka 

delujeta neukslajeno, saj stroka 
dokazuje, da je slovenski prašič 
dober in kvaliteten, v kar so pre-
pričani tudi rejci, vlada in mi-
nistrstvo za kmetijstvo pa zago-
varjata uvoženo blago in s tem 
podpirata posamezne trgovce in 
mesarje, ti pa ponujajo potrošni-
kom meso dvomljive kakovosti. 
Prašičerejci želijo, da nekdo v 
imenu države določi strategijo 
razvoja podeželja tako, da bo 
vsem razumljiva in da bo temel-
jila na dolgoročni poseljenosti 
podeželja in omogočila proiz-
vodnjo v sprejemljivih, okolju 
prijaznih količinah, da bo zani-
miva za rejce in druge prebival-
ce slovenskega podeželja. Tudi 
kmetje se želijo dodatno izo-
braževati, upoštevati navodila 
stroke in vladne politike, za ka-
tero morajo biti prepričani, da 
je prava in ne zlagana ter brez 
čuta odgovornosti. Na vlado in 
ministrstvo so se rejci obrnili s 
prošnjo, da ne dovoli, da propa-
de dosedanji trud slovenskih 
kmetov in delavcev in da si po-
novno pridobi zaupanje držav-
ljanov. Prašičerejci so na koncu 
svojega pisma izrazili upanje, da 
so uspeli razjasniti težave 
združenja rejcev prašičev Ptuj, 
da bosta vlada in ministrstvo 
prisluhnila n[ihovim prošnjam 
in zahtevam. Se vedno verjame-
jo, so poudarili, da je mogoče 
najti izhod iz krize, ki jo 
preživljajo. Tudi zato, ker so iz-
volili ljudi, ki so jim zaupali in 
jih sedaj prosijo, da prisluhnejo 
njihovim težavam. 

J. B r a č i č 

KOMENTIRAMO / KOMENTIRAMO / KOMENTIRAMO I 

Deli in vladai! I 
Izkušnja, ki so jo doživeli slovenski kmetje, 

predvsem prašičerqci, oh poskusu mnžičnega 
vseslovenskega protesta, je poučna. Morda celo 
usodna za kmečko gibanje in borbo za njihove 
pravice. V začetku devetdesetih let so bili kmet-
je enotni in močni bolj kot kdajkoli v novejši 
zgodovini. Ker jih takratna vla^ ni poslušala, 
so organizirali vseslovenski protest, zaprli ceste 
in v nekajdnevnem vztrajanju dosegli vse ali 
vsaj večino tega, kar so želeli. Toda razmere, 
tako gospodarske kot politične, so bile takrat 
drugačne. Mlada slovenska država še ni odpi-
rala svojih meja in Kmečka zveza ni bila v vla-
di. 

Danes so kmetijsko ministrstvo, z njim Kmečka 
zveza in njena stranka ter celotna vlada in seveda 
tudi kmetje, v primežu. Evropska ponudba je ob-
krožila naše meje in zahteva njihovo čedalje večjo 
odprtost, po drugi strani pa izdatno subvencionira iz-
voz svojih tržnih presežkov. Slovenska država sicer 
poskuša s še možnimi zaščitnimi ukrepi, tudi izvoz-
nimi subvencijami. Toda interesi uvoznikov in me-
sarjev so v konkretnem primeru močnejši ali vsaj bolj 
udarni do države, slovensko gospodarstvo pa še ni 
sposobno napolniti proračuna do te mere, da hi pokril 
vse potrebe po izvoznih stimulacijah. Poleg prašičev 
so te zaenkrat najglasneje zahtevane še pri mleku in 
vinu, čez noč pa se lahko pojavijo nove. Kako brez 
večje škode preskočiti prepad, ki nas še ločuje od Ev-

rope, v katero bi radi vsopili z močno kr^ijsko in in-J 
dustrijsko proizvodnjo in si v začetku članstva izho-f 
rili dostojno mesto na skupnem trgu? Ko bo Sloveni-\ 
ja v EU in bo sedanji uvoz zgolj prost pretok blaga,' 
bo za razvojne želje kmetijstva že prepozno. i 

Vsemu omenjenemu se je pridružila še kmečka nee-1 
notrwst. Ogorčenje prašičerejcev in dolgo napovedan 
množičen protest pred vlado in parlamentom se je iz-' 
jalovil iz "političnih razlogov". Predsednik odbora I 
prašičereje Slovenije je dan pred dogodkom odstopil 
od organizacije. Njegova obrazložitev je bila, da gre 
za poskus politizacije dogodka. Ko se je oglasila tudi | 
Kmečka zveza pri SLS in izrazila svoje nasproto-1 
vanje protestu, je bilo jasno, da gre za politiko.; 
Kmečka zveza, kije zrastla iz kmečkega gibanja, ki' 
ima v kmetijstvu svoje volivce, ima tudi kmetijskega > 
ministra in prek SLS sodeluje v vladi. Ministru se 
maje stolček že zaradi vložene interpelacije poli-' 
tičnih tekmecev. Ali torej podpreti kmete in še dodat-
no ogroziti ministra ali razglasiti, da je protest neu-
pravičen in pritisniti na politične vzvode? Povsem 
jasno je, da so mnogi kmetje tako ali drugače poli-
tično angažirani in so se pripravljeni ukbniti stran-
karski disciplini. Deli in vladaj pa je že prastara po-
litična modrost. To torej v Sloveniji še premoremo, 
kako bo s kmetijstvom in prašičerejo, pa je povsem 
drugo vprašanje. 

J. Brač ič 

D I S T R N I K / DEJAVNI TUDI MED POČITNICAMI 

ioia ne bo samevala 
Na osnovni šoH Destrnik-Trnovska vas-Vito-

marci pripravljalo v letošnjih poletnih počitnicah 
več aktivnosti za učence in tudi starše; Potekate 
bodo pretežno v dopoldanskem času in to na 
vseh treh šolah, večji def pa na osrednji šoli na 
Destrniku. 

5. - 9. 7.: 15-urni tečaj tenisa na igrišču šteger 
5. -10.7,: aerobika 
5. - 9. 7.: risanje na svilo na šoli v Vitomarcih 
12.-17.7.: slikanje na tekstil m platno 

28. - 30. 7.: računalniški tečaj za starše 
od 15.8.; aktivnosti v naravi 
23. - 27. 8.: odbojka 
Od 2. do. 6. avgusta bosta za učence odprti tudi 

računalniški učilnici na šoti na Destrniku in v Trnov-
ski vasi, na Destrniku med 9. in 11. uro, v Trnovski 
vasimed 12. in 14. uro. 

Aktivnosti v času počitnic so omogočili javni 
vzgojno-tzobraževalni zavod Destrnik-Trnovska 
vas-Vitomarci, občine Destrnik, Trnovska vas in Sv. 
Andraž v Slovenskih goricah ter Umetno kovaštvo 
Graj. 

AK 

SV. TOJMAZ/ USTANOVUENA KOLPINGOVA DRUŽINA 

JSpsfl 110 Ifô ^ 
Pri Sv. Tomažu je bila 9. junija ustanovljena petnajsta Kol-
pingova družina v Sloveniji in trenutno šteje devet članov. 
Za predsednika je bil imenovan Kazimir Perko, za namest-
nico pa Majda Meško in duhovni vodja, domači župnik 
Stanko Matjašič. 

Ime izhaja po ustanovitelju 
blaženem Adolfu Kolpingu 
(1813-1865), duhovniku in veli-
kem reformatorju takratnega 
časa. Uči nas, da moramo biti 
pošteni kristjani, spoštovati za-
kon in družino, biti aktivni 
državljani, se nenehno dodatno 
izobraževati, znati prisluhniti 
človeku in mu tudi pomagati. 
Glavne naloge družine so 
reševanje aktualnih socialnih 
razmer v župniji in pridobiti 
čim več članov, vključevanja v 

razna izobraževalna srečanj 
seminarje (v Slivnici pri Mai 
boru ima Kolping zveza Slov 
nije Kolpingov dom, kjer pot 
kajo dejavnosti), romarsl 
srečanja z drugimi družinar 
doma in po svetu, planinsk 
gorniške dejavnosti z vzpono 
in sveto mašo na vrhu Triglav 
Kolpingova družina se združu 
v Kolpingovo zvezo Slovenij 
ta pa v mednarodno organizac 
jo Kolping Internacional 
sedežem v Kolnu, kjer je Adc 
Kolping pokopan. Danes delu 
v več kot 50 državah, ima vi 
kot 400.000 članov in okn 
3.500 družin po vseh celinah. 

K a z i m i r Perk 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Ta teden so se na skupni večerji 
sešli člani prve (pluralistične) Pe-
terletove vlade iz začetka devetde-
setih let. Za slovenske razmere bi 
lahko ta dogodek ocenili za zgo-
dovinski, glede na to da so se 
znašli skupaj tudi mnogi sedanji 
(hudi) politični nasprotniki in ljud-
je, ki so se v zadnjih letih zapletali 
v najrazličnejše (neprijetne) med-
sebojne prepire in spore. Na 
večerjo sta prišla Janez Janša in 
Jelko Kacin, ki sta sicer zapletena 
v ponavljajoče se (večne) konflik-
te, prišel je Dimitrij Rupel, pn/i zu-
nanji minister, ki je imel pozneje 
neštete spore s Peterletom in de-
snim blokom slovenske politike. 
Televizijske kamere so prikazale 
"normalno" stiskanje rok med nek-
danjim premierom in nekdanjimi 
ministri, ki jih zdaj poznamo v 
glavnem kot netaktne politične 
konkurente. Na Peterletovo vabilo 
se je odzval tudi nekdanji pod-
predsednik vlade in sedanji rektor 
ljubljanske univerze dr. Jože Men-
cinger, ki se je prvi "iz načelnih 
razlogov" razšel s Peterletom. 
Takšna srečanja in takšno sožitje 
različnih pogledov za Slovenijo 
pač niso nekaj običajnega, čeprav 
bi morala biti sestavni del civilizira-
nega političnega bontona. 

Srečanje nekdanjih ministrov in 
njihovo (skupno) prepevanje na 
Peterletovi večerji se zdi še toliko 

bolj presenetljivo in nenavadno ob 
sedanjem zoževanju pomena 
Clintonovega obiska v Sloveniji na 
spor, kdo je preprečil, da se Clin-
ton ni (zaznavneje) sestal z vodi-
telji opozicijskih strank, pri čemer 
se že vnaprej - ne da bi se slišalo 
tudi mnenje ameriške strani - pro-
glaša za glavnega krivca sedanja 
slovenska oblast, ki naj bi storila 
"vse", da bi takšno srečanje pre-
prečila. Spet doživljamo pravo se-
rijo obtožb in pritožb, ki kažejo, da 
obe strani (pozicija in opozicija) 
kratkomalo ne znata (in nočeta?) 
normalno komunicirati. V "normal-
nih" razmerah bi "problem" 
kvečjemu zaslužil vprašanje in od-
govor v parlamentu, pri nas pa se 
je (spet) razvnelo pravo javno pre-
piranju in obtoževanje. Ob tem ni 
nikakršnih znamenj, da bi se vla-
dajoči in opozicija (vsak zase ali 
vsi skupaj) kaj detaljneje ukvarjali 
z analiziranjem sporočil in 
(ne)dosežkov Clintonovega obi-
ska, kar bi bilo edino normalno in -
nujno. Tako pa se slovenska politi-
ka spet kaže zgolj v vlogi ne-
kakšnega vsesplošnega obreko-
valca. Prav tragično je, koliko časa 
(in energije) se posveča ugiban-
jem in kritikam, kdo je sodil deni-
mo na slovesno večerjo v čast 
ameriškega predsednika Billa 
Clintona in kdo ne, pa temu, kdo 
bi moral biti "resnični" gostitelj Bil-

la Clintona. Najrazličnejša (dvo-
umna) javna namigovanja o "pres-
tižnih" sporih med Kučanom in 
Drnovškom o gostiteljstvu (Delo -
po slovenski ustavi se ve, kdo naj 
bi bil to) so pač nesmiselna, dvoj-
no gostiteljstvo predsednika repu-
blike in predsednika vlade pa je 
najbolj ustrezalo Clintonovi dejan-
ski poziciji v ZDA, kjer nastopa 
hkrati kot predsednik države in 
predsednik vlade. 

"užAUENOsrr 
m "KOMPLEKSI" 

Slovenski politiki očitno še ved-
no niso dojeli, kaj je najpomemb-
nejše za državo. Drugače si ne 
mogoče razlagati najrazličnejših 
"užaljenosti" in "kompleksov 
manjvrednosti", katerih zdravljenje 
največkrat škodi državnim inter-
esom; če nič drugega, jo to v očeh 
drugih postavlja v čudno luč. Ko 
gre za posamezna pomembna zu-
nanjepolitična vprašanja, pač 
nihče ne bi smel "svojih" interesov 
postavljati pred državne. Glede 
tega bi se lahko zgledovali po 
Američanih, ki v najpomembnejše 
mednarodne akcije - ne glede na 
vse siceršnje politične razlike -
stopajo z zgledno enotnostjo. Bili 
Clinton je na nedavni pogreb jord-
anskega suverena s seboj popel-
jal vse še živeče nekdanje ame-

riške predsednike, ne glede na re-
publikansko ali demokratsko poli-
tično barvo. Pač v interesu Ameri-
ke. Pri nas pa se baje opozicijski 
politiki iz "prestižnih" razlogov na 
večerjo s Clintonom niso hoteli 
peljati v istem avtomobilu. Pred 
dobrim letom smo poslušali iz slo-
venskih opozicijskih vrst trditve, 
da Slovenija ni bila sprejeta v Nato 
zaradi "slabih notranjepolitičnih 
razmer", čeprav so nam Američani 
in vsi drugi zagotavljali, da je šlo 
za druge razloge. Očitno je glavni 
slovenski politični šport medse-
bojno nagajanje, ne glede na mo-
rebitne (negativne) posledice za 
državo. 

KDO JE 
"USMERJAL" 
CLINTONA 

Ob zadnjem obisku so opozicij-
ski prvaki (zlasti Janša in Peterle) 
z "dodatnimi napori" dosegli, da jih 
je predsednika ZDA BiH Clinton 
vendarle sprejel za nekaj minut. 
Lojze Peterle je srečanje z ame-
riškim predsednikom ocenil kot 
"hitro opravljen pogovor", kjer se 
je bolj kramljalo kot pa zares poli-
tično razpravljalo. Peterle je tudi 
dejal, da je v zvezi s tem negoto-
vost trajala do zadnjega, čeprav je 
"ameriška stran pogovor s pred-
sednikom zagotavljala, slovenska 
pa mu je nasprotovala". Janez 
Janša pa je izrecno dejal, da je 
program obiska, ki so ga sestavili 
v Beli hiši, srečanje predstavnikov 
slovenske opozicije s Clintonom 
predvidel, program, ki ga je sesta-
vila slovenska stran, pa je to točko 

črtal. Na skupni tiskovni konferen-
ci SDS in SKD pa je Janša pripisal 
odgovornost za to tudi slovenske-
mu predsedniku Milanu Kučanu in 
njegovemu uradu. 

Iz Kučanovega urada so nemu-
doma sporočili, da so trditve pred-
sednika SDS Janeza Janše o 
predsedniku republike Slovenije 
čista izmišljotina. "Predsednik 
SDS se je žal poslužil neresnice 
na račun predsednika republike 
tudi ob tam, za Slovenijo zelo veli-
kem dogodku." Urad dodaja, da 
lahko "prave in popolne informaci-
je o tem, kako je potekalo usklaje-
vanje programa uglednega gosta 
v Sloveniji, kvalificirano posreduje-
jo tisti, ki so te dogovore vodili. S 
slovenske strani je bil to Odbor za 
pripravo obiska, ki je imel zelo 
široko sestavo, z ameriške strani 
pa veleposlaništvo ZDA. Nedvom-
no so predstavniki obeh strani pri-
pravljeni dati tudi vsa potrebna po-
jasnila, kar predsednik republike 
tudi pričakuje." Na sporočilo pred-
sednikovega urada se je znova 
odzval predsednik SDS Janez 
Janša. "V sporočilu za javnost je 
urad predsednika republike Mila-
na Kučana zatrdil, da so moje be-
sede na skupni tiskovni konferenci 
SDS in SKD izmišljotina. Ta trditev 
je žaljiva, še posebno zato, ker 
urad v svojem odgovoru poleg 
žaljivke ne navaja nikakršnih argu-
mentov za svojo trditev. Nesporno 
in preverljivo dejstvo je, da je bilo 
srečanje predsednika ZDA Clinto-
na s slovenskimi opozicijskimi 
strankami predvideno že od 20. 
aprila naprej. V programu obiska, 
ki ga je javnosti posredovala Bela 
hiša, je bilo to srečanje predvide-

no vse do konca obiska. To je i 
vedno mogoče preveriti tudi na i 
ternetu na domači strani Bele hiš 
Prav tako nesporno in na lasi 
koži občutno dejstvo pa je, da! 
se ljudje iz državnega aparata 
urada predsednika republike | 
njegovem izrecnem naročilu i 
vse kriplje trudili, da ne bi prišlo ( 
srečanja med predsednikom Z[ 
in slovensko opozicijo. Prav tal 
ni prišlo do nagovora ameriške« 
predsednika v slovenskem pari 
mentu. Niti do snemanja kratke! 
obiska predsednika Clintona 
državnem zboru, ker menda 
bilo časa. So pa slovenski obla' 
niki našli čas, da so amerišken 
predsedniku predstavili črnog' 
skega kolego in celo psa predse 
nika vlade. Tudi na tem primeru: 
je jasno pokazalo, da v Slove' 
vlada politika, ki jo vodi in navi 
huje Milan Kučan in katere ' 
meljno vodilo je še vedno iz' 
jučevanje drugače mislečih," P'' 
Janez Janša. 

V "polemiko" se za zdaj "uradn 
še ni vključila ameriška stran. Vs 
kakor pa bi bilo nenavadno, da 
Američani kar tako pristali na "d 
tat" slovenske strani, kot t' 
Janša. Ali pa gre tokrat za izjen̂ ' 
sposobnosti vladajočih v Sloven 
da tudi ZDA spravijo v kozji roĝ  

Morda pa kaj več "resnice" P 
nuja komentator Dnevnika, !<' 
zapisal, da Američani tokrat 
komalo niso imeli želje (in čaŝ  
da bi se na dolgo pogovarja'' 
slovensko opozicijo ... 

J a k KopH« 



RFUJ / UPRAVNA E N O T A IZDALA O D L O Č B O O USTANO-
/ITVI NOVE LOVSKE DRUŽINE SVETA MARJETA NIZE PTUJA 

Sporazumna rešitev 
f prid obeli družin 
^čelo se je pred dobrimi štiri leti, natančneje po ustanovitvi 
lOvih občin, ko se je peščica lovcev na gorišniški strani zavzela 
^ samostojno lovsko organizacijo in delitev lovišča. To je 
povzročilo spore, prepire in nesoglasja, prihajalo je do 
občasnih obračunavanj med lovsko bratovščino, rešitev pa naj 

po mnenju nekaterih prinesla ustanovitev Lovskega društ>a 
[lorišnica. Vse to je bilo premalo, tudi na hitro zgrajen lovski 
jom v Placerovcih, kajti društvo v skladu z veljavnim zakonom 
^varstvu, gojitvi in lovu divjadi ter o upravljanju lovišč ni bilo 
ipravičeno do lovišča. 

po štirih letih so vsej zadevi ven-
^ l e prišli do dna. Na Upravni 
fnoii Ptuj so pred dnevi izdali 
o^očbo o ustanovitvi nove lovske 
^ i n e in s tem so določene meje 
povega lovišča. Načelnik UE mag. 
I^et^ Grah, pravi, da se je vsa 
pideva iztekla na najboljši možen 
pačin, saj sta se LD Gorišnica in 
U) Spodnje Ptujsko polje Sobe-
tinci dogovorili o novem spora-
zumnem načinu reševanja. 
"Iz dela lovišča v upravljanju 

LD Spodnje Ptujsko polje Sobe-
tinci se ustanovi novo lovišče na 
območju občine Gorišnica z mejo, 
določeno na izrednem občnem 
zboru prej omenjene lovske 
družine, ki je bil 21. junija. Meja z 
novim loviščem poteka po ka-
tastrskih mejah med občino Mar-
ikovci in občino Gorišnica, razen 
dela lovišča, ki leži v k.o. Zagojiči 
na južni strani kanala HE For-
min, ki je predvsem gozdnato, ter 
del v k.o. Muretinci in zemljišče 
ob Dravi pri borlskem mostu, kjer 
"je nogometno igrišče, kar ostaja v 
^upravljanju LD Spodnje Ptujsko 
;polje Sobetinci. Meja z ostalimi 
•lovišči ostaja nespremenjena." 

Tako je zapisano tudi v uvod-
.nem delu odločbe, ki jo je v torek 
'izdala ptujska Upravna enota, zo-
' pet 10 odločbo pa je seveda dovol-
: jena pritožba na ministrstvo za 
i kmetijstvo, gozdarstvo in prehra-

no v Ljubljani; mag. Grah 
pričakuje, da se bodo s strani Lov-
ske zveze Slovenije protožili. Po 
načelnikovem mnenju ^ e 
predvsem za izredno občudjivo 
politično področje, da pa spre-
memb v lovski zakonodaji zagoto-
vo ne smemo pričakovati še letos 
in prihodnje leto, kajti v parlame-
tami obravnavi je bilo do danes 
vloženih že precej predlogov. 

V OBČINI GORIŠNICA PO 
NOVEM LD SV. MARJATA 
NIŽE PTUJA 

že v aprilu so v LD Spodnje 
Ptujsko polje Sobetinci sklenili 
dogovor s podpisniki izjave, ki so 
tala-at soglašdi, da se Lovsko 
društvo Giorišnica ukine, ko pride 
do ustanovitve nove LD Sv. Mar-
jeta niže Ptuja, ki jo ustanovijo 
člani LD Spodnje Ptujsko polje (z 
območja občine Gorišnica), po-
tem ko je bilo lovsko društvo iz-
brisano iz re^stra društev in ko je 
UE Ptuj sprejela akt o ustanovitvi 
nove lovske družine, ki je tudi 
pravni naslednik vsega pre-
moženja LD Gorišnica (bistven je 
lovski dom v Placerovcih 26). 
Končno odločitev o delitvi lovišča 
je dal izredni občni zbor, zato je 
bila v zadnjih dneh izdana prav-
nomočna odločba. Mag. Grah 
pravi, da je odločba narejena v 

skladu z voljo in mejanu, 
določenimi na izrednem občnem 
zboru, da pa sta k sporazumni 
rešitvi veliko prispevki vodstvi 
obeh družin, pa tudi sam 
gorišniški župan Slavko Visenjak, 
ki je sodeloval v postopku. "Spoz-
nali so namreč, da je lovišče do-
volj veliko, da se lahko razdeli na 
dva dela, tako da se novi lovski 
družini dodeli lovišče okrog 2500 
hektarjev na območju gorišniške 
občine. Na Upravni enoti na pod-
lagi te rešitve lahko pričakujemo, 
da več ne bo prihaj^o do zahtev 
po odvzemu lovišča. Kolikor sem 
seznanjen, je to prvi tak primer 
sporazumne razdelitve lovišča in 
je tudi najboljša podlaga za v 
bodoče. Strinjam pa se tudi, da 
LZ Slovenija lahko ima svoje 
mnenje in prav je, da ga v tem pri-
meru tudi ima," še dodaja mag. 
Grah. 

Tudi vsi ustanovitelji nove lov-
ske družine - dosedanji člani lov-
ske družine Spodnje Ptujsko polje 
Sobetinci imajo dolgoletne 
izkušnje na področju lovstva in 
opravljanja vodstvenih funkcij v 
lovskih chtižinah, s čimer naj bi 
bili izpolnjeni vsi kadrovski pogo-
ji, je ugotovoljeno v postopku. 
Znani so tudi podatki, da so na 
tem območju urejene remize in 
krmišča, krame njive in lovski 
dom z gospodarskimi prostori. 

Nova lovska družina na 
območju Gorišnice ima torej v ro-
kah odločbo, kdaj pa bo uradno 
imenovano vodstvo družine in 
kakšne bodo njene prve naloge, o 
tem še nimamo nobenih podat-
kov. V lovski bratovščini lahko si-
cer pričakujemo še nekaj nestrin-
janj, čas pa bo prinesel svoje in 
šele takrat bodo lovci lahko pove-
dali, ali je bila odločitev prava. 

T. Mohorko 

DUPlEKrf V "DUPLESKEM TEDNU" VELIKO PRIREDITEV 

"DrŽava bi morala izbrati ̂  
drugaien naiin Hnandranji^' 
v občini Duplek poteka Dupleški teden - praznik občine Du-
piek. V tem času so še posebej praznično okrasili vasi, izobesili 
zastave in pripravili vrsto prireditev. Nekatere so že izvedli, ne-
N pa jih bo v teh dnevih. Danes ob 17. uri bodo oprli sejem 
drobnega gospodarstva, jutri bo dan odprtih vrat občine Du-
plek od 9. do 13. ure, ko bodo poskušali približati uporabni-
kom, delovanje občinske uprave, ob 20. uri bo p n i ples 
združenja podjetnikov Duplek v gostišču Valerija, ob 21. uri pa 
pod šotorom prireditev za mladino z ansamblom Dupleška 
'Mornarica. 

; V soboto bo od 9. ure rancarija, 
. ?D 10. uri pa L srečanje oldtimer-
. '^•^Ob 15. uri bo srečanje 
• ^ š t v a upokojencev, ki ga bodo 
popestrili z bogatim kulturno-
^bavnim programom: Zaključek 
Pnreditev bo v nedeljo, ko bo 
ODcane zbudila budnica v izvedbi 
aomačega pihalnega orkestra. Ob 

uri bo slavnostna maša, po njej 
PJ otvoritev novega centra v Sp. 
Jl^Pleku, v katerem bodo imeli 
nove prostore zdravstvene ambu-

f̂ te; tam bo tudi minister za 
J^aptvo dr. Marjan Jereb. Po 
gJedu prostorov bo prireditev 

šotorom, kjer se bo zvrstilo še 
pnreditev vse do 22. ure, ko 

J^^^Pjaznovanjc zaključili z 

P^^^avsko občino, v kateri 
okrog šest tisoč prebivalcev, 

mandat vodi župan Janez 
jovan' sedanje župan-
Dretn-̂  razlikuje preveč od 
{Jj^^iega, saj bodo nadaljevali 
PreiJn- začrtali že v 
^Ijisniem obdobju. 

občine?-*' sodelujete z 
stro«. , glede na pe-

strankarsko zastopstvo? 
vohSS,^^'^- "P" decembrskih 
kolikn^'^ občina dobila ne-

drugačno vodstvo, ki je že 

v veliki meri odsev politične pri-
padnosti volivcev. Med 16 svetni-
ki je najbolj zastopana Slovenska 
ljudska stranka. Prepričan sem, 
da se vsi svetniki zavedajo, da so 
bili izvoljeni zaradi tega, da iz-
boljšajo kvaliteto življenja prebi-
valcev. Iz seje v sejo se kažejo vse 
manjši strankarski interesi. 
Lahko bi rekel, da dobro sodelu-
jemo in da nam to, da je občinski 
svet pestreje strankarsko obarvan. 

ne povzroča posebnih proble-
mov." 

TEDNIK: Kako pa ste voliv-
cem približali delovanje občine? 

Janez Ribič: "Imamo šest 
vaških skupnosti. Lokacija občin-
ske stavbe je zelo posrečena, tako 
da je stavba skoraj enako oddalje-
na od vseh desetih vasi, kolikor 
jih šteje naša občina. Velikokrat 
pridejo tudi, ko ni uradnih ur, a 
jih kljub temu sprejmemo. Pred-
nost pri delu je tudi ta, da se med 
seboj poznamo in pogovarjamo." 

TEDNIK: Sprejeli ste že 
letošnji proračun. Bo zadostoval 
za vse potrebe? 

Janez Ribič: "V takšnih 
občinah, kot je naša, ki ima zelo 
malo lastnih prihodkov, je kar 
težko načrtovati kaj večjega. Več 
kot 80 odstotkov sredstev, ki jih v 
zagotovljeni porabi dobivamo od 
države, je že naprej razporejenih 
po določenih področjih. 
Odločamo lahko le o majhnih de-
lih in ta mali del porabimo za 
vzdrževanje infrastrukture in ne-
katera manjše stvari, tako da in-
vesticijskega denarja ni. Od spret-
nosti in zagnanosti je odvisno, da 
se prijavljamo na različne razpise 
ministrstev, da pridobimo še 
kakšna dodatna sredstva. V 
letošnjem letu nam je uspelo in 
bomo nadaljevali gradnjo vodovo-
da, kajti tretjina naše občine še 
nima javnega vodovoda Prvi del 
smo že opravili, dva dela nas še 
čakata, celotna investicija pa je 
vredna 350 milijonov tolarjev. 
Glede na skromna proračunska 
sredstva se nam lahko takšna 
gradnja raztegne na deset let. 
Toda lani nam je uspelo zgraditi 
prvo fazo, letos se pripravljamo na 

drugo, prijavili smo se že na dva 
razpisa. Tudi sami smo že sprejeli 
odlok o priključnini, ki jo bomo 
pobirali po gospodinjstvih. Z vse-
mi temi sredstvi bomo to investi-
cijo lahko prej dokončali. Zakl-
jučujemo tudi ^adnjo zdravstve-
nega doma, knjižnice in stanovan-
ja. Poleg tega so še zobozdravstve-
na ambulanta, lekarna in nekaj lo-
kalov. Vse to bomo odprli v nedel-
jo, 4. julija, ob koncu praznovan-
ja. To je za nas velikega pomena 
in veseli smo, da bomo dobili svo-
jo ambulanto, lekarno in 
knjižnico, svoj prostor pa bodo 
dobili t u i člani društvo upoko-
jencev. " 

TEDNIK: Kako pa je na po-
dročju šolstva in izobraževanja? 

Janez Ribič: "Na področju šolst-
va je slika zelo slaba. 'Podedovali' 
smo stare, dotrajene šolske pros-
tore. Občina ne dobi investicij-
skih sredstev od države, zato smo 
se znašli v slepi ulici, da včasih 
sploh ne vemo, kakšne poteze bi 
naredili, da bi nam sploh kaj 
uspelo. V preteklosti smo zgradili 
televadnico pri OŠ Korena, radi 

bi dokončali prizidek in pripravili 
šolo na devetletko. Pripravljamo 
tudi dokumentacijo za vlaganja v 
šole in vrtce." 

VELIKO ŠKODE ZARADI 
DRAVE 

TEDNIK: Glede na lego ima 
vaša občina v zadnjih letih veli-
ke težave s poplavami. 

Janez Ribič: "Na našem 
območju nam že dolgo povzročajo 
velik problem narasle vode. Letos 
smo uspeli z ministrstvom za ok-
olje in prostor, vodnim gospo-
d^stvom in občino pogovore in 
načrtovanje nasipa ob strugi reke 
Drave, ki bi se gradil od zgornjega 
Dupleka do Vurberga. To je pro-
jekt, o katerem sanjajo že genera-
cije, ki živijo na našem področju. 
Tako blizu dogovorov še nismo 
bili in upajmo, da nam bo uspelo. 
Toda vseh površin še vseeno ne 
bomo mogli rešiti pred poplava-
mi. Strokovnjaki namreč predla-
gajo, da mora imeti voda prostor, 
da se ob določenem času razlije. 
Ne bi pa želeli prenesti problem 

poplav v ptujsko občino. Za lan-
sko leto smo dobili povrnjene mi-
nimalne stroške za popravilo ko-
munalne infrastrukture. Ne more-
mo pa zagotoviti, da bi sami pre-
bivalci dobili povrnjenih kaj sred-
stev za nastalo škodo od poplav. 
Zasebniki bi morali imeti vse za-
varovano in potem iz tega naslova 
črpati sredstva za povračilo." 

TEDNIK: Kaj si najbolj želite, 
da bi se vam v letošnjem letu iz-
polnilo v vaši občini? 

Janez Ribič: "Najbolj si želim, 
da bi tudi v prihodnje ostali v naši 
občini tako prijetni in dobri od-
nosi in da bi ljudje bili tako strpni 
do reševanje problemov. Pri nas 
zaenkrat kaže dobro, vasi dobro 
delujejo in med seboj sodelujejo. 
Vsi delamo napake, seveda ne na-
merno, in zato je že dobro, da naj-
demo čas za pogovor in ugotovi-
mo tudi napake te^ jih ob pravem 
času odpravimo. Želel bi, da bi 
bilo financiranje občin tako, da bi 
za tiste stvari, kot je gradnja vodo-
vod^ in pri podobnih projektih 
dobili več sre^tev od države." 

Marija Slodnjak 
Župan občine Duplek Janez 
Ribič 

PTUJ / ZNIZANJA ODKUPNE CENE MLEKA NE B O 

Julija nov pravilnik 
o lialiavosti mleka 
V prejšnji številki Tednika smo pisali o 
odločitvi štirih mlekarn, med njimi tudi 
ptujske, o znižanju odkupne cene mleka za 
9,80 tolarja. Kmalu po tej odločitvi je prišlo 
do pogovora na ministrstvu za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano in mlekarne so 
odločitev preklicale, ministrstvo pa je obliju-
bilo dodatne izvozne subvenvcije v višini 10 
tolarjev. 

Medtem ko je ekonomski položaj v nolekarstvu 
neugoden, ko imamo okoli 35 odstotkov mleka 
preveč, se na drugi strani uresničujejo načrti, da 
naj bi do vstopa v Evropsko imijo prirejo mleka 
povečali s sedanjih 450 na 600 milijonov litrov. 
Vsaj na območju mlekarske zadruge Ptuj prireja 
mleka nenehno raste in bo v letošnjem letu dose-
gla okoli 28 milijonov litrov. Kot je povedal Drago 
Zupanič, direktor Mlekarske zadmge, je bil odkup 
mleka v prvih mesecih letošnjega leta v primerjavi 
z lanskim enakim obdobjem večji za desetino. 
Tudi kakovost mleka je zelo dobra, saj ga je kar 90 
odstotkov v 1. ali ekstra kakovostnem razredu, 
ugodno pa je tudi število somatskih celic. To po-
meni dvoje: da je prireja mleka na evropskem ka-
kovostnem nivoju in da mora mlekarna zanj 
plačevali več. 

Kot že omenjeno, je dogovor med mlekarnami in 
ministrstvom nakazal začasno rešitev mlekarskih 
problemov, ki so v velikih zalogah mlečnih izdel-
kov in zaradi prenizkih izvoznih subvencij v nez-
možnosti prodaje na tujih trgih. Evropske države 
prodajajo kilogram sira že za 3 do 4 marke, in če 

vemo, da je potrebno za kilogram sira 10 litrov 
mleka, je jasno, da se slovenskim miekamam 
račun ne izide. Dodatne subvencije veljajo od 1. 
junija, mlekarne pa upajo, da bo s tesnejšim med-
sebojnim sodelovanjem in povezovanjem mogoče 
še kaj storiti za dolgoročno stabilizacijo razmer. 
Konkretnejše rezultate na tem področju lahko 
pričakujemo jeseni. 

V Mlekarski zadrugi Ptuj, ki je večinski lastnik 
Mlekarne Ptuj, poud^jajo, da se zavedajo nastalih 
težav in da je tudi interes rejcev, da najdejo izhod 
iz nastale situacije, ob tem pa vedo, da časa za to ni 
v izobilju. Če bi večina mlekarjev razmišljala tako 
kot ptujski, bi bil proces tesnejšega sodelovanja 
med mlekarnami že dlje kot zgolj pri pismu o na-
meri, 

V Mlekarski zadrugi Ptuj pa medtem svoje člane 
pripravljajo na nov, še nekoliko strožji pravilnik, 
ki bo stopil v veljavo verjetno že v juliju. Pri 
plačevanju mleka bo odslej poudarek na večji 
vsebnosti beljakovin in manj maščob. Znižala se 
bo tudi meja dovoljenega števila somatskih celic, 
in sicer s sedanjih 600 na 400 tisoč. To Število so-
matskih celic, ki pomenijo 10-odstotni odbitek, 
danes presega okoli 30 odstotkov mleka. Nov pra-
vilnik utegne uvesti tudi novost, da bodo stroški 
porevoza mleka od zbiralnice do mlekarne breme-
nili kmetovalce. Ta ukrep je sicer že doslej veljal v 
nekaterih d n ^ h slovenskih mlekarnah. Poskusni 
obračun v aprilu oddanega mleka je pokazal, da ut-
egne nov pravilnik zmanjšati odkupno ceno mleka 
za okoli 1,7 odstotka. 

J B 

GORIŠNICA/ PREJŠNJI ČETRTEK ZASEDAL OBČINSKI SVET 

Mrliška vežita vprašljiva 
Sej občinskega sveta, kot je bila zadnja junijska, v občini 
Gorišnica vsaj do sedaj nismo bili vajeni, glavna in najbolj 
vroča točka pa je bil letošnji proračun. Svetniki in svetnice so 
ga na mizo nekoliko popravljenega dobili že tretjič, in ko je že 
vse kazalo, da ga bodo vendarle potrdili brez večjih zapletov, se 
je zataknilo tam, kjer so po tihem nekateri vendarle pričakova-
li. Predlog proračuna v višini dobrih 566 milijonov tolarjev je 
bil po mnenju nekaterih svetnikov dobro pripravljen, edina in-
vesticija, ki je bodla v oči, pa je bila mrliška vežica v Gorišnici. 

Najprej ra^rava o tem in onem, 
potem o mrliški vežici v Gorišnici 
(obljuba je bila dana že lani in do-
kumentacija pripravljena), za ka-
tero so bili vsaj nekateri svetniki 
prepričani, da jo bodo uspeli spra-
viti v letošnji program. Po lu-i in 
pol plodne r ^ r a v e še zdaleč ni 
bilo tako. Prvi se je oglasil svetnik 
Janko Ivanuš, ki je poudaril, da 
se mu zdi najbolj »žareča« točka 
zaščita in reševanje, kjer je po nje-
govem še zmeraj preveč financ, da 
pa tudi proračunu manjka prava 
obrazložitev. Svetnik Jožef Kokot 
pa je menil, da je bistveno prema-
lo denarja namenjenega za gospo-
darstvo, saj naj bi se prav od tam 
sredstva čez leta vračala, pa še 11 
milijonov bodo morali nameniti 
za ureditev obrtne cone v Formi-
nu. 

Svetniku Jožetu Klincu je 
višina proračuna bila ustrezna. 

medtem ko se mu predlog ni zdel 
najboljši, kajti v njem naj bi se ka-
zalo nesmotrno gospodarjenje 
občine, ki razmišlja, da bi del kre-
dita morda vrnila še drugo leto. 
Predlagal je, da se zmanjša postav-
ka za vežico v Gorišnici, ki ji sicer 
ne nasprotuje, in poviša višina 
sredstev za dokončanje šolskega 
prizidka v Cirkulanah, kajti 16 
milijonov tolarjev je vendarle pre-
malo za kaka večja dela. Vežica v 
gorišniški fari bi bila nujno po-
trebna, je menil svetnik Vekoslav 
Čegran, saj jo je med prednostne 
naloge postavil že prejšnji občin-
ski svet. Po njegovem je potrebno 
načrtovani projekt, za katerega je 
že pripravljena vsa dokumentacija 
in izbran idejni načrt, izpeljati še 
letos, kajti ljudje to pričakujejo. 

Na račim bodoče gorišniške 
vežice je bilo slišati še nekaj očit-
kov in nestrinjanj, čeprav nihče 

gradnji ni nasprotoval. Po dokaj 
razgibani razpravi se je vanjo 
vključil tudi župan Slavko Visen-
jak, ki se za očitke in zavzetost ne-
katerih svetnikov ni kaj dosti 
zmenil. Župan je dejal, da je še 
pred časom kazalo, da bi za vežico 
lahko načrtovali 35 milijonov, a je 
sedaj v skrbeh, da tega ne bi zmo-
gli, zato je za naložbo predlagal le 
8 milijonov, kar naj bi bilo za 
začetek dovolj. Tak predlog so z 
veliko večino podprli tudi svetni-
ki ter se strinjdi s predlogom pro-
račima v celoti in z njegovo 
višino, ki je za 200 milijonov 
manjša od lanske. Sicer pa bodo 
največ proračunskega denarja v 
tem letu potrebovali na področju 
družbenih dejavnosti; v izo-
braževanju (v to je vštet tudi dolg 
kredita z obrestmi vred 177 mili-
jonov tolarjev) in pri otroškem 
varstvu, šele na to pride na vrsto 
socialno skrbstvo, kultura in 
zdravstvo. Za prostorsko plani-
ranje in razvoj, predvsem pa za 
modernizacijo cest letos v občini 
načrtujejo 147 milijonov tolarjev, 
samo za modernizacijo cest pa 43 
milijonov, za zaščito in reševanje 
pa so dodelili 15,7 milijona tolar-
jev. 

T. Mohorko 



ORMOŽ / OSREDNJA PRIREDITEV OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

Kultura na grajskem thmišiu 
24. junija se je proslavitev 
dneva državnosti pričela z 
mašo za domovino v župnij-
ski cerkvi Ormož. Sledila pa 
je osrednja prireditev na dvo-
rišču ormoškega gradu, s ka-
tero se je pričel tudi festival 
Ormoško poletje. V kultur-
nem programu se je predsta-
vila glasbena šola Fran Ko-
run Koželjski iz Velenja. 

Prvi se je predstavil otroški 
pevski zbor pod vodstvom zbo-
rovodkinje Manje Gošnik 
Vovk in navdušil tudi z zanimi-
vo izbranim repertoarjem. Go-
dalni orkester pod vodstvom 
Vite Gregorc Rošker je odigral 
Slovenske ljudske plese za go-
dalni orkester. Glasbeni del pri-
reditve je zaključil simfonični 
orkester pod vodstvom Nikola-
ja Žličarja z deli Bacha, Mozar-
ta, Mendelssohna in Čajkovske-
ga. Program sta zaključila Gre-
gor Geč in Vesna Danilovič, ki 
sta navdušila s komičnim zakl-
jučkom v vlogi grofa in grofice 
Szekely. Obiskovalce koncerta 
sta popeljala v park pred gra-
dom, kjer je gorel kres. Zbrane 
je navdušil ognjemet (ostanki 
katerega pa so na žalost padali 
tudi po ljudeh. Glede na to, da je 
goreč del priletel tudi na enega 
izmed avtomobilov - na srečo ne 
med ljudi -, ki je bil parkiran 
nekaj metrov od bencinske 
črpalke, so se ljudje pogovarjali 
tudi o tem, da bi v Ormožu 
lahko imeli z nekaj manj sreče 
tudi nekoliko večji "kres".) Pri-
reditev se je zaključila z nasto-
pom narodnozabavnega ansam-
bla Slovenskogoriški kvintet. 

Program ormoškega poletja se 
bo nadaljeval do konca avgusta. 

V petek, 2. julija, ob 21. uri bo 
na grajskem dvorišču (v prime-

ru dežja pa odo vse prireditve v 
Domu kulture) nastopilo Pri-
morsko dramsko gledališče 
Nova Gorica s predstavo A.B. 
Ruzanteja "Muhca". V progra-
mu prireditev Ormoškega polet-
ja je ob tem zapisano: "Angelo 
Beolco - Ruzante je eden najvid-
nejših in najizvirnejših pred-
stavnikov italjanske renesančne 
komedije 16. stoletja. Muhco, 
komedijo, polno renesančne 
radoživosti in vitalizma, ki ju je 
dramatik iz aristokratskih višav 

potegnil na raven ljudske vsak-
danjosti, bodo uprizorili v 
domačem marečju. Renesančo 
prekipevajočo, radoživo, a hkra-
ti tudi kruto ljubezensko splet-
ko je režiral Georgij Paro, igrajo 
pa Radoš Bolčina, Janez Starina, 
Lara Jankovič, Iztok Mlakar in 
Nevenka Vranič." 

V nedeljo, 4. julija, ob 20.30 
bo prav tako na grajskem dvo-
rišču (ali pa v Domu kulture) 
nastopila folklorna skupina iz 
Sri Lanke, ki prihaja iz glavega 
mesta Colomba. Vrhunski 
umetniki bodo prikazali vso le-
poto in veličino nam sicer od-
daljene kulture, ki temelji na 
sporočilu "miru in spoštovanja 
med ljudmi različnih religij". 
Njihov nastop je ognjemet rit-
ma, barv in temperamenta, ki 
ob spremljavi bobnov pričara 
prisotnost nekega daljnega sveta 
in bogatega kulturnega izročila. 
Kot predskupina bo nastopila 
folklorna skupina Kulturnega 
društva Ivanjkovci pod vodst-
vom Irene Cerovič. 

Majda FridI 

Grajsko dvorišče je bilo polno. Foto: Majda FridI 

Z nasledryimi verzi 
seje uradno pričelo 
Ormoško polete: 
"Kresna noč, oj noč čudes, 
vilinskim bitjem smo prižgali 
kres, 
najdaljši dan je padel v noČ, 
vilinčki, škrati, na pomoč. 
Naj Ormož danes spet dobi 
poletje, polno grajskih noči, 
en in dva in tri, 
Ormoško poletje naj živi" 

ORMOŽ / SRE,CANJE VETERANOV VOJNE ZA SLOVENIJO 
O B DNEVU DRŽAVNOSTI 

Keferaiff Inrez v^h 
pnMe ma CCIM iMjjmtja 
Ena izmed mnogih prireditev ob dnevu državnosti je bilo 
srečanje veteranov vojne za Slovenijo območnega združenja 
Ormož, ki so se zbrali v petek, 25. junija, v parku pred gra-
dom. 

Nekaj besed v počastitev spo-
mina na te dogodke je povedal 
Miran Fišer, predsednik 
ormoškega združenja. Nato sta 
Darko Kosi in Boris Kovačič 
položila cvetje pred spominsko 
obeležje. Sledil je pohod na 
ormoški most ter spominska 
svečanost. Zbrane je pozdravil 
tudi ormoški župan Vili Trofe-
nik. Jože Bešvir je v slavnost-
nem govoru poudaril enotnost 
Ormožanov, ki so v vojni reagi-
rali mirno in brez panike. "Osa-
mosvojitvena vojna naj bo 
vzgled, kako obraniti našo 
državo. Čeprav živimo v miru, 
ne smemo pozabiti, da se še ved-
no pojavljajo težnje naših sose-
dov po slovenski zemlji," je med 
drugim dejal. Srečanje vetera-
nov in njihovih najdražjih se je 
zaključilo s kosilom v nekdanji 
gostilni pri Grivčevih. 

Miran Fišer, predsednik 
območnega združenja veteranov 
vojne za Slovenijo, nam je pove-
dal, da je osnova za pridobitev 
statusa vojnega veterana ude-
ležba v prizadevanjih za osamo-
svojitev leta 1991. Člani lahko 
postanejo torej pripadniki teri-
torialne obrambe, pripadniki 
manevrske strukture narodne 
zaščite, vsi, ki so bili s pozivi 
vpoklicani v civilno zaščito, tis-
ti, ki so kot izvajalci obrambnih 
nalog sodelovali v upravnih or-
ganih, in tisti, ki so se v osamo-
svojitveno vojno vključili kot 
prostovoljci. V času vojne so bili 
na ormoškem področju razdelje-
ni v pet vojaških enot, od kate-
rih je bila najodločnejša enota 
za protidiverzantsko delovanje. 
Pripadniki teh so vsi potencial-
ni člani območnega združenja 
veteranov, ki trenutno šteje 80 

članov. Predvidevajo pa, da bo v 
zelo kratkem času članstvo na-
rastlo, saj je potencialnih članov 
okoli 500. Aktivno delujejo tudi 
na pokrajinskem nivoju. Center 
pokrajinskega združenja je v 
Mariboru. Vsako leto se vetera-
ni Slovenije udeležijo glavnega 
zbora v Ljubljani, ki je tradicio-
nalno 17. maja. Po statutu je 
združenje veteranov nevladno 
in nepolitično interesno 
združenje. Miran Fišer meni, da 
bi morali imeti možnost članst-
va v združenju tudi žene vetera-
nov, ki so v času vojne prispeva-
le k moralni trdnosti pripadni-
kov enot, da so ne glede na ne-
varnost vztrajali na položajih. 

Organizacija ima za temeljni 
cilj ohraniti spomin na dogodke 
iz leta 1991. Poudarja tudi po-
men prispevka veteranov. Zgolj 
deklarativna volja naše države 
za vzpostavitev samostojnosti 
verjetno ne bi zadoščala. Želijo 
pa, da država poskrbi za rešitve 
problematike veteranov 
predvsem s področja zdravstve-
nega zavarovanja in socialnih 
zadev. Člani naj bi imeli 
možnost preko združenja najti 
odgovor na svoje stiske. V svetu 
je znan vietnamski sindrom. 
Gre za stiske, ki so povzročene z 
vojnimi psihozami. Malo je lju-
di, ki se tega zavedajo. Veliko-
krat pomaga pri blaženju no-
tranjih stisk že pogovor z vojni-
mi tovariši, veterani, tako da 
iskanje pomoči pri strokovnja-

kih ni potrebno. Je pa najtežje 
prepoznati in priznati svojo no-
tranjo stisko ter poiskati pomoč. 
Občasna srečanja članov vete-
ranske organizacije te razbre-
meni in jim omogoči, da vsaj za 
nekaj časa odložijo bremena, ki 
jih nosijo s sabo iz časa vojne. 

Miran Fišer je dejal, da je bo-
nitet, ki jih s strani države 
uživajo veterani, malo. Po pet-
desetem letu imajo pravico do 
nekaj brezplačnih voženj z jav-
nimi prevoznimi sredstvi ter do 
dodatnega zavarovanja. V pri-
meru smrti pa veteranu država 
krije pogrebne stroške. Bolj kot 
materialnih dobrin in denarja si 
veterani želijo, da bi cenili nji-
hov prispevek, ko so se bili v 
vojnem času pripravljeni žrtvo-
vati za osamosvojitev Slovenije. 
Moti jih, da jih nekateri 
mlajšim generacijam prikazuje-
jo v krivični luči. 

Iz vrst poslancev je prišel pred 
kratkim očitek o martinčkanju 
v času vojne, češ da so ude-
leženci vojne poležavali ter lovi-
li sončne žarke po travnikih, na-
mesto da bi bili na položajih. 
Gre za poskus definiranja, da 
osamosvojitev ni bila potrebna 
in da bi jugoslovanska vojska 
odšla sama od sebe. Vendar so 
dogodki zadnjih let na 
Hrvaškem in v Bosni pokazali, 
da nekdo, ki se ima za gospodar-
ja, zelo nerad odide. Tudi v Slo-
veniji je bila uporabljena sila, 
kar so v ormoški občini zelo do-
bro občutih. Zato v sami občini 
tega poskusa razvednotenja 
prispevka veteranov ni. Že samo 
dejstvo, da se je vojna začela, je 
predstavljalo za udeležence 
močan stres. Seveda je bil pris-
oten tudi strah kot čustvo, ki je 
izviralo iz odgovornosti do ljudi 
in nalog, ki so jim bile naložene. 

Bili so primeri posameznike 
ki niso mogli razumeti, da 
morajo naenkrat boriti pr 
"naši" vojski. Ker sebe v tej v 
gi - tudi zaradi hitrosti dogc 
kov - niso videli in ne razum 
smiselnosti početja, so odsto] 
li. 

Pogovarjali smo se tudi z I 
janom Rajhom, udeleženci 
vojne za osamosvojitev. Zanj 
bilo najhuje, ko je dobil 
območnega poveljstva iz Lju 
mera ukaz, da je v primeru p 
boja potrebno streljati, in 
moral prenesti naprej. Nekat 
v neposredni vojni nevarno 
pritiska niso vzdržali. Neki I 
veljnik je takrat, ko so začeli t 
liti strelivo, odpovedal, ni in 
moči, da bi ljudi popeljal v b 
Prav je ravnal, da je takrat c 
krito povedal, da tega ne zmo 
kajti kasneje v boju bi lah 
sprejel kakšno napač 
odločitev z neljubimi posledi' 
mi, je povedal Bojan Rajh. Vi' 
namskega ali vukovarskega si 
droma, kot mu pravijo, po D 
govem v Ormožu ni. Vsa 
država, ki je preživela voji 
pozna status veterana. 
država pa ima zakon, ki prizi 
va pravice iz statusa vetera 
šele po 50. letu, kar je popolr 
ma zgrešeno. "Če se je konči 
vojna, v kateri smo nosili gl̂  
v torbi za državo, naj ta drža 
za nas tudi nekaj stori. ' 
zahtevamo veliko. Gre za osn' 
no spoštovanje in za prizna' 
tistega, kar smo naredili," je I 
vedal Bojan Rajh. 

Majda 
Veterani vojne za Slovenijo so se zbrali na mostu. 

Foto: Majda FridI 

ORMOŽ / OTVORITEV ORMOŠKEGA KOPALIŠČA 

K^mlišie konino obnovljeni 
V petek, 25. junija, je 
ormoški župan Vili Trofenik 
prerezal vrvico in s tem 
Ormožanom omogočil dostop 
do "skoraj" obnovljenega 
ormoškega kopališča. 

Veliko je bilo tistih, ki jih je 
zanimalo, kaj se skriva za zaprti-
mi vrati in tablo Nezaposlenim 
vstop prepovedan, ki je do nedav-
nega krasila vstop na gradbišče. 
Na žalost pa je bil z vodo na-
polnjen samo manjši bazen. 
Večjega bodo napolnili ter s tem 
Ormožanom omogočili kc^anje 
šele konec tega tedna. Ce bo 
sreča mila in ne bo prišlo do ne-
predvidenih zapletov, se bo to 
zgodilo že danes, 1. julija. 

Majda FridI 

Župan Vili Trofenik je prerezal vrvico. Na čalost je bil 
otvoritvi z vodo napolnjen samo manjši bazen 

Foto: Majda Fri 

OD TOD IN TAM 
mOMARCI • 
Predraga občinska uprava? 

Svetniki občine Sv. Andraž v Slovenskih goricah 
so na svoji zadnji seji potrdili osnutek odloka o 
javnih gospodarskih službah, sprejeli sklep o 
določitvi komunalnega prispevka in obravnavali 
delovni osnutek odloka o nadomestilu za stavbno 
zemljišče, o čemer jih je temeljiteje seznanil Vin-
ko Kurent iz podjetja Mikrodate. Do prihodnje 
seje morajo pripraviti še pripombe in dopolnitve, 
nato pa bo predlog odloka pred potrditvijo sveta 
obravnaval tudi odbor za infrastrukturo. Svetniki 
so v nadaljevanju seje kljub pripombam, da je 
občinska uprava predraga, uspeli sprejeti odlok o 
ustanovitvi skupne občinske uprave. Glede sa-
moprispevka za osnovno šolo se bodo z občani 
pogovarjali po vaških odborih. Govorili so tudi o 
vlogi župnijskega urada ter mu namenili 200 tisoč 
tolarjev za obnovo cerkve. Sklenili so še, da bodo 
pristopili k modernizaciji ceste Rjavci - Slavšina, 
medtem ko programa Vite za zaposlovanje preko 
javnih del na tokratni seji niso potrdili. 

AK 

SVETI TOMAŽ m 
7 . krajevni praznik bo 3. julija 

Pri Svetem Tomažu so v okviru prvega prazno-
vanja krajevnega praznika pripravili vrsto priredi-
tev. Končal se je turnir v malem nogometu za pre-
hodni pokal KS, ki je bil 26. junija. 27. junija so 
tekmovali v streljanju z zračno puško. V torek, 29. 
junija, so organizirali sprejem za upokojence in 

občane, stare več kot 70 let. Od torka, 29. junija, 
do petka, 2. julija pa potekajo delavnice za aktiv-
no preživljanje prostega časa osnovnošolskih 
otrok. 

Danes, v četrtek, 1. julija, se bo ob 14. uri 
pričelo kegljanje za upokojence, jutri, v petek, pa 
ob 16. uri tekmovanje v streljanju z zračno puško 
za ekipe v krajevni skupnosti. Ob 17.30 in 20. uri 
bo pohod od Svetega Tomaža do domačije Fra-
na Ksavra Meška in nazaj s kulturnim progra-
mom. 

V soboto, 3. julija, na dan krajevnega praznika, 
se bo program pričel že ob 9. uri s tekmovanjem 
strelskih društev občine Ormož za pokal KS. Ob 
14. uri bodo tekmovali gasilci za prehodni pokal 
KS. Ob 15. uri bo osrednja proslava, ki ji bo sledil 
ogled kulinarične razstave ob 16. ter zabava na 
športnem igrišču z ansamblom Lojzeta Slaka ob 
20. uri. 

Naslednji dan, v nedeljo, bo ob 10. uri svečana 
maša ob 1. krajevnem prazniku. Prireditve se 
bodo zaključile s kolesarskim maratonom ob meji 
krajevne skupnosti ob 13. uri. 

Majda FridI 

ORMOŽ m Občni Zbor 
Gledališko-llterarnega društva 

v soboto, 3. julija, se bo ob 14. uri pri Janku 
Klajnčarju na Vitanu pričel redni letni občni zbor 
Gledališko-literarnega društva Ormož. Ude-
leženci se bodo zbrali ob 13.30 pri Domu kulture 
v Ormožu. Na zboru bodo pregledali delo in zakl-
jučni račun za leto 1998, obravnavali pa bodo 
tudi delovni načrt za leto 1999. 

Majda FridI 







ZA RAZVEDRILO 



KIDRIČEVO / OB PRAZNIKU NOV SOLSKI PRIZIDEK 

Pet včflnfc in knjižnita 
v počastitev 2. praznilca občine Kidričevo so se dober teden dni 
vrstile različne slovesnosti in prireditve - od športnih, gasilskih 
do kulturnih. Osrednja slovesnost, ki so jo združili s prazno-
vanjem dneva slovenske državnosti, pa je bila v četrtek, 24. ju-
nija, popoldne ob OŠ Kidričevo, kjer je po bogatem kulturnem 
programu upokojena učiteljica Erika Meško skupaj s 
kidričevskim županom Alojzem Šprahom svečano odprla prizi-
dek k tamkajšnji osnovni šoli. 

Množici veselih Kidričanov so 
se ob praznovanju pridružili tudi 
minister za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano Ciril 
Smrkolj, podpredsednik držav-
nega zbora in župan mestne 
občine Ptuj Miroslav Luci, pos-
lanca DZ Alojz Vesenjak in 
Franc Pukšič ter župani 
sosednjih občin Videm, Dornava 
in Starše Franc Kirbiš, Franc 
Šegula in Vili Ducman. 

Kot je povedal ravnatelj Brane 
Tonejc, je bila šola v Kidričevem 
zgrajena leta 1959, delno so jo do-
gradili leta 1964, s prizidkom, ki 
so ga zgradili v letos, pa so za svo-
jih 365 učencev (oziroma 410 s 
podružnico v Lovrencu) pridobi-
li še okoli 800 kvadratnih metrov 
koristnih površin. V njih je 5 
učilnic in nova šolska knjižnica, 
v kateri bodo na več kot 200 
kvadratnih metrih kmalu uredili 

muldimedijski center. Ko bodo 
vgradili vso opremo, bo celotna 
investicija veljala več kot 118 mi-
lijonov. Večji del je prispevala 
občina Kidričevo, del pa tudi mi-
nistrstvo za šolstvo in šport. 

Nove pridobitve je bil vesel tudi 
kidričevski župan Alojz Šprah, še 
posebej ker so skupaj s šolo 
prepričani, da sedaj izpolnujujejo 
pogoje za 9-letno šolanje, in tudi 
zato ker so s posodobitvijo kuril-
nice odpravih onesnaževanje 
okolja. 

Na slovesnosti, ki sta jo ob 
občasni pomoči ravnatelja Bra-
neta Tonejca prijetno vodila 
učenca Nina in Uroš, je župan 
Alojz Šprah čestital ter izročil 
knjižne in likovne nagrade učen-
cem, ki so bili vseh osem let 

odlični. Iz OŠ Kidričevo so bili to 
Uroš Trstenjak, Laura Sršen, 
Nina Valentan, Mia Jazbec in 
Matija Švagan, iz OŠ Cirkovce 
pa Goran Beranič, Tanja Na-
past in Tadeja Čretnik. 

V bogatem in izredno razgiba-
nem kulturnem programu so nas-
topili mladi pevci, plesalci, reci-
tatorji in mladi godbeniki pihal-
nega orkestra, ki so nastali kot 
podmladek pihalnega orkestra 
Talum in na katere je kidričevski 
ravnatelj še posebej ponosen. Po 
svečanem odprtju so si obiskoval-
ci z zanimanjem ogledali nov 
prizidek in si ob tem ogledali za-
nimivo razstavo fotografij o šoli 
nekoč in danes ter likovnih in 
ročnodelskih izdelkov šolarjev. 

M. Ozmec 

Kidričevski župan Alojz Šprah čestita odličnjakom 
iz Cirkovc in Kidričevega 

V novem šolskem prizidku so razstavili likovne in 
ročnodelske izdelke učencev. Foto: M. Ozmec 

SREDISCE OB DRAVI / SREČANJE SREDISCANOV IN PRIJATELJEV SREDISCA 

Prireditev, ki bi zaslužila večji obisk 
Turistično društvo Središče ob Dravi je letos prvič organiziralo 
srečanje Sijancev ob dnevu državnosti. V soboto, 26. junija, naj 
bi se v dopoldanskem času na slovesnosti v kulturnem domu 
Sokolana domačini srečali s tistimi, ki so iz kraja nekoč odšli. 
Udeležba je bila slaba, pravega odziva kljub 100 prijavljenim ni 
bilo, tega pa organizatoijem, ki so tovrstno prireditev pripravili 
prvič, ni zameriti. Tisti, ki so prišli, so ostali skupaj pozno v 
noč. 

Na osrednji prireditvi, ki se je 
pričela ob 10. uri, sta maloštevil-
ne obiskovalce pozdravila župan 
občine Ormož Vili Trofenik in 
predsednik sveta krajevne skup-
nosti Martin Habjanič. Ormoški 
župan je poudaril pomen nego-

vanja prijateljskih vezi s sosedi iz 
Hrvaške, ki so bile z vzpostavitvi-
jo meje nasilno prekinjene. Mar-
tin Habjanič pa je povedal, da je 
za nadaljnji razvoj kraja, ki se 
ponaša z bogato kulturno zgodo-
vino, izrednega pomena povezava 

z razvitim, sodobnim svetom in 
tujino. Posebej se je za sodelovan-
je na prireditvi zahvalil gostom iz 
Nedelišča, kraja onstran meje, ki 
ga s Središčem povezujejo prija-
teljske in pogosto tudi sorodstve-
ne vezi. Kulturni program z glas-
bo, petjem in ljudskimi plesi je 
povezovala učenka osnovne šole 
iz Središča Lea Milosavljevič, ki 
je zbranim predstavila zgodovi-
no, lepote in kulturne znameni-
tosti domačega kraja. Tekst je 
pripravila profesorica Zinka 
Merkoci. Sodelovali so tudi 
dekliški kvartet s Koga, učenci 
domače glasbene šole, godba na 
pihala Središče ob Dravi z 
mažoretami ter kulturno-umet-
niško društvo Kmečka sloga iz 
Nedelišča, ki je oddaljeno od slo-
venske meje samo 7 kilometrov. 
Izvirna folklorna skupina plesal-
cev in glasbenikov goji tradicijo 
ljudskega petja in medžimurskih 
narodnih plesov domačega kraja. 

Vodja in dirigent godbe na pi-
hala, ki šteje 27 glasbenikov in 
deluje že 113 let, Branko Panič 
nam je povedal, da se je ta v 
zadnjih letih zelo pomladila. Na-
jvečkrat skupaj z mažoretami so-
delujejo na vseh primernih prire-
ditvah v bližnji in daljni okolici. 
Kvaliteti nekoliko predolgega 
programa, ki ga je izbrala profe-
sorica ormoške glasbene šole 
Darja Horvat, gre zahvala, da je 
bila prireditev pri obiskovalcih 
zelo lepo sprejeta. 

V preddverju dvorane so osnov-
nošolci pripravili razstavo, na ka-
teri so predstavili celoletni pro-
jekt Zdravje. 

Nastopajoči in maloštevilni 
gostje so se po prireditvi odpravi-
li na ogled znamenitosti kraja, 
nekateri peš, drugi pa s tremi vo-
zovi s konjsko vprego. Najprej sta 
se s kočijo popeljala prva moža 
Ormoža in Središča Vili Trofenik 
ter Martin Habjanič. Manj 
slavnosten je bil iz vrbovega šibja 
pleten kmečki voz bagri, kot se 
mu po domače reče, v katerega sta 
bila vprežena kobila in žrebiček. 

Včasih so takšne vozove upo-
rabljali za lažje prevoze; z njim 
so, na primer, peljali žito v mlin. 
Voznik Jani Ivanuša nam je po-
vedal, da ima doma še žrebca in 
dve kobili. Konjev ne uporablja 
za delo, temveč jih goji tako kot 
večina konjskih lastnikov danes 
zaradi ljubezni do te plemenite 
živali. Ogled znamenitosti kraja 
je vodila Bernarda Gašparec, za-
poslena v turističnem društvu. 
Na njenih ramenih je bila tudi 
organizacija prireditve. 

Po kosilu je sledil prikaz trenin-
ga pionirskega nogometnega 
društva Središče. Tisti, ki so to 
želeli, so lahko tudi jahali veHke 
ali majhne konje - ponije, ki jih je 
pripeljal rejec najmanjše vrste po-
nijev gospod Veselko z Vitana. 

Ob dnevu državnosti so v Sre-
dišču poskrbeli tudi za zabavo v 
šotoru pred kulturnim domom 
Sokolana. Že v petek, 25. junija, 
je nastopil Vlado Kalember, v so-
boto ansembel Štrk, v nedeljo po-
poldne pa so zbrane zabavali Jaka 
Šraufenciger, Martin Sagner-Du-
dek in ansambel bratov Gaparič. 

Majda FridI 

... in potem so si s kočijo ogledali najlepši kraj na 
svetu ... Foto: Majda FridI 

PTUJ / FOLKLORISTI SPREJELI 
POVABILO NA PLES i i| 

Folklorna skupina 
Bolnišnica gostovah 
na Madžarskem 
Folklorna skupina DPD Svoboda "Bolnišnica" Ptuj deluje 
vodstvom Cvetke Glatz že 23 let. Kvaliteta skupine iz leta v let 
raste. Plesalci sodelujejo tudi z glasbeniki ptujske glasben^ 
šole pod vodstvom profesorice violine Mete Trop Gregi. Z njig) 
sodeluje tudi šest folklornih pevk z imenom Spominčice, \ 
nastopajo tudi samostojno pod vodstvom Marije Šteger učitti 
jice glasbenega pouka. Vsako leto imajo več javnih nastop«) 
Zato so z veseljem in samozavestno sprejeli povabilo folklom 
skupine Ajka, da se kot gostje udeležijo VI. festivala Ijudskf 
plesov "Bakony-Ajka" na Madžarskem, ki je trajal od 28. do 3 
maja. 

Ptujska folklorna skupina v meščanskih nošah 
konca stoletja na gostovanju na Madžarskem 

To je bil zanje prvi nastop v tuji-
ni po letu 1992, ko so se zbrali v 
današnji zasedbi. O možnostih 
gostovanja na Madžarskem je sku-
pino obvestil Ptujčan Imre Varju, 
po rodu iz Madžarske, ki je tudi 
navezal prve kontakte in skupino 
spremljal na gostovanju. 

Na pot so se odpravili v petek, 
28. maja, z avtobusom. Po presto-
pu meje v Dolgi vasi so na poti 
skozi pokrajino, polno cvetočih 
akacij, kar na avtobusu opravili 
vajo. V mestu Ajka, kjer je potekal 
festival, so jih sprejeli prijazni 
gostitelji. Nastanili so se v dekli-
škem dijaškem domu. Isti večer so 
nastopili s spletom gorenjskih 
plesov na gala prireditvi skupine 
Ajka -Padragut in njihovih gos-
tov, ki je potekala v Kulturnem 
centru Laszla Nagya ter poželi 
prave ovacije gledalcev. V nadalje-
vanju večera so na prijetni in za-
bavni družabni prireditvi drug 
drugega učili ljudskih plesov. 

Naslednjega dne, v soboto, so 
člani folklorne skupine Bol-
nišnica Ptuj skupaj s skupino iz 
Finske odprli VI. festival ljudskih 
plesov. Šele kasneje so izvedeli, da 
je regijsko srečanje folklornih 
skupin tekmovalno in da so ocen-
jevali tudi njih. Tokrat so nastopi-
li z meščanskimi plesi Ptuja s 
konca prejšnjega in začetka tega 
stoletja. Po nastopu so se udeležili 
strokovnega srečanja ter bili pri-
jetno presenečeni nad visokimi 
ocenami za izvedbo-interpretacijo 
plesov, glasbe in petja. Posebej so 
pohvalili postavitev oz. koreogra-
fijo. 

Nekaj posebnega je bila organi-

zacija prireditve. Medtem ko 
odrasli tekmovali v dvorani, so i 
odru na prostem plesali ljuds! 
plese otroci. Istočasno je potek 
tudi sejem izdelkov stare ljuds 
obrti. Tudi odrasli so po nastoj 
v dvorani še enkrat zaplesali i 
prostem. Ptujčani so se predstav 
s spletom štajerskih plesov ter n 
leteli na enkraten odziv občinst^ 
Sami pa so bili izredno navduše 
nad temperamentnimi madžarst 
mi plesi. Zvečer je sledila pode 
tev plaket ter zaključna gala prii 
ditev. 

Ob tej priložnosti so se tii 
domači folkloristi dogovorili 
gostovanje na Madžarskem tudi 
naslednjem letu. Prav tako so t 
vezali stike z Avstrijci in Cehi,^ 
mor bi lahko odšli na gostovaJ 
že lani, pa niso mogli zaradi 
nančnih težav. 

Projekt meščanskih plesov je' 
strokovno in finančno velik zal 
gaj za folklorno skupino. MaHi 
delež potrebnega denarja sta pf 
pevali ptujska občina ter ustaflf 
dr. Antona Trstenjaka, za preosi 
nek potrebnih financ so se mof 
pobrigati člani folklorne skup' 
sami. Ob tej priložnosti se zah*" 
jejo vsem, ki so jim omogočili ̂  
tovanje na Madžarskem. 

Vodja skupine Cvetka Glatz ^ 
možnost obojestranskega ' 
predka v povezavi turizma in f®" 
lorne dejavnosti, ki je trenu® 
popolnoma neizkoriščena. M^ 
da niso edini, ki bi bili pripravi 
ni nastopati za skupine turisj' 
Tako bi lahko kvalitetno dopo" 
li turistično ponudbo Ptuja. 

Majda Fr* 

Cvetka Glatz je vodj 
folkloristov Bolnišnic 
že 23 let. Foto: M. Prid 

Novice iz Karitas 
v sredo, 23. junija, so se pri sv. Vidu v Vidmu, na zaključnem pre-

dpočitnišekm srečanju zbrali sodelavci vseh župnijskih Karitas 
ptujske in završke dekanije. In kot se za predpočitniško srečanje 
spodobi, je bilo manj uradno od običajnih ter zato tudi bolj veselo. 
Karitas bodo delo na dekanijski ravni nadaljevale spet jeseni. Zara-
di počitnic bodo nekatere spremenile urnik dela. Zato vam pripo-
ročamo, da v svoji župniji povprašate po poletnem urniku 
dežurstva. 

Vsem bralcem Tednika želimo, sodelavci župnijskih Karitas 
ptujske in završke dekanije čim lepše preživetje poletnih počitnic, 
veliko veselja in sončnih poletnih dni. Nasvidenje spet jeseni. 

Še obvestilo: župnijska Karitas sv. Ožbalt sporoča, da bo KNJI-
GARNA KARITAS odprta v počitniškem času (od 1. julija do 31. 
avgusta) vsako sredo od 9. do 11. in od 15. do 16. ure, v soboto od 9. 
do 11. ter v nedeljo od 8.30 do 10.30 ure. V počitniškem času bo žup-
nijska Karitas sv. Ožbalt odprta vsako sredo od 9. do 11. ure in od 
15. do 17. ure. 



KOLESARSTVO 

premoina zmaga Kelnerja 
^fsiadaljevanje s 1. strani) 
V uvodni dirki na kronometer 

/vožnja na čas/ za veliko nagrado 
perutnine Ptuj in Janeza Puha, ki 
je ob tem štela tudi za državno 
prvenstvo, je prinesla v domači ta-
Ijor veliko zadovoljstva. Nastopilo 
je okrog 100 kolesarjev, čeprav se 
[ja startu niso pojavili nekateri na-
jboljši, kot so Martin Hvastija, 
Valter Bonča, Tadej Križnar, San-
ji Šmerc, Zoran Klemenčič, a je 
tudi brez njih bila vožnja zelo za-
nimiva. 
V kategoriji mlajših mladincev 

je po pričakovanju slavil Miha 
jO-aker iz Save Kranj. V konku-
renci starejših mladincev je kole-
sar domače Perutnine Ptuj Gre-
gor Zagorc premočno slavil pred 
prejcem Kozjekom iz Kranja. 

' Škoda, da je padel domači kolesar 
Gregor Gazvoda, se pri tem 
poškodoval, a kljub vsemu priko-
lesaril na sedmo mesto, pa bi po 
vsej verjetnosti bil v samem vrhu. 
V taboru Perutnine Ptuj so imeli 
razlog za ponovno veselje v kate-
goriji članov do 23 let, saj je nji-
hov glavni adut Miran Kelner 

I 48,6 kilometra dolgo progo odpel-
jal superiorno in bil s svojim 
časom najhitrejši v absolutni kon-

I kurenci. Njegov čas je nekoliko 
razburil nekatere kolesarje 

Sašo Sviben iz ptujske krovne eki-
pe je dejal, da dirka naj ne bi bila 
regularna, ker naj bi Kelner vozil 
nekaj časa v brezveterju. Toda pri 
tem je potrebno povedati, da Mi-
ran Kelner pozna progo zelo 
dobro in je zraven tega še v dobri 
formi, zato takšna razmišljanja 
niso najprimernejša. V konkuren-
ci članov nad 23 let je zmagal 
Branko Filip iz ekipe Geroldstei-
ner s prednostjo 45 sekund pred 
Sašom Svibnom. 

Miran Kelner je po prihodu v 
cilj dejal: "Progo zelo dobro 
poznam, razmere so bile ugodne 
in sem to izkoristil. Z naslovom 
državnega prvaka sem zelo zado-
voljen." 

Rezultati - vožnja na čas: 
mlajši mladinci (dolžina proge 
14,8 kilometra, povprežna hitrost 
zmagovalca 42,76 km/h): 1. Miha 
Kraker, Sava Kranj, 20:46,24, 2. 
Aleš Kebelj, Krka Telekom, 
21:11,05, 3. David Rožman, Sava 
Kranj, 21:25,65, 4. Dejan Lazič, 
Radenska Rog, 21:31,90, 5. Grega 
Senčar, Radenska Rog, 21:44,81; 
starejši mladinci (dolžina proge 
24,3 km, povprečna hitrost zma-
govalca 46,12 km/h): 1. Gregor 
Zagorc, Perutnina Ptuj, 31:38,52, 
2. Drejc Kozjek, Sava Kranj, 
32:07,02, 3. Jurij Ferfolja, HIT 
Casino Nova Gorica, 32:13,45, 4. 
Matej Mugerli, HIT Casino Nova 
Gorica, 32:16,46, 5. Miha Konci-
lija. Radenska Rog, 32:27,30; 
člani do 23 let (dolžina proge 
48,6, povprečna hitrost zmagoval-
ca 49,05 km/h): 1. Miran Kelner, 
Perutnina Ptuj, 59:27,25, 2. Matej 
Stare, Sava Kranj, 1:01:49,12, 3. 
Uroš Šilar, Sava Kranj, 
1:04:24,71, 4. Matija Kotnik, Pe-
rutnina Ptuj&Radenska Rog, 
1:05:03,04, 5. Marko Žepič, Sava 

Kranj, 1:05:15,97; člani (dolžina 
proge 48,6 km, povprečna hitrost 
zmagovalca 45,00 km/h): 1. Bran-
ko Filip, Geroldsteiner, 1:01,84, 
2. Sašo Sviben, Perutnina 
Ptuj&Radenska Rog, 3. Kristjan 
Mugerli, Denardi Pasta mon-
tegrappa, 4. Robert Pintarič, Krka 
Telekom, 5. Boris Premužič, Pe-
rutnina Ptuj&Radenska Rog. 

V NEDELJO 
CESTNA DIRKA 

v nedeljo pa je potekala še 
cestna dirka, na kateri so sodelo-
vali skoraj vsi najboljši slovenski 
kolesarji. Pri starejših mladincih 
so v domačem taboru veliko 
pričakovali, vendar zaradi 
poškodbe Gregorja Gazvode niso 
mogli računati na kaj več kot na 
tretje mesto Andreja Omulca, ki 
je za malenkost izgubil naslov 
državnega prvaka, čeprav je vses-
kozi diktiral tempo in mu je 
zmanjkalo samo nekaj centimet-
rov. V konkurenci članov do in 
nad 23 let se je na cilju pojavila 
pestra druščina. V vlogi favorita je 
bil Igor Kranjec iz krovne ekipe 
Perutnine Ptuj&Radenske Rog. 
Enajst krogov dolga proga je do-
dobra zdelala kolesarje, ki so veli-
ko taktizirali, vrstili so se napadi 
in odstopi, saj so nekateri šli na 
progo podcenjujoče, kar se jim je 
maščevalo. Ptujčani so bili blizu 
ponovno dvojnemu zmagoslavju, 
vendar je Igor Kranjec v kategori-
ji nad 23 let izgubil prvo mesto v 
ciljnem sprintu, medtem ko je 
Matjaž Batič v kategoriji do 23 let 
Perutnini prinesel še tretji naslov 
državnega prvaka. 

Rezultati: mlajši mladinci /85,8 
km/: 1. Gregor Senčar, Radenska 
Rog, 2:13,44, 2. Janez Rožman, 
Sava Kranj, 3. Gregor Kodrič, Sa-
vaprojekt Krško, oba v času zma-
govalca, 4. Sebastijan Komac, 
HIT Casino, 2:13,56, 5. Aleš Ke-
belj, Krka Telekom, v času četrte-
ga; starejši mladinci /114,4 km/: 
1. Miha Koncilija. Radenska Rog, 
2:53,53, 2. David Tratnik, Hit Ca-
sino, 3. Andrej Omulec, Perutni-
na Ptuj, oba isti čas, 4. Jurij Fer-

folja, Hit Casino, 2:54,58, 5. Rok 
Jerše, Sava Kranj, v času četr-
touvrščenega; člani do 23 let 
/175,3 km/: 1. Matjaž Batič, Perut-
nina Ptuj&Radenska Rog, 
3:53,29, 2. Domen Blažek, 
3:54,52, 3. Uroš Šilar, 3:56,00 -
oba Sava Kranj, 4. Miran Kelner, 
Perutnina Ptuj, 3:56,12, 5. Matija 
Kotnik, Perutnina Ptuj&Ra-

denska Rog, 3:56,12; člani nad 23 
let /157,3 km/: 1. Tadej Križnar, 
Sava Kranj, 3:53,29, 2. Igor Kran-
jec, Perutnina Ptuj&Radenska 
Rog, 3. Branko Filip, Geroldstei-
ner, 4. Sandi Šmerc, Savaprojekt 
Krško, 5. Kristjan Mugerli, De-
nardi - vsi v času zmagovalca. 

Danilo Klajnsek 

Miran Kelner v dirki na krono-
meter. Foto: Črtomir Goznik 

Kljub odlični dirki je napore kolesarjev spremljalo malo gledalcev. Foto: Črtomir Goznik 

KIDRIČEVO / PRIREDITVE OB OBČINSKEM PRAZNIKU 

Za praznik svetnišlia tekma 
v počastitev 2. praznika občine Kidričevo je v torek, 22. junija, 
popoldne na pomožnem igrišču v Kidričevem potekala prisrčna 
in predvsem prijateljska nogometna tekma, v kateri so se po-
merili svetniki dveh sosednjih občin Kidričevo in Starše. Z obe-
ina županoma Alojzem Šprahom in Vilijem Duemanom na čelu 
so vsi po vrsti borili in igrali, kot bi šlo zares. 

Lahko bi dejali, da so igrali 
Pošteno. In čeprav je tu in tam 
predvsem v drugem polčasu posa-

meznikom že močno primanjko-
valo zraka, so vsi vzdržali do kon-
ca. Kot se spodobi, sta tudi župa-

na prispevala vsak svoj gol. Rezul-
tat "bojda" ni pomemben, a so se 
domačini radi pohvalili, da so 
goste premagali s 4:3. Svojo vlogo 
je zelo dobro opravil sodnik Se-
bastjan Panikvar iz Kungote, ki je 
po igrišču zagotovo pretekel na-
jveč kilometrov. 

- O M 

J.^i®"' svetniki občine Kidričevo (v rdečih) in Starš (v belih dresih) po zaključku tekme; na 
^ Ob žogi župana Alojz Šprah (levo) in Vili Ducman (desno). Foto: M. Ozmec 

MOSiCANJCI / TRADICIONALNO SREČANJE MOTORISTOV 
O D L I Č N O USPELO 

Tri dni zabave in druženja 
V minulem podaljšanem koncu tedna smo v naši bližini lahko 
srečali motoristov kot že dolgo ne, saj se je na športnem leta-
lišču v Moškanjcih zbralo več kot dva tisoč motoristov in mno-
go več drugih obiskovalcev. Glavni organizatoiji so bili ljuto-
merski klub Road Wariors in njihov voditelj Peter Keček je po-
vedal, da je srečanje odlično uspelo. 

V Moškanjce so se na zloščenih 
jeklenih konjičkih pripeljali mo-
toristi iz več kot šestdesetih klu-
bov iz skoraj vseh evrpskih držav. 
Za vse je bilo poskrbljeno, oko-
liški travniki pa so bili prekriti s 
šotori. 

Izbirali so najlepše motorje v 
posameznih kategorijah, nastopi-
le so različne rokerske skupine, 
požiralci ognja, striptizete, tudi 
pijače in jedače ni manjkalo. 
Mnogo obiskovalcev - tako tiste 
na motorjih kot druge - je privabil 
sobotni nastop znane rokerske 

skupine Motorhead, ki je spravila 
obiskovalce do vrelišča. Njihov le-
gendarni vodja Lemmy je bil pos-
kočen kot že dolgo ne, v Moškan-
jcih pa se je počutil tako dobro, da 
je ob slovesu imel kar nekaj težav. 
Seveda je slovo bilo hitro, saj je 
skoraj zamudil letalo, ki je skupi-
no odpeljalo na nastop v Belgijo. 
Organizatorji si takšen dogodek 
lahko štejejo še v posebno priz-
nanje in mogoče prav zaradi tega 
razmišljajo, da bi prihodnje leto 
srečanje ponovili prav v Moškan-
jcih. 

MS 

Na srečanju se je zbralo okrog dva tisoč motoristov. Foto: MS 



Moda pri oblačenju naj bi bila 
preprosto to, v čemer se 
udobno počutimo, in ne tisto, 
na kar nas navajajo množice. 
V glasbi velja podobno, saj 
vsak rad posluša tiste pesmi, 
ki so zanj prijetne ter kvalitet-
ne in s tem nedvomno moder-
ne. 

Ameriški ročk band R.E.M. (Ra-
pid Eye Movement) bo v okviru 
svoje svetovne koncertne turne-
je 25. julija nastopil tudi v Izoli. 
R.E.M. in njihov pevec Michael 
Stipe zvenijo standardno dobro 
v skladbi SUSPICION z 
albuma Up. 

Kanadska pevka ALANIS MO-
RISSETTE bi morala 18. junija 
nastopiti v dvorani na Kodelje-
vem, vendar koncerta ni bilo iz 
dokaj čudnega vzroka, saj naj bi 
pevki v Italiji ukradli tovornjak s 
pomembno glasbeno opremo. 
25-letna ALANIS izdaja nov raz-
gibani ročk komad SO PURE 
t t t , ki gaje na svoj način pro-
duciral priznani Glen Ballard. 

Kanadska lepotica SHANIA 
TVVAIN je trenutno neverjetno 
popularna po zaslugi hita That 
Don't Impress Me Much. Lani je 
pevka imela tudi No 1. hit leta 
1998 v ZDA z naslovom You're 
Stili the One. Gospa TVVAIN je 
na čuten način zapela pesem 
YOU'VE GOT A MAN t t t t , ki 
jo lahko slišite v filmu Nothing 
Hill; vtem filmu igrata glanvi vlo-
gi Julia Roberts in Hugh Grant. 

Ameriška pevka SHERVL 

CROVV je bila kar kakšnih deset 
let spremljevalna pevka izvajal-
cev, kot so Michael Jackson, 
Eric CIapton, Peter Gabriel, Joe 
Cocker... Posebej za film Big 
Daddy je SHERVL na bolj akus-
tični in manj razbijaški ter roc-
kovski način priredila klasiko 
SVVEET CHILD OF MINE 
)K)j()K)K)Kskupine Guns N'Ro-
ses. 

SUGAR RAY je ameriška zased-
ba, ki je uspela z uspešnico The 
Fly, svoj talent pa so fantje 
potrdili z letošnjo uspešnico 
Every Morning. "Sladki žarek" je 
dobesedni prevod imena nove 
obetajoče zasedbe, ki izvaja 
atraktiven glasbeno pomešan 
komad SOMEDAV z 
zgoščenke 14:59. 

Junij je postregel z zelo pestrim 
in kvalitetnim izborom novih al-
bumov in med najatraktivnejše 
sodijo: By Reguest - BOVZONE, 
Schizophonic - GERI HALLI-
VVELL, Californication - RED 
HOT CHILI PEPPERS, Nothing 
Hill - SOUNDTRACK, Austin Po-
wer: The Spy VVho Shagged me 
- SOUNDTRACK, On the G.-
JANNIFER LOPEZ, Synkronized 
- JAMIROOUAI, Mixed Emotion 
- BEVERLV GRAVEN, Euphoria -
DEF LEPPARD, Mike & The Me-
chanics - MIKE & THE MECHA-
NICS, Surrender - CHEMICAL 
BROTHERS, Venni Vetti Vecci -
JA RULE, Da Real VVorId - MIS-
SVELLIOTT... 

Ameriška pevka MONICA je naj-
večji pečat v glasbi pustila s 

skladbo The Boy is Mine, ki jo je 
v duetu zapela skupaj s pevko 
Brandy. Čudovita MONICA os-
taja pri mlačnih r & b zvokih 
skladbe STREET SYMPHONY 
^MbK, ki zelo spominja na njen 
lanski r & b komad The First 
Night. 

Ameriški skupini EMINEM gre 
naravnost fantastično, saj se za 
med prodajata tako nevsakdanji 
hit My Name is ... kot tudi debi-
tantski album Slim Shaddy LP. 
EMINEM rapa v duetu z DR. 
Drejem mehki hip-hop komad 
GUILTY CONSCIENCE t t t ^ 
ki ima izredno provokativno be-
sedilo, usmerjeno na posilstvo 
in prevaro v postelji. 

John Reid je pevec ter produ-
cent, ki stoji za britansko plesno 
zasedbo NIGHTCRAVVLERS, ki 
v novem house komadu NEVER 
KNOVV LOVE » * s a m p l a svo-
je znane stare ritme. 

Novi britanski pevec ADAM RIC-
KITT nastopa pod producenst-
vom Nigela Smitha, ki je na pota 
slave popeljal skupino Take 
That. ADAM bo všeč predvsem 
najstnicam in tudi njegova debi-
tantska pesem I BREATHE 
AGAIN je nezahtevna 
mešanica hitrejšega popa ter 
lahkega housea. 

David Breznik 

DRUGAČNA SOLA 
šola v naravi - oh, kako težko 

smo jo pričakovali . Že v šoli 
smo pripravili načrt, kako bo 
potekalo naše delo. Želeli smo, 
da bi čim bolj spoznali primor-
ski Ankaran. 

Zdaj smo bili v drugačni šoli -
imeli smo ŠOLO V NARAVL 
Tokrat smo se učili, kar nas je 
zanimalo in kar smo želeli izve-

deti, odkriti in spoznati - svet 
ob morju. Zdaj ni bila ocena tis-
ta, zaradi katere smo se trudili. 
Slovensko obalo smo si z zani-
manjem ogledovali z manjše 
ladje, ki se je imenovala Svetko. 
Z njo smo prav veseli potovali v 
Piran. Prijeten vonj obmorskih 
rastlin nas je čisto prevzel. Po-
tapljali smo se, raziskovali mor-
sko dno, iskali školjke in mor-
ske rastline. Spoznali smo, da 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Polovico 

leta je za nami. Za nami pa je 
tudi obisk Bila Kvintona, pred-
sednika Združenih driov 
Amerike. Mija z Mico sma bla 
tudi na jegovem sprejemi v 
Lublani. Bili mi je obeča, ke bo 
združena republika Prleška in 
Haloška v najkrajšem cajti spre-
jeta v Združene ameriške držove, 
jaz pa naj bi bija kak nekšni 
senator. 

Moren vam povedati, da sen 
bija v Lublani moker kak miš. 
Dež je lija, kak da bi sodni den 
bija. Klinton, ki mu jaz po 
domače provim Kvintonje priša 
v Slovenijo, kak da bi enega od 
svojih rančov obiska. Čista po 
domače je reka: - Dober den, če 
glih vam na živce grem. Še 
Kučanov Milan in Drnovškov 
Janez sta se pod eno marelo 
skrila, da bi bojše vidla Kvin-
tonovega Bila. Globoka v srce pa 
mi je skočla Kvintonova Hilari, 

kije dama, kak se šika, in si ne 
zasluži Monikinega štrika. Saj 
vete, to je tista, kije Klintonovi 
hčerki brateca pojela. 

Aha, ste vidli kak si je 
Drnovškov sin na oko vzeja ta 
mlado Kvintovko. Zakaj pa ne, 
saj jo je tudi pes Artur povoha in 
ugotova, da po dolarih diši. 

Pa še to vam morem povedati 
v zvezi z obiskom ameriškega 
predsednika: tak nas je hvola v 
povezovi z Notam, ke bi se lehko 
resnično vejki počutili, če glih 
smo boj mala držovica. S tem je 
dokom, da se države ne merijo z 
malim ali pa vejkim številom 
prebivalca/, pač pa po tem, kaj 
in kejko so sposobne prispevati 
za rmpredek človeštva in razvoj 
demokracije, kak se pač tumi 
strokovno in politična reče. 

Po Klintoni nas čoka še en 
pomemben obisk. Sveti papa 
Janez Pavel bo priša ustoličit 
svetnika Slomškovega Martina. 
To je po obiskih dveh rmjvejkših 
svetovnih glavorov skoro tak, 
kak da bi nas Slavenčeke čakala 
raj rm zemlji in v nebesih. Naši 
sosedi pač to z zavistjo gledajo, 
mi pa si lehko prepevlerrw tisto 
storo juga pesmico: - Sve se 
vrača, sve se plača... 

Te pa srečno in dobro se jem-
ljite. Vas lepo podavlja vaš 
ameriški senator in rimski 
papor LUJS, ki neje pujs 

m>Mlaeli dopisniki 

č e to ni najlepša učilnica! 

sta rast l instvo in živalstvo v 
našem morju zelo raznoliko in 
pisano. Izvedeli smo, da spada 
naše morje med najzanimivejša 
morja na svetu. Doživeli smo to-
liko lepih trenutkov, da vam jih 
vseh ne moremo opisati. Nit i 
dan ni bil podoben dnevu. To 
morate doživeti sami. Ker pa je 
teh nekaj dni hitro minilo, smo 
se vsi utrujeni, vendar še željni 
novih dogodoviščin, morali 
vrni t i domov. Toda misel na 
počitnice nam je bila v tolažbo. 
Učiteljem in učencem naše šole 
pa smo pripravili razstavo o šoli 
v naravi. 

Četrtošolci OŠ Martina Ko-
resa, Podlehnik, z učiteljicama 
Zdenko Golub in Metko Gu-
milar 

MLADOST JE 
NOROST, ČEZ 
JAREK SKAČE 
KJER JE MOST 

Sedim v naslonjaču in gledam 

skozi okno, kako mimo mene 
beži življenje. Moje življenje. 
Najpre j se spominjam lepih 
otroških dni, ki so trajali pre-
kratko. Ko se spominjam 
otroških uric, ki sem jih preživl-
jala večinoma s svojimi prijatel-
ji, ko smo v poletnih večerih se-
deli na trati in se pogovarjali, 
smejali in včasih se je celo zgo-
dilo, da se je nekdo razjokal. 
Spominjam se raznih iger in te 
so mi ostale najbolj zasidrane v 
spominu. In sedaj sem pred svo-
jimi začetki puber te te . Moj 
začetek se je začel takole: 

Ko sem bila na koncu četrtega 
razreda, me je obiskala "teta iz" -
saj veste od kod. In potem se je 
moja mama samo prekrižala, 
ker je vedela, kaj sledi. Njena 
najhujša nočna mora: puberteta 
njene ljubke majhne hčerke. Po-
tem sem se začela ubadati z raz-
nimi stvarmi. Začela sem pisati 
pesmice, začela sem sanjariti na 
veliko, mislila sem, da sem po-
jedla pamet celega sveta in tako 
naprej . Potem so priš l i t ist i 

zoprni pogovori z mamo o ma-
milih, alkoholu, cigaretah in 
spolnosti. Včasih so me ti pogo-
vori zelo zanimali, danes pa me 
o tem ne poučuje ona, ampak 
šola, ker se pri pouku resnično 
veliko pogovar jamo o tem. 
Včasih mi doma rečejo, da naj se 
malo sprost im, pogledam 
kakšen film z njimi, se družim s 
prijatelji, ne pa da vedno tičim 
med knjigami (ne šolskimi) in 
iščem razne podatke in zanimi-
vosti. Ko se pogovarjam z odras-
limi, mami potem vedno govo-
rijo, kako sem izobražena, kako 
se znam lepo obnašati, se pogo-
varjati, in ker me tako hvalijo, 
mi gre zelo na živce, ker sem, 
kar sem, in ne morem se spre-
meni t i . Vem, da sem včasih 
tečna kot predsednica našega 
razreda, ampak to zato, ker 
želim, da bi bil naš razred eden 
izmed boljših na šoli. 

In kaj mislim o mladosti nas-
ploh? Mladost je najlepši čas v 
mojem domišljijskem življenju. 
Najprej pride puberteta, in ko si 
v tem začaranem korgu, se 
začne: Najprej tako rekoč prva 
ljubezen, potem vedno bolj po-
gostejši prepiri s starši, ker mis-
limo, da smo najpametnejši in 
da lahko delamo, kar hočemo, 
potem droga, ki je danes najpo-
gostejši problem mladine, in na 
koncu še spolnosti, ko misliš, da 
če ima petna js t le tna smrklja 
spolne odnose, da je 
najsrečnejša na svetu, čeprav ne 
ve, kakšni problemi se pojavijo 
potem. Nosečnost , splav, 
razdrte družine in tako dalje. 

Ne rečem, da sem popolna, ker 
i ni nihče na tem svetu, ampak se 
j t r ud im, da ne zablodim v te 
i skušnjave. Ampak ne morem pa 
I reči, da ne bom nikoli ničesar 
I naredila. Kajti nihče ne ve, kaj 
! te še čaka v življenju. Tako jaz 
I mislim o mladosti in sedaj samo 
j čakam na novo dogodiviščino, 
' da bom lahko napisala v svoj 
• dnevnik in se spominjala kot se-

daj v naslonjaču. Upam, da se 
bom kdaj odločila in napisala 
knjigo o mladosti in problemih 
ki jih ta prinaša. 

Valentina Cesar, 7. b, 
OŠ Ormož 

KAKO SO NEKDAJ 
HODILI Z 
VOJAKOM 

Rada poslušam svojo babico 
ko mi pripoveduje, kako so nek 
daj živeli. Povedala mi je, kake 
so nekoč šli k vojakom sinovi 
ko so šli služit vojaški rok. 

Ni bilo tako lahko, kot je se 
daj, ko imajo vojaki že vse 
Nekoč so morali iti v Črno gore 
ali pa v Rusijo. Ni še bilo televi 
zije niti radia, da bi vojaki že ka 
vedeli o vojaškem stanu. Zato sc 
se težko poslavljali od doma 
Vsak je mogoče že imel dekle ii 
zato mu je bilo še težje. Babici 
pa se tudi spomni, kako je bile 
težko, ko so bili njihovi možj< 
mobilizirani v 2. svetovni vojni 
Vsak si je predstavljal, kaj b( 
doma našel, ko bo prišel domov 
če se bo sploh vrnil v domač: 
kraj. Mnogo jih je tudi dalo živi 
jenje za našo bodočnost. Zato sf 
jih še posebej radi spominjamo 
Vedeli so le to, kar so jim pripo 
vedovali drugi, ki so se vrnili oii 
tam. 

Katja Kosec, 7. a, 
OŠ Ivanjkovci 

MOJ PES 
Kdo ga pozna, 
mojega psa? 
Na eni tački sedi in se mi srne 

ji-
Le pazi se ti, 
da te ne ulovi! 
Če te dobi, 
ti hlače spraši. 
Je velik, kosmat 
kot majceni škrat. 
Iztok lili, 2. h, 
OŠ Dornava 
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^rtne novice 
fRiATLON • Aiimovii 
jlpolnil normo za SP 

2nani ptujski triatlonec Rado 
^^imovič je na kvalifikacijskem 
^atlonu v Nemčiji izpolnil nor-

ijjjo za udeležbo na svetovnem 
.prvenstvu, ki bo 23. oktobra na 
I {^vajih. Na tekmovanju je nasto-
pilo 2100 tekmovalcev. Rado je 
jvoj lanski rezultat izboljšal za 22 
jjiinut ter zasedel v konkurenci 
veteranov 16., v absolutni konku-
renci pa 171. mesto. Ta uvrstitev 

I in rezultat sta vsekakor odsev 
' trdega dela. Ob tem moramo še 
opisati, da je Rado tekel najbolje 
o J sedmih slovenskih predstavni-
kov. 

Danilo Klajnšek 

ODBOJKA • 
Poletni pokal na mivki 

Nekateri te dni uživajo na mor-
ju, drugi na bazenu, tretji na 
kakšnem pikniku, športniki pa se-
veda ne morejo brez športa. Tudi 
letošnje poletje bod na Ptujskem 
organizirali serijo turnirjev v od-
bojki na mivki, ^ bo trajna od 26. 
junija do 18. julija. Prva dva tiu:-
nirja sta bila minulo soboto (žen-
ske) in nedeljo (moški). 

Rezultati: ženske: SNS Team -
Lupinica 2:0, Špic - Smrkete 2:0, 

Lupinica - Špic 0:2, Mehurčki -
SNS Team 2:1, Smrkete - Me-
hurčki 2:1. 1. Špic, 2. Mehurčki, 
3. SNS Team, 4. Smrkete, 5. Lupi-
nica. Moški: Ktmgota - Lupinica 
0:2, Vučko - Markovci 2:0, Frida -
Kungota 1:2, Lupinica - Vučko 
2:1, Markovci - Frida 0:2.1. Lupi-
nica, 2. Vučko, 3. Frida, 4. Ktm-
gota, 5. Markovci. Naslednja dva 
turnirja bosta to soboto in nedel-
jo, 3. in 4. julija, v Tenis centru 
Goja. 

MK 

ŠPORTNO PLEZANJE O 
Mina ietrta v Martuljku 

v organizaciji Planinskega 
društva Gozd Martuljek je 12. ju-
nija potekala druga tekma v šport-
nem plezanju za državno prvenst-
vo. Udeležili so se je tudi mladi 
športni plezalci iz PD Ptuj. Med 
cicibani sta nastopila Tomaž 
Korpar, bil je enajsti, in Jan Am-
brožič ^0.). Med mlajšimi dekli-
cami se je Mina Markovič doka-
zala s četrtim mestom med sedem-
najstimi konkurentkami. 
Državno prvnestvo se nadaljuje 
septembra, v poletju pa bo še ne-
kaj tekem, prva že 4. julija v Gozd 
Martuljku "tekma treh dežel" in 
31. julija hitrostna tekma. 

Danilo Šegula 

najboljše med mlajšimi deklicami (od leve): četrtouvrščena Mina 
Markovič, Ptuj, 3. Vesna Mulej, Ljubljana, 1. Ana Kosmač, Žiri, in 
2. Katja Planine, Ravne 

LOVRENC / REGIJSKO GASILSKO TEK-
MOVANJE 

Množično in 
ktil€Ovostno 
V gasilski zvezi Kidričevo, v kateri deluje 640 gasilcev iz osmih 
društev, so v počastitev 2. praznika občine Kidričevo na dan 
državnosti, 25. junija, izvedli regijsko gasilsko tekmovanje, ki 
se gaje na igrišču v Lovrencu na Dravskem polju v odlični orga-
nizaciji GD Pleteije udeležilo kar 38 gasilskih desetin oziroma 
2 vodji ekip več kot 420 gasilcev. 

Pred strogo in natančno stro-
kovno komisijo je bilo treba poka-
zati kar precej znanja in veščin, 
seveda pa so ob vsem tem merili 
tudi čas. Med pionirkami so to-
krat slavile mlade gasilke iz Šikol 
pred vrstnicami iz GD Jablane in 
i-ovrenc, med pionirji so bili naj-
boljši iz GD Jablane pred Šikola-
^ in Mihovci, med mladinkami 
J^vrenc pred Starošincami in GD 
^hovce-Dragonja vas, med mla-

dinci Lovrenc pred Mihovcami-
Dragonjo vasjo in Šikolami, med 
veterani so bili najboljši domačini 
iz GD Lovrenc pred GD Jablane 
in Šikole, med članicami GD Ja-
blane pred GD Šikole in Lovrenc, 
med člani A Starošince, med člani 
B pa Šikole. Tekmovanje je trajalo 
ves dan, od 9. do 16. ure, ob koncu 
pa so najboljšim izročili pokale in 
priznanja. 

-OM 

S? ^očini je tekmovanje na igrišiču v Lovrencu potekalo brez 
m zastojev. Foto: M. Ozmec 

ATLETIKA / DP ZA MLAJŠE MLADINCE 

Davorin 5 / im - državni 
pmdfvskmu v višino 
Državno prvenstvo v atletkiki za mlajše mladince, ki je bilo 25. 
in 26. junija na Ravnah na Koroškem, se je za ptujske atlete 
končalo zelo uspešno. Najodmevnejši rezultat je dosegel Davo-
rin Sluga, saj je s preskočenimi 200 cm postal državni prvak v 
skoku v višino. Premagal je vse tekmece iz velikih atletskih klu-
bov in dokazal, da je velik talent. 

Davorina trenira Andrej Petro-
vič, ki je prepričan, da bo v krat-
kem preskočil 205 cm. Seveda si 
oba želita, da bi imela boljše pogo-
je za trening in tudi več sredstev 
za športno opremo in tekmovanja. 

Prav tako je odlično tekmoval 
Rok Solina, ki je v sprintu na 300 
m zasedel 3. mesto in postavil 
osebni rekord s 36.84 sekunde. V 
sprintu na 100 m je zasedel v zelo 
močni konkurenci 7. mesto z 
11.37 sekunde. Urban Vertič pa 
10. z 11.59 sekimde. Trenira ju 
prof. Milan Cimerman. 

Zelo dobro so tekle mdi mlajše 
mladinke. Natalija Subull je v 
teku na 2000 m zasedla 4. mesto s 
časom 6:56.00, Urška Horvat v 

teku na 600 m 8. mesto s časom 
1:42.61, Mojca Mohorič pa je bila 
v teku na 1000 m 13. s časom 
3:16.10. Trener Franc Ivančič je 
bil zadovoljen z dosežki, saj so vse 
atletinje še zelo mlade in šele 
pričenjajo adetsko kariero. 

Nedvomno raste na Ptuju nov 
rod kvalitetnih atletov, ki bodo 
potrebovali boljše pogoje za delo 
na adetskem stadionu z umemo 
maso. Ptujski adeti so že nešteto-
krat dokazali, da sodijo posamez-
niki v vrh slovenske atletike. Zato 
pričakujejo, da se bodo predvolil-
ne obljub župana dr. Lucija o 
prenovljenem stadionu kmalu 
uresničile. 

M.C. 

POKAL FIAT SEICENTO SPORTING 

Riobmliivu dirka na 
Imfaškem Crobniku 
Pokal Fiat Seicento Sporting je zanimivo tekmovanje zaradi 
razmeroma poceni dirkanja in dokaj enakovrednih avtomobi-
lov. Tretja cestnohitrostna dirka na hrvaškem dirkališču Grob-
nik je znova teijala nekaj zvite pločevine in polomljene plastike, 
vozniki pa sojo odnesli brez poškodb, kar pomeni, da so majhni 
"sportingi" vami dirkalniki. 

Na grobniškem avtodromu so 
dirkači dosegali visoke hitrosti, 
kljub temu da so avtomobili prire-
jeni za boljše pospeševanje in ne 
toliko za doseganje maksimalnih 
hitrosti. Najhitrejši krog na dirki 
je postavil voznik ptujskega 
moštva Fiat Prstec Racing team 
Damirjan Prstec in prejel pokal 
Barcafife, pokal pa je prejel tudi 
Pmjčan Aljoša Tušek za naj-
boljšega debitanta dirke. 

Zmagal je Alojz Pavlič (Veit Fiat 
Racing T.) pred Miodragom Mi-
losavljevičem (Avto Triglav) in 
tretjeuvrščenim Miroslavom Gra-
dom ( Veit Fiat Racing T.). 
Ptujčani so zasedli 6. (Aljoša 
Tušek), 7. (Damirjan Prstec) in 
14. mesto (Aleksander Meznarič), 
Milan Senčar pa je žal odstopil. 

Tekmovanje prav gotovo ima 
prihodnost, dirkači pa napovedu-
jejo zanimive in ostre boje. 

D. Majcen 

PIANINSKI KOTIČEK 
Od Krvavta do Grintov€a (10. - 7 7. julij) 

že na začetku vas lepo vabim z nami v hribe. Pot bo lahka, le na dveh mestih 
zahtevna (nekaj klinov), tudi napoma ni. S kombijem se bomo pripeljali v Cerkl-
je na Gorenjskem, od tod pa mimo Ambroža do Kriške planine (1450 m). Pn/i 
dan nas čaka 5 ur zložne hoje - 700 m vzpona in 400 m spusta; to ni veliko, 
priznaj! Šli bomo mimo pl. Koren na Korenski vrti in Kompotelo, to sta izredno 
razgledna vrhova, stojita namreč nasproti osrednjim Grintovcem. Čez prostran 
svet Kale, porasel z mšjem in macesni, se bomo podali proti Kalški gori. Z nje-
nega vrha bomo sestopili na Kokrsko sedlo, kjer bomo prespali. 

Rana ura, zlata ura; veš, kaj to pomeni... S sedla vodi na vrti Grintovca pot, 
speljana med travniki, in tod še dandanes pasejo ovce. Ne morem napisati, kaj 
vse bomo doživljali. Pridi in boš doživel. 

Sestopili bomo v Kamniško Bistrico, drugi dan nas čaka 6-7 ur hoje. Še enkrat 
ponavljam: pot je lahka, le na dveh mestih zahtevna. 
V Kamniški Bistrici nas bo pobral kombi; če nas bo več, bomo prevoz kombi-

nirali tudi z osebnimi avtomot^li. Za koordinacijo prevoza bo sestanek z ude-
leženci v petek, 9. julija, ob 18 v prostorih PD Ptuj, Prešernova 27. 

Cena izleta: odrasli člani 5000 SIT (prevoz, spanje, vodenje), mladi člani 4000 
SIT. Rok prijave in zadnja možnost plačila na sestanku z udeleženci! 

Odhod 10. jul. ob e'̂  s pari<irišča pod gradom, vrnitev v nedeljo okrog 20̂ ^ na 
zborno mesto. 

Izlet vodi Primož Trop 

U U T O M I E R / 11 T E K M O V A L N I D A N 
ZA KASAČE 

Atneri€mn Express 
letos še brez poraza 
Zopet smo si lahko ogledali kasaške dirke na ljutomerskem hi-
podromu. Precej napeto ozračje je konjem omogočilo solidne 
rezultate. V dirki za najboljše kasače domače reje sta ponovno 
slavila Sindy in Janez Hrovat iz Ljubljane. Dirko uvoženih 
kasačev je dobil devetletni Tartas, ki ga je vozil Italijan Nicola 
Esposito. V zadnjem dejanju dneva so se za pokal Radenske po-
merili najboljši triletni kasači, kjer je v svojem petem letošnjem 
nastopu že petič slavil odličen žrebec American Express na va-
jetih Damijana Oražma iz Ljubljane. 

Rezultati: 1. dirka, za 2-letne kasače: 1. Devona MS (Slavič, Ljuto-
mer), 2. Cony Chergon (Pozderec, Ljutomer), 3. Lenny M (Heric, Lju-
tomer); 2. dirka, za 3-4-letne kasače: 1. Zaria Vita (Zan, Ljubljana 
Stožice), 2. Moni Lied (Kukolj, Ljutomer), 3. Rossi Dr. B (Mars, Posav-
je Krško); 3. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Alis (Slavič, Ljutomer), 2. 
Marli Somolli (Pavšič, Posavje Krško), 3. Fux AS (Slavič, Ljutomer); 4. 
dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Apricot (Šonaja, Ljutomer), 2. Felicia 
(Jagodic, Brdo), 3. Honey Goal (Tramšek, Ljutomer); 5. dirka, za 3-12-
letne kasače: 1. Leif B (Gorjanc, Brdo), 2. Chajkovsky (Hrovat, 
Ljubljana Stožice), 3. Amigo (Heric, Ljutomer); 6. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Sindy (Hrovat, Ljubljana Stožice), 2. Dali (Sagaj, Ljutomer), 
3. Lamex B (Lucise, Posavje Krško); 7. dirl^ za 3-12-letoe kasače: 1. 
Tartas (Esposito, Ljubljana Stožice), 2. Hex Merchant (Zan, Ljubljana 
Stožice), 3. Fedele Poker (Osterc, Ljutomer); 8. d i r ^ za 3-ietne 
kasače: 1. American Express (Oražem, Ljubljana Stožice), 2. Private 
Dancer (Žan, Ljubljana Stožice), 3. Astor Law (Tramšek, Ljutomer). 

Naslednji tekmovalni dan bo v nedeljo, 4. julija, v Komendi. 
M.TOŠ 

PLETERJE / 52 LET GASILSKEGA DRUŠTVA 

Nova voMilOf poroda smeha in še kaj 
V prireditve ob drugem prazniku občine Kidričevo so se s po-
membno delovno zmago vključili tudi člani prostovoljnega ga-
silskega društva Pleteije. Potem ko so se udeležili občinskega 
tekmovanja v Lovrencu, so na dan državnosti v petek, 25. junija, 
ob 20. uri v velikem šotoru sredi Pleterij pripravili veliko para-
do prireditev Karavano pesmi in smeha Pleteije 99, ki jo je vo-
dil humorist Jaka Šraufciger z Dudekom, nastopili pa so an-
sambel Vinka Cverleta, ciganski shovi' Brajdmir in Berta, kvin-
tet Dori, Ivica Šerfezi in Natalija Verboten, ter ansambel Brane-
ta Klavžeija. 

V soboto zvečer je bil v šotoru 
velik in dobro obiskan Disko 
show, v nedeljo ob 15. uri pa so na 
prvem srečanju rojakov, ki so bili 

rojeni v Pleterjah, ob prisotnosti 
številnih gostov svečano predali 
namenu novo kombinirano gasil-
sko vozilo Mercedez Benz sprin-
ter, ki je s specialno gasilsko opre-
mo, visokodačno vodno črpdko 
in zložljivo gasilsko lestvijo velja-
lo več kot 15 milijonov tola^ev. 
Čeprav je bila ta dan v Metliki os-
rednja proslava ob 130-letnici ga-
silstva na Slovenskem, se je poleg 
številnih domačinov in gostov v 
šotoru sredi Pleterij zbr^o okoli 
200 gasilcev iz vseh osmih društev 
gasilske zveze Kidričevo in neka-
terih sosednjih društev. 

Kidričevski župan Alojz Šprah 
je v slavnosmem govoru poudaril 
pomen gasilske or^nizacije in se 
požrtvovalnim gasilcem zahvalil 
za njihovo humano in nesebično 
pripravljenost, da ob vsakem času 
priskočijo na pomoč oziroma v 
boj z ognjem. 

O gasilcih in gasilstvu so govori-
li še predsednik gasilsk^a 
društva Pleterje Franc Planinšek, 
predsednik gasilske zveze Ki-
dričevo Branko Kacijan ter po-

veljnik zveze Anton Leskovar. 
Novi avtomobil sta blagoslovila 
lovrenški in majšperški župnik 
Karel Pavlič in Janko Frangež, 
Pleterčani pa so se s posebnimi 
priznanji zahvalili vsem 26 bo-
trom novega vozila. 

Čeprav imajo v Pleterjih le 76 
hišnih številk, je skoraj iz vsake 
hiše kak gasilec. Gasilsko društvo 
imajo že od leta 1947, in ker je to 
edino društvo na vasi, se v njem 
radi srečujejo mdi drugi krajani. 

Novo vozilo Mercedes Benz 
sprinter so dobili marca letos in 
ga takoj dali v predelavo. Tako je 
sedaj v vozilu, ki premore 143 
konjskih sil, prostora za gasilsko 
moštvo 1 -I- 8, v njem pa je tudi 

okoli 800-litrska cisterna z vodo, 
visokotlačna črpalka z navij akom 
in ročniki ter vso potrebno gasil-
sko orodje. V povišanem delu 
strehe je nameščena 3-delna 
zložljiva lestev. 

Predstavnik Gasilske zveze Ki-
dričevo je pleterskim gasilcem 
izročil gasilsko cev z ročnikom, 
predstavnik GD Lovrenc pa jim je 
za novi avtomobil izročil rabljen 
in obnovljen dihalni aparat. 

M. Ozmec 

Novo gasilsko vozilo sta blagoslovila lovrenšid in majšperški žup-
nik 

Največ zaslug za novo vozilo 
ima zagotovo predsednik GD 
Franc Planinšek. 

Foto: M. Ozmec 





OGLASI IN OBJAVe 



GRAD BORL / GLEDALIŠKA PREDSTAVA KD V. NEDEUA 

Cel/sirf grofje pišejo 
novo zgodovino 

Ena od slik gledališke predstave na prostem. Foto: Hozjan 

Ko se je že delal poletni petkov večer, so se proti gradu Bor-
lu spustili številni avtomobili, ljubitelji gledališča so se 
namreč odpravljali na premiero gledališke skupine KD Si-
mona Gregorčiča iz Velike Nedelje, ki je med zidovi srednje-
veškega gradu tisti ( in še naslednja dva) večer odigrala 
Celjske grofe. V zavetju grajskega obzidja, stopnic in balko-
nov, ob vznožju skrbno zgrajenih kulis in v prekrasnih 
srednjeveških kostumih so Velikonedeljčani gledalce popel-
jali nekaj stoletij v zgodovino, v čas druge polovice 15. sto-
letja, ko je bila celjska grofija še mogočna. V uri in pol, ko-
likor traja predstava na prostem, je dogajanje ves čas napeto 
in doseže višek z obsodbo Veronike Deseniške, ki naj bi po 
nekaterih pripovedih bila kriva razdora in nesreče v celjski 
grofovski družini. 

Režiserja Lojzeta Matjašiča 
poznamo potem, da ima nadvse 
rad odrska dela z zgodovinsko te-
matiko, že dolgo pa je razmišljal o 
uprizoritvi znamenitega Krefto-
vega dela Celjski grofje na pros-
tem; borlski grad mu je dal dovolj 
navdiha za ustvarjanje. Po štirih 
uspešno odigranih predstavah bi 
že lahko rekli, da je bila odločitev 
dobra in je rodila sadove, gleda-
liška igra pa je na grajsko dvorišče 
zvabila številne obiskovalce od 
blizu in daleč, ki že vrsto let 
spremljajo uspešno delo veli-
konedeljskih ljubiteljskih gleda-
liščnikov. Ti so od 1928, ko so v 
Veliki Nedelji odigrali prvo gle-
dališko delo, pa do danes na oder 
postavili že 135 premier, svojstven 
uspeh pa so v zadnjih dveh letih 
dosegli z Mikolovo Zalo in kome-
dijo v prleškem narečju Zadrega 
za zadregoj, ki so jo ponovili celo 
51-krat. Nov uspeh se jim obeta s 
Celjskimi grofi, od katerih sicer 
ne pričakujejo rekordnega obiska 
in tolikšnega zanimanja kot za 
Miklovo Zalo, pač pa nov uspeh 
gledališke skupine in nove 
izkušnje za bodoče odrsko ustvar-
janje. Tonček Žumbar, 

predsednik KD Velika Nedelja, 
pravi: »Največje plačilo za naš 
trud so vedno zadovoljni obrazi 
gledalcev. Dokler bo tako, bomo 
ostali glasniki slovenske amaters-
ke kulture.« 

Nad predstavo pa je bil nav-
dušen tudi župan občine 
Gorišnica Slavko Visenjak, ki je 
na kratko povedal: »Preprosto 
navdušen sem nad tem, kar sem 
videl na borlskem gradu. To ima 
dosti večjo vrednost od tistega, 
kar lahko vidimo na televiziji, saj 
ljudje počasi že pozabljamo na 
lepo slovensko besedo - vse to so 
nam Velikonedeljčani lepo prika-
zali. Ustvarjalcem predstave bi 
rad čestital iz vsega srca, kajti veli-
ko volje so potrebovali, da so se 
lotili tako velikega projekta. V 
naši občini sploh nismo raz-
mišljali, da jim ne bi omogočili 
uprizoritve Celjskih grofov, in 
resnično hvala, da so si izbrali 
grad Bori, ki mu tudi s tem dejan-
jem, kot sam večkrat pravim, 
vračamo dušo.« 

Čeprav so Celjski grofje zgodo-
vinsko dramsko delo, ki ne pri-
naša smeha in veselja med 
občinstvo, so ljubitelje gledališča 

vendarle pritegnili in verjamemo, 
da se je Lojze Matjašič (tudi kot 
glavni igralec v vlogi grofa Her-
mana II.) odločil zelo dobro. Nje-
gova je tudi scenska zamisel in 
lepo je izkoristil vsako malenkost, 
ki mu jo je ponudil grad Bori, do-
polnilo k vsemu je odlično izbra-
na glasba, ne manjka svetlobnih 
in zvočnih efektov, posebnost so 
razkošno kostumi. Zgodba je 
vabljiva in ljudem znana vsaj gle-
de usode, ki je doletela Veroniko 
Deseniško, drugo ženo Friderika, 
obtoženo čarovništva in umora 
prve Friderikove žene Elizabete. 
Zgodbo je treba podoživeti, se 
poglobiti vanjo in spoznati eno 
osrednjih zgodb iz življenja 
celjskih grofov. Priložnosti za to 
se ta konec tedna ponujajo še tri, 
toliko bo namreč ponovitev: v pe-
tek, soboto in v nedeljo ob 21. uri 
na gradu Borlu. 

Talfana Mohorko 

V Celjskih grofih so zaigrali: Lo-
jze Matjašič, Tonček Žumbar, 
Danica Cvetko, Franček Kosi, 
Darija Kosi, Andrej Vaupotič, 
Branko Kuharič, Tonček Lah, 
Ivan Hržič, Peter Kirič, Viktor 
Kosi, Vlado Meško, Bojan 
Podlesnik, Janez Petek, Franček 
Cajnko, Ivan Lah, Janko Erha-
tič, Janja Hojžar, Gordana Čer-
nivec. Dejan Kosi in Gorazd 
Mušič. Vojake so zaigrali: Franc 
Boksa, Franček Gašparič, Dami-
jan Meško, Boris Lah, Marjan 
Muhič, Tomaž Mlakar, Stanko 
Rašl in Sašo Zelenik, dame igra-
jo Malčka Kosi, Majda Rašl in 
Ljubica Zamuda, gospoda sta 
Alojz Kumer in Stanko Zamuda, 
Aleš Zamuda, Dejan Cajnko, 
Damjan Zamuda in Dejan Štu-
hec pa imajo v rokah fanfare. 
Zraven so še šepetalki, maskerji, 
kostumograf, scenograf, 
ozvočevalci, vsi tisti, ki skrbijo 
za glasbo, zvok in svetlobo, 
dežurna elektrikarja, inspicienti, 
blagajničarke in nazadnje še od-
govorna oseba za vse Marjan 
Cvetko. 

Napetost je nekaj po pol deveti uri naraščala. Maskerji in kostu-
mografi so imeli največ dela, Peter Kirič (Pravdač) se je še 
zadnjič posvetoval z režiserjem Lojzetom Matjašičem. Foto: TM 

PTUJ • Jutri, v petek, 2. julija, 
ob 19. uri bo na ploščadi pred 
gledališčem gostovalo gleda-
lišče Rozmanitosti iz Miosta 
na Češkem z lutkovno predsta-
vo Klovn sreča klovna. 
PTUJ • V viteški dvorani na 
ptujskem gradu bo jutri, v pe-
tek, ob 20. uri operni večer arij. 
Nastopili bodo študentje Oper-
ne šole Akademije za glasbo 
Ljubljana iz razreda prof. 
Alexsandra Brovvna: Ariana De-
beljak, Katja Predovnik, Mateja 
Stražar, Karmen Ivančič 
(Rujčanka), Jože Oblak, Miran 
Žitko, Silvo Škvarč in Vladimir 
Mlinarič. 
ORMOŽ • V petek, 2. julija, ob 
21. uri bo Primorsko dramsko 
gledališče Nova Gorica na dvo-
rišču ormoškega gradu uprizo-
rilo renesančno komedijo Muh-
ca avtorja Angela Beoce-Ru-
zanteja v režiji Georgija Para. 
Če bo deževalo, bo prireditev v 
Domu kulture Ormož. 
PTUJ • Lutkovno gledališče 
Ljubljana bo s predstavo 
Sapramiška avtorice Svetlane 
Makarovič v soboto, 3. julija, ob 
19. uri gostovalo na ploščadi 
pred ptujskim gledališčem. 
VIDEM • Kulturno društvo 
Franceta Prešerna Videm vabi 
na Večer ob glasbi, pesmi in 
plesu, ki bo v soboto, 3. julija, 
ob 19. uri pred šolo Videm. So-
delujejo ljudski pevci in godci, 
pevski zbori, tamburaška skupi-
na in folklorne skupine iz 
domače občine. 
PTUJ • Gledališče Ruj se bo v 
nedeljo ob 19. uri na ploščadi 
pred gledališčem predstavilo s 
predstavo Oj, čudežni zaboj. 
ORMOŽ • V nedeljo, 4. julija, 
ob 20.30 se bo na dvorišču 
ormoškega gradu ljubiteljem 
folklore predstavila folklorna 
skupina iz Šri Lanke. Skupina 
Sama Ballet prihaja iz glavnega 
mesta Colomba. Kot predskupi-
na bo nastopila folklorna skupi-
na KD Ivanjkovci pod vodstvom 
Irene Cerovič. 
SPUHLJA PRI PTUJU • V 
Centru šolskih in obšolskih de-
javnosti Štrk bo od ponedeljka, 
5., do 10. julija potekala preva-
jalska šola v organizaciji Skla-
da RS za ljubiteljske kultume 
dejavnosti. 
ORMOŽ • V petek, 9. julija, ob 
20.30 bo na grajskem dvorišču 
koncert popularnih opernih arij 
orkestra Akord iz Celja s solisti. 
PTUJ • V petek, 9. julija, bo na 
ploščadi pred gledališčem gos-
tovalo Gledališče Cirkus Buf-
feto iz Rusije s predstavo Buf-
fetto in Bukefal. 
PTUJ »V glasbeni šoli Karola 
Pahorja na Ruju se v soboto 
pričenja 6. poletna šola za 
mlade violiniste, ki jo bo vodil 
priznani češki violinist in peda-
gog Tomaš Tulaček, njegova 
asistentka je Efi Christodoulou 
in korpetitorka na klavirju Marti-
na Hajkova iz Prage. Zaključek 
poletne šole za mlade violiniste 
in učitelje violine bo 10. julija 
ob 18. uri s koncertom v dvora-

ZARADI SRNE 5 
KOMBIJEM V 
TOVORNJAK 

v četrtek, 24. junija, ob 4.15 je 
po glavni cesti od Šikol proti Hajdi-
ni vozila kombi 38-letna M.Š. iz 
Cerknice. Na ravnem delu ceste v 
bližini Kidričevega je z leve strani 
pritekla na cestišče srna. Voznica 
se ji je poskušala umakniti s tem, 
da je zapeljala levo, ob tem pa 
spregledala nasproti vozeči to-
vornjak s priklopnikom, ki ga je vo-
zil 27-letni B.H. iz Hajdoš. V silovi-
tem trčenju je bil kombi popolno-
ma uničen, v njegovih razbitinah je 
umrla 68-letna A.M. iz Cerknice, 
sopotnica v kombiju, hudo ranje-
no voznico pa so odpeljali v mari-
borsko bolnišnico. 

Z AVTOM V TRAKTOR 
v četrtek, 24. junija, okoli 22.30 

je po regionalni cesti od Gočove 
proti Ruju vozil osebni avto 24-1 et-
ni R.M. iz Lenarta. Pred mostom 
čez reko Pesnico je brez zaviranja 
trčil v zadnji del traktorja, ki ga je 
vozil 49-letni J.P. iz Biša, občina 
Trnovska vas. V trčenju sta bila 
hudo ranjena oba voznika in so-
potnik v osebnem avtomobilu, 28-
letni M.V. iz Trnovske vasi. 

TRAKTORIST UMRL NA 
KRAJU NESREČE 

Po lokalni cesti od Male proti 
Veliki Varnici, občina Videm, je v 
soboto, 26. junija ob 14.15 vozil 
traktor, na katerega je imel pripet 
prekucnik z gramozom, 66-letni 
I.V. iz Zgornjega Leskovca. Med 
vožnjo po klancu navkreber je ho-
tel vklopiti reduktor, vendar je pre-
hitro spustil sklopko in vozilo je 
začelo peljati vzvratno. Priklopnik 
je zdrsnil s ceste, pri tem pa za se-
boj potegnil še traktor, ki se je sko-
talil po pobočju. Sopotnika, eden 
je sedel na pokrovu motorja, drugi 
pa na prekucniku, sta odskočila in 
ostala nepoškodovana. Traktor se 
je prevračal nekaj nad 100 metrov 
po pobočju, voznika je med 
prevračanjem vrglo iz kabine, pri 
tem pa se je tako hudo ranil, da je 
umrl na kraju nesreče. 

MLADI KOLESAR 
NEPREVIDNO NA CESTO 

z dvorišča stanovanjske hiše v 
Starošincah, občina Kidričevo, je v 
četrtek, 24. junija, ob 15.40 8-letni 
D.K. zapeljal s kolesom na lokalno 
cesto, po kateri je prav tedaj vozil 
osebni avto 66-letni A.T. iz Rač. 
Kljub močnemu zaviranju je trčil v 
mladega kolesarja, ta je padel po 
cestišču in se hudo ranil. 

OTROK NA CESTO PRED 
AVTO 

Prav tako v četrtek, 24. junija, 
ob 17.20 se je zgodila podobna 
nesreča tudi v Narapljah, občina 
Majšperk. Izza lesenega avtobus-
nega postajališča je nenadoma 
stekel 9-letni D.Ž. iz Majšperka na 
lokalno cesto v trenutku, ko je po 
njej vozil osebni avtomobil 32-letni 
J.S. iz Majšperka. Trčil je v dečka, 
ta je padel po cestišču in se pri 
tem hudo ranil. 

SPREGLEDAL STOJEČI 
AVTO 

v nedeljo, 27. junija, ob 5. uri je 
21-letni Š.G. iz Gornje Radgone 
vozil osebni avto od Cerkvenjaka 
proti Vidmu ob Ščavnici. V bližini 
naselja Cogetinci je spregledal na 
cesti stoječi avto, ki ni bil osvetljen 
in ne označen z varnostnim trikot-
nikom, trčil vanj in se lažje ranil. 
Težko ranjen je bil 25-letni B.K. iz 
Lenarta, ki je sedel v stoječem 
avtomobilu. 

RODILE SO - ČESTITAI 
MO: Majda Macun, Svetmci 
- Dijano; Metka Topolovec,j 
Ljubsiava 39 - Evo; Vesna 
Vnučec, Krpanova 1, Rogaška 
Slatina - Tirna; Darinka 
Lešnik, Jiršovci 14 - Miha; 
Darja Horvat, Osluševci 45 ^ 
Saro; Renata Polajžer, Kame-
niče 8, Rogaška Slatina' J 
Uroša; Tadeja Potisk, Parti-
zanska 11, Slovenska Bistrica 
- Žaneto; Marijetka Došler, 
Vinski Vrh 4, Šmarje prj 
Jelšah - Melani; Kristina Be-
lec, Spuhlja 79/b - Jana; Mar-j 
tina Zajšek, Kozminci 5/b 
Tadeja; Majda Topolovec,^ 
Markovci 73 - Bernardo; Bri-
gita Nahberger, Vareja 22/a -t 
Nino; Lidija Žnidarič, | 
Podgradje ll/c, Ljutomer 
Žana; Mihaela Hebar, Poštna j 
ul. 3, Ormož - Martina; Servet, 
Brojaj, Dornavska c. 8, Ptuj 
Luljet; Zdenka Rotar, Pavlo- ': 
vci 28 - deklico. | 
POROKE ORMOŽ: Stanis j 
lav Taferner, Prušnikova 42,] 
Maribor, in Marija Ovčar, 
Prušnikova 42, Maribor; Da-
nijel Lesjak, Spodnji 
Ključarovci 26, in Brigita 
Pavlinič, Senik 21; Marjan 
Škerget, Žerovinci 29, in Su-
zana Pahernik, Žerovinci 29. 
POROKE PTUJ: Bojan Vi-
dovič, Jurčičeva ul. 5, Ptuj, in j 
Urška Farkaš, Ul. Anice j 
Kaučevič 1, Ptuj; Emil j 
Krajnc, Rogaška c. 81, Ptuj, in 
Sonja Meznarič, Rogaška c. 
79, Ptuj; Drago Markež, 
Janežovski Vrh 42, in Marija 
Irgl, Janežovski Vrh 1; Janez 
Emeršič in Simona Topolo-
vec, Ul. 5. prekomorske 5, 
Ptuj; Roman Kaisersberger, 
Gerečja vas 63, in Karolina 
Paveo, Gerečja vas 8; Dušan 
Masten, Polenšak 17a, in Eri-' 
ka Toplak, Juršinci 21; Milan 
Krajnc, K jezeru 13, Ptuj, in 
Simona Pavlica, Zidanškova 
ul. 27, Ptuj. ^ 
POROKA DOLANE: Milan 
Brlek, Spodnja Hajdina 61, in 
Gabrijela Bezjak, Potrčeva c. 
40, Ptuj. 
UMRLI SO: Anton Ciglarič, 
Godemarci 20, 1921 - t 20. 
junija 1999; Olga Strahovnik, 
rojena Lesjak, Ul. Kneza 
Koclja 7, Ormož, * 1911 - tj 
18. junija 1999; Viktor Leben/ 
Formin 15/b, 1934 -121. ju-
nija 1999. 

PO GOTOVINO V 
TRGOVINO 

v četrtek, 24. junija, popold 
sta prišla neznan moški in žens 
v trgovino Pikapolonica 
Slomškovi ulici v Rju. Ženska 
prodajalko zvabila v kot prodaj 
ne, izbirala blago in prijazno če 
jala, moški pa je medtem iz blat 
jne vzel okoli 130.000,00 tolarj 
gotovine. Potem sta jo oba ur 
popihala, policisti pa za nji' 
poizvedujejo. 

VLOMILEC OBISKAL Hli 
v drugi polovici minulega ted 

je neznanec vlomil v hišo v Zagi 
ju, Tomaž pri Ormožu. Prebrskal 
prostore, si prisvojil več tehnik' 
predmetov in steklenic vina.' 
oceni je lastnika oškodoval 
dobrih 300.000 tolarjev. 



l lARIBOR / NOVA VINA SKOFIJSKEGA GOSPODARSTVA RAST 

$ltri€an tudi za 
fladitorne bolnilie 
^etijstvo Pristava, poslovna enota škofijskega gospodarstva 
^st iz Maribora, je v prejšnji torek, 12. junija, v prostorih ma-
u|K)rske škofije predstavilo svoja nova vina. V kleti so še pose-
l̂ j ponosni na zvrst bistričan, ki ga lahko uživajo tudi sladkor-
i) bolniki, saj ima vino nizko energijsko vrednost in vsebuje 
gjinj alkohola kot običajna vina. 

2ačetki Kmetijstva Pristava v 
jjofijskem gospodarstvu Rast 
ggajo v leto 1994, ko je mari-
borska škofija dobila vrnjene 
jacionalizirane vinograde in 
ačela gospodariti s 17 hektarji 
^nogradov v Studenicah v doli-
[i Dravinje. Danes kmetijstvo 
jfistava neguje vinsko trto na 
ĵ upaj 54 hektarjih na treh raz-
ičnih lokacijah. S svojimi vini 

prisotni na slovenskem trgu, 
azpoznavni pa zlasti po blagov-
pi znamki mašno vino s podobo 
Icofa Antona Martina Slomška 
la etiketi. Pod krovno blagovno 
namko prodajajo vrhunska bu-
eljčna vina in zvrst andrejevo 

vino v htrski steklenici. Škofij-
sko vinogradništvo ima v Mari-
boru že 140-letno tradicijo. 
Začetki namreč segajo v leto 
1859, ko je škof Slomšek preure-
dil lavantinsko škofijo in pres-
tavil njen sedež v Maribor. 

Polnitvah izbranih vin se z let-
nikom 1998 pridružujeta zvrsti 
ritoznojčan in bistričan, med-
tem ko je tretja novost, rajska 
penina, pridelana iz chardon-
nayja letnika 1997. Kmetijstvo 
Pristava z ritoznojčanom oživlja 
nekoč uveljavljeno blagovno 
znamko slovenskobistriških 
vin. Gre za kakovostno belo 
vino značilne arome, primernih 

kislin in svežine. Pridelano je iz 
vrhunskih sort laški in renski 
rizling, sauvignon, chardonnay, 
beli pinot in šipon. 

Posebnost med novostmi, 
predstavljenimi prejšnji teden v 
prostorih mariborske škofije, je 
zvrst bistričan. Lahko, prijetno 
pitno belo vino se uvršča med 
nizko alkoholizirana suha vina, 
v katerem je nizka tudi vsebnost 
nepovretega sladkorja. Vino 
vsebuje le 2306 kilojoulov oziro-
ma 551 kalorij v enem litru, zato 
ga pridelovalci v zmernih 
količinah priporočajo tudi slad-
kornim bolnikom. Diabetolog 
dr. Martin Medved dodaja, da 
je bistričan poleg cvička edino 
vino, ki ga lahko ob hrani v 
zmernih količan uživajo tudi 
diabetiki. Bistričan se po kako-
vosti uvršča med slovenska 
deželna vina, pridelan pa je iz 
sort laški in renski rizling ter 
šipon. Štefan Koren, vodja 
Kmetijstva Pristava, ga opisuje 
kot izredno lahko in pitno vino. 
Pitnost pa je tudi odlika nove 
penine na slovenskem trtu - raj-
ske penine iz kmetijstva Prista-
va. Po klasični metodi donego-
vana penina je pridelana iz 
vrhunske sorte chardonnay in 
se uvršča med suha vina z niz-
kim ostankom nepovretega 
sladkorja ter izjemno svežino. 
Doslej so napolnili le poskusno 
serijo. Kmetijstvo Pristava pa je 
z njo v letošnjem letu že osvojilo 
medaljo, in sicer srebrno na 
mednarodnem vinskem sejmu 
Vinovita v Zagrebu. 

AK 
Predstavitev ritoznojčana, bistričana in rajske penine je bila v 
prostor//? Škofije Maribor v dneh prireditev Vino Maribor 1999 

Nm sreianjm iudi VImdo 
iforasec iz Xabow€v 
Srečanje slovenskih mlinarjev je uspelo, bi lahko rekli tisti, ki 
so se ga udeležili 19. junija ob mlinu na veter na Stari Gori, or-
ganiziralo pa gaje TD Sv. Jurij ob Ščavnici. Srečanja seje ude-
ležilo od 54 še delujočih mlinarjev 16 mlinaijev in mlinaric iz 
>seh koncev Slovenije. Kot je v pozdravnem nagovoru povedal 

, predsednik TD Sv. Jurij ob Ščavnici Maijan Ritonja, so mlinar-
j i vzeli srečanje za svoje, kar kaže tudi obisk, in naj bi se nadal-
jevalo tudi v bodoče. Udeležence sta pozdravila tudi domači 

ûpan Slavko Mihalič in podžupanja občine Ljutomer Marija 
JGjerkeš. 
t Čeprav ima srečanje mlinarjev 
f značaj druženja in spoznavanja, 
^ se na skoraj dveurnem stro-
'̂ ovnem posvetu, ki ga je vodil 
»oris Kovačič, dotaknili raz-

[ ličnih problemov malega mli-
. "arstva. Mlinar Vlado Korošec 
: Zabovcev pri Ptuju, je pove-

da so mali mlinarji v neena-
1 položaju z velikimi mlini, 
. P̂ ŝebno pri nabavi surovin, saj 

kupujejo zrnje na način videno-
kupljeno, kar se kaže v kvaliteti 
moke. Povedal je tudi, da se 
mali mlinarji morajo organizi-
rati, če hočejo obstati v ostri 
konkurenci, ko se na vseh kon-
cih uvaža tudi moka in drugi 
mlevski izdelki. Predstavnica 
Obrtne zbornice Slovenije Ma-
rinka Gornik je povedala, da je 
eden izmed načinov vključevan-
je v mlinarsko sekcijo, ki deluje 

pri OZ Slovenije. Dotaknila se 
je tudi DDV, ki bo tudi mlinar-
jem prinesel nove nevšečnosti v 
poslovanju. Predstavnica mi-
nistrstva za malo gospodarstvo 
Andreja Rupar je menila, da 
moramo male mline ohraniti iz 
gospodarskega in zgodovinsko-
turističnega vidika. Mali mlini, 
ki delujejo v večini v čistem 
okolju, bodo imeli dvojno vlo-
go: kot turistična zanimivost, 
obenem pa bo v njih tekla pro-
daja mlevskih izdelkov z oznako 
bio. 

Mlinarji so ob koncu celod-
nevna druženja, kjer so organi-
zatorji poleg posveta pripravili 
še degustacijo domačih vin, kul-
turni program, zapele so jim 
ljudske pevke od Sv. Jurija, pri-
kaz kmečkih opravil nekoč, iz-
brali naj mlinarico. Za veseli del 
srečanja so poskrbeli člani an-
sambla Ambicija in kantavtor 
Adi Smolar. Za naj mlinarice so 
bile izbrane: Tončka 
Vrbajnščak iz Veržeja, Marija 
Rotar iz Moravč in Branka 
Anžič iz Bišč. Mlinarji so skle-
nili, da se srečanje nadaljuje 
tudi v prihodnjem letu, organi-
zirali pa naj bi ga ob sodelovan-
ju TD Sv. Jurij ob Ščavnici mli-
narji sami. Srečanje bo v juniju 
in to na tisto soboto, ki je bližje 
19. juniju. V ta namen so izvolili 
poseben pripravljalni odbor, v 
katerem so mlinarji: Rotar, 
Belšak in Gerlanc ter predsed-
nik TD Marjan Ritonja. 

Besedilo in posnetek: 
Ludvik Kramberger 

% r Korošec Iz Zabovcev z mllnarskiml kolegi Iz Slove-
3 drugem srečanju mlinarjev 

CIRKOVCE / USPESNO LETO FOLKLORNE SKUPINE 

Vaie rodite usoett 
"Ah, spet te folklorne vaje! Že v šoli sem vsega sit, po pouku pa 
zopet vaje." Mnogo takšnih in podobnih besed je slišati, ko se 
sprehodiš po šoli. Take so bile misli nekaterih folkloristov, ko 
so kar naprej vadili. Po nastopih so misli in razpoloženja prijet-
nejši. 

Nastopov je bilo v letošnjem 
šolskem letu kar sedem. Začeli 
so s predstavitvijo ob kultur-
nem dnevu, materinskem dne-
vu, nato pa tri revije, nastop na 
binkoštno nedeljo in še na zakl-
jučni prireditvi šole. 

Plesalci so v skupino vključeni 
tretje šolsko leto in so v večini 
petošolci. Vsa leta vodi skupino 
mentorica, učiteljica Marija 
Jurtela. V letošnjem šolskem 

letu se je skupini priključil tudi 
sodelavec Ivan Kojc, ki je izvr-
sten harmonikar, in ob njego-
vem igranju moraš zaplesati in 
zraven tudi zapeti. Vsako leto so 
se nekaj naučili in tako so lahko 
letos poleg iger in petja plesali 
tudi že zahtevnejše plese. 
Letošnji nastop na območni re-
viji na Destrniku se jim je še po-
sebej posrečil, zato so bili izbra-
ni na medobmočno srečanje v 
Veržej. Navdušili so in bili iz-

brani za nastop na republiško 
srečanje mladih folkloristov v 
Horjul. 

Spomini na srečanja so lepi. Iz 
Veržeja jim bo najbolj ostala v 
spominu vožnja z brodom preko 
Mure in obisk Otoka ljubezni v 
Ižakovcih. Uživali so na spreho-
du po gozdni učni poti in v pre-
lepi naravi. 

Posebej težko so čakali 28. 
maj, ko so zgodaj zjutraj odpo-
tovali v Horjul. Prireditelji so se 
potrudili, da so jim po nastopu 
popestrili dan. Ob spremstvu 
mlade vodičke Joži so si ogledali 
bližnjo vas Vrzdenec, kjer je 
bila rojena Cankarjeva mati, in 
cerkev z dragocenimi freskami. 
Lep popoldan se je zaključil na 
turistični kmetiji, kjer so se 
preizkusili v jahalnih veščinah. 

Tako so letos mladi plesalci 
osnovnošolske folklorne skupi-
ne ponesli ime kraja, svoje šole 
in občine Kidričevo v kraje, kjer 
jih niso poznali. Sklepali so 
nova prijateljstva in se ob tem 
tudi veliko naučili. 

Sedaj pravijo, da jim ni žal, ker 
so žrtvovali veliko prostega časa 
za to dejavnost, ki je v njihovem 
kraju že tradicija. V treh letih so 
se dobro izkazali in bodo to delo 
prav gotovo radi nadaljevali. 

Trezika Munda 

TRŽEČ / ŠE ENA TROFEJNA RIBA 

IB-kilo§ramski krap ii gramoitike 
Da se v nekdanji gramoznici 

v Tržcu "pasejo" velike ribe, je 
znano. Večkrat se namreč zgo-

di, da kak srečen ribič ujame 
ščuko, amurja ali krapa, ki je 
vreden pozornosti. 

Pred dnevi se je sreča na-
smehnila dolgoletnemu ribiču 
Branku Krajncu. Ob pol petih 
zjutraj je namočil trnek z nekaj 
zrni mlečne koruze in kmalu je 
prijelo nekaj velikega. "Še do-
bro," pripoveduje, "da sem imel 
na zalogi nekaj sto metrov vrvi-
ce, sicer bi mi riba vse skupaj 
utrgala." Velikan se namreč ni 
hotel sprijazniti, da se je tokrat 
ujel, in je odvil okoli 300 metrov 
vrvice, preden se je utrudil in 
začel popuščati. Po približno 
polurni borbi je riba popustila. 
Ko jo je ribič potegnil na suho, 
je ugotovil, da gre za krapa, 
težkega kak gram manj kot 18 
kilogramov. Ker je iz čiste vode, 
bo poleg lepe trofeje verjetno 
tudi dobra "pečenka". 

JB Branko Krajnc In 18-kllogramskl krap Iz trževske gramoznice 

PREJELI SMO 
Obtnejtio življenie in policija -
odliv na telefonski klic z dne 
21. maj 1999 na radiu Ptuj 

Občina Zavrč je ena izmed manjših občin. Ima 
status obmejne občine, saj njena jugovzhodna 
meja poteka v 10-kilometrskem pasu z Republiko 
Hrvaško. Življenje in bivanje na našem območju 
je pogojeno z veliko mero potrpežljivosti in 
strpnosti med ljudmi na obeh straneh državne 
meje. Zaradi obmejnega področja je potrebno 
tudi dobro sodelovanje z obmejno policijo Zavrč, 
saj se pogosto srečujemo s težavami, ki jih lahko 
odpravimo le s skupnimi močmi. Zaradi ohran-
janja in izboljševanja medsebojnih odnosov med 
lokalno skupnostjo, občani in obmejno policijo 
Zavrč se moramo vsi skupaj truditi za čim ko-
rektnejši odnos in medsebojno pomoč. Mislim, 
da se vsi skupaj zavedamo posebnosti našega 
območja in da se večina občanov in policistov 
trudi delati v dobro čim boljšega sodelovanja. 
Vemo pa, da povsod obstajajo posamezniki, ki ne 
želijo delati v dobro vseh nas in si na vse mogoče 
načine prizadevajo prikazati zadeve v čim slabši 
luči. Kot župan Občine Zavrč še enkrat prosim 
občane Občine Zavrč in tudi policiste Postaje 
mejne policije Zavrč, da se trudimo po svojih naj-
boljših močeh za dobro in korektno sodelovanje 
in pomoč. 

Župan Občine Zavrč 
Miran Vuk 

PREJELI SMO 
Cene SiOL-a so nižje 

v rubriki Bralci sprašujejo... Tednik išče od-
govor so bile 17. junija objavljene cene nekate-
rih ponudnikov Interneta v Sloveniji, pri 
našem SiOL-u napačno. Zapisano je bilo, da 
stane pri SiOL-u pet ur uporabe Interneta na 
mesec 2.396 tolarjev, trideset ur pa 8.519 tolar-
jev. Če bi bilo tako, bi bil SiOl med dražjimi 
ponudniki Interneta pri nas. V resnici so cene 
nižje. Pet ur uporabe Interneta na mesec stane 
pri SiOl-u 1.970,25 tolarja, trideset ur pa 5.964 
tolarjev, vključno z mesečno naročnino. Zapi-
sano je bilo tudi, da je "znano, da je bilo ukra-
denih veliko internetnih gesel v omrežju 
SiOL, s tem pa so bili oškodovani predvsem 
njihovi uporabniki". Lanska zgodba o ukrade-
nih geslih je bila nekoliko drugačna in se ni 
omejevala zgolj na SiOL. Skupina crackerjev 
je s posebnimi programi po internetu pri upo-
rabnikih "pobirala" njihova uporabniška ime-
na in gesla. Kriminalisti so pri računalniških 
zlikovcih odkrili 700 ukradenih gesel in upo-
rabniških imen, od tega okrog 300 SiOL-ovih, 
kar je približno ustrezalo takratnim tržnim 
deležem na slovenskem internetskem trgu. 
Kar se Telekoma oziroma SiOL-a tiče, ni bil 
oškodovan noben uporabnik, saj smo nastalo 
škodo pokrili sami. 

Telekom Slovenije, d,d. 
Služba za odnose z javnostmi 



POKLICNA IN TEHNIŠKA STROJNA SOLA PTUJ / 
RAZMIŠLJANJE O B NASTOPU IGRALCEV 

Tudi mi znamo 
govoriti cingleiirol 
čeprav je preteklo že kar nekaj časa, odkar smo bili v Can-
karjevem domu na tekmovanju v igranju skeča v angleškem 
jeziku, so spomini še sveži. Tekmovanje je organizirala 
založba Tuma, d.o.o., iz Ljubljane v sodelovanju z angleško 
založbo Maemillan Heinemann ELT. Od prijave do izvedbe je 
bila kar dolga pot. Prijazni gospe Anne-Marie Y.R. in Tanja 
Tuma sta nas sproti obveščali o poteku. Pravila so bila jasna: 
treba je bilo pripraviti skeč v angleščini in ga nato predstaviti 
komisiji, ki je hodila od šole do šole. Potem so izbrali naj-
boljše in jih uvrstili v flnale, ki je potekal v Cankarjevem 
domu 2. junija. 

Skeč je bil ocenjevan iz več vi-
dikov: izvirnost, izgovarjava, 
igra itn. Zanimivo pa je bilo to, 
da je vse zahtevalo določeno šte-
vilo procentov in seveda omeje-
nost izvedbe na 7 minut. 

Ravno to pa je bila osnovna 
tema našega skeča, ki smo ga 
poimenovali If Charlie Could 
Talk... (Če bi Charlie govoril...). 
Skeč govori o današnjem svetu 
in o procentih, s katerimi smo 
omejeni. Glavna nit pa je smeh. 
Današnje ljudi je namreč izred-
no težko nasmejati. Charlie Cha-
plin je bil res srečen, ker je na-
smejal ljudi, pa še govoriti mu ni 
bilo treba. Preteklost se tako 
prepleta s sedanjostjo. Ideja je 
bila zasnovana, napisali smo 
skeč in ga predstavili komisiji, 
ki je bila izredno navdušena nad 
tekstom. Zbralo se nas je kar ne-
kaj: Stanko, Marko, Sead, Boris, 
Borut, Beno, Stojan in Matej. Že 
čez nekaj dni smo dobili pismo, 
ki smo ga težko pričakovali. V 
njem je bilo uradno povabilo v 
Cankarjevem domu. Priprave so 
se v bistvu šele sedaj začele. Va-
dili smo vsak dan, ni nas zmotilo 
ne sonce ne nevihte. Igro je bilo 
treba izpiliti. Za pomoč smo 

prosili znanega režiserja ptujske-
ga gledališča Sama Strelca, ki je 
ne samo nudil pomoč, temveč s 
seboj pripeljal še prijatelja, igral-
ca, ki ga poznamo vsi, Tadeja 
Toša. Pod njuno taktirko smo 
spoznali osnovne elemente igre 
in scenografije, ki so naš skeč na-
redili ne samo privlačnejši za 
oko, ampak veliko bolj smešen. 
Takšen torej, kot mora biti. 

Tako smo se odpravili v 
Ljubljano, to našo prestolnico. 
Toda že na začetku smo postali 
kar malce nejevoljni. Kot edini 
predstavniki poklicnih šol v Slo-
veniji bi lahko vsaj ime naše šole 
izpisali pravilno. Da smo stroj-
niki, ni bilo označeno nikjer. Iz-
govori, da jim nagajajo računal-
niki, so privlečeni za lase, kajti 
opozorilo je bilo pravočasno in 
bi ga lahko bili posredovali vsaj 
Aljošu Rebolju, povezovalcu 
programa. Razvrstitev v katego-
rijo, v katero se nismo prijavili, 
pa je spet dajala značaj podcenje-
vanja naših sposobnosti. Napake 
takšne vrste se ne smejo zgoditi, 
pa čeprav se nekaj organizira 
prvič. 

Povabilo v znano zgradbo in s 
tem uvrstitev v finale je bil torej 

dokaz, da smo dijaki poklicnih 
šol zmožni marsičesa. Že na ge-
neralki smo uspeli takratno pu-
bliko spraviti v smeh. Besede 
mnogih, da smo med favoriti, so 
nam dale novega elana. Vse sku-
pine so bile dobro pripravljene. 
Zmagovalci vseh treh kategorij 
so zasluženo dobili prva mesta. 
Kaj pa ostali? Ne samo da se je 
kazal vpliv prestolnice, kajti 
mnenja v času po generalki so 
bila drugačna, temveč tudi po-
manjkljivosti, ki se vsekakor ne 
bi smele zgoditi. Samo prvi trije 
so priznanja dobili tam. Ostalim 
dijakom so bila priznanja posla-
na domov šele teden dni po tek-
movanju. In mi? Zasedli smo 
četrto mesto. Vprašali smo kako 
to, ko so nam pa vsi rekli, da smo 
med favoriti. Jasnega odgovora 
seveda ni bilo. Tolažba namest-
nika angleškega ambasadorja, ki 
je pristopil le k nam in rekel, da 
smo bili izredno dobri, vendar 
da je bilo vsega preveč, nas ni 
potolažila. Celo huje: kako je 
lahko v 7 minutah igranja in go-
vorjenja besedila na pamet vsega 
preveč? Smo morda edino mi (z 
izjemo zmagovalcev) znali odi-
grati skeč tako, kot je treba, ali je 
bilo tukaj kaj drugega?! Med 
drugim je bilo rečeno tudi, da so 
dva teksta pisali profesionalci. 
Morda nas pa imajo že za "profi-
je", čeprav tega še ne vemo. Tudi 
kasnejše besede gospe iz komisi-
je: "Nisem se mogla odločiti med 
vami in zmagovalci!" nam niso 
dale pravega priznanja. 

Pot, ki je bila prej napolnjena s 
pesmijo in dobro voljo, se je se-
daj z grenkim priokusom vila 
domov. Sedaj, ko je minilo že 
kar nekaj dni, se pa spominjamo 
vseh lepih trenutkov, ki smo jih 
preživeli skupaj na vajah in tudi 
v Ljubljani. Lepo je, da se orga-
nizirajo takšne vrste tekmovan-
ja, in upam, da bodo te težave in 
razočaraj a v prihodnosti le še 
zgodovina. Vsa hvala gre Samu 
Strelcu, ki nam je bil do zadnje-
ga trenutka v podporo. Vredno 
se je bilo potruditi. Uvrstili smo 
se v finale in osvojili četrto mes-
to. Uspeh je že to, da smo doka-
zali Sloveniji, da je treba verjeti 
tudi v nas, ki obiskujemo poklic-
ne šole, kajti niso le gimnazijci 
tisti, ki nekaj veljajo. Za zavze-
tost in vnemo pri vadbi ter pri-
kaz v Ljubljani pa si naši nasto-
pajoči zaslužijo najvišjo pohvalo. 

Nadja Popovič 

Nastopajoči: Stanko Kodrič, IVIarko Vindiš, Boris Kozel, Beno 
Hliš, Borut Plajnšek, Sead Majcen ter Stojan Pernat in Matej 
Šibila (kamera in luč) 

SVABOVO / PREDSTAVITEV DRUGE PESNISKE ZBIRKE 

V dal/avi se krik boleiine gubi 
V daljavi se krik bolečine gubi je naslov druge pesniške zbir-
ke Marjana Brunea. Predstavil jo je v petek, 18. junija, na 
Švabovem. 

Brunc je eden izmed tistih, ki 
svoje misli in želje zapišejo in jih 
oblikujejo v pesmi. Tako je nas-
tala tudi ta zbirka, v kateri naj-
demo različno lirično izpoved. 
Sestavljena je iz štirih sklopov. 
V prvem. Domov bom šel, govo-
ri o rodni Prlekiji in je tudi napi-
san v prleškem narečju. Drugi je 
osebnoizpoveden, pesnik pa 
predstavlja svoj svet ljubezni. 
Njegov naslov je V mojo dušo se 
ozri. Tretji, Pisma Mariji, je po-
svečen sorodni duši in njegovi 
veliki ljubezni. V četrtem nam 
svoje misli zapiše v sonetni ve-
nec z naslovom Vrni se. Vse pe-

smi v zbirki so zelo preproste, pa 
vendar segajo globoko v 
človeško dušo. Mnoge izmed 
njih so nastale na dolgih spreho-
dih ob Muri, saj se pesnik pogos-
to vrača v rodni Veržej. 

Marjan Brunec je izredno zag-
nan. Zdi se, kakor da bi se mu 
vedno mudilo in da se boji, da ga 
bo čas dohitel. Pesnikovanje je le 
del njegovega bogatega življenja, 
ki ga deli s svojimi prijatelji in 
znanci. Njegove pesmi prevajajo 
v francoščino in nemščino, na 
poti pa je že tudi njegov novi ro-
man. 

Predstavitev na Švabovem v iz-
vedbi KUD Maksa Furjana iz 
Zavrča sta popestrila še dekliška 
vokalna skupina in moški pevski 
zbor. 

PTUJ / DIJAKI EKONOMSKE SOLE SO RAZISKOVALI 

Opazni na regijskem sreianji 
Na regijskem srečanju mladih raziskovalcev srednjih šol v 
Murski Soboti je kar enajst raziskovalnih nalog prijavila 
Ekonomska šola Ptuj. Vse naloge so prejele priznanje, med 
njimi tudi zlate, in najboljše bomo predstavili. Veliko dela so 
zraven mladih raziskovalcev vložili tudi mentorji. V tej štre-
vilki bomo spoznali dve nalogi pod mentorstvom profesorice 
Mije Vaupotič Gregorinčič z naslovoma Ko belo sreča rjavo 
in Bela pijača se za zdravje splača. 

Janja Kolarič in Lidija Pe-
teršič, dijakinji 4. lemika Eko-
nomske šole Ptuj, sta avtorici razi-
skovalne naloge Ko belo sreča rja-
vo. Naloga je na regijskem tekmo-
vanju mladih raziskovalcev osvo-
jila srebrno priznanje in se uvrsti-
la na državno tekmovanje. 

Janja Kolarič: "V najini razi-
skovalni nalogi sva se lotili slad-
korja. Beli ali rjavi - kateri je 
zdravju primernejši? Načela zdra-
ve prehrane nam narekujejo, da v 

prehrani čim manj uporabljamo 
beli sladkor, belo moko ... Rjavi 
sladkor iz sladkornega trsa je 
manj rafmirana oblika kristalnega 
sladkorja z določeno količino me-
lase, ki je ostala pri njegovem pri-
dobivanju. Rjavi sladkor pa prido-
bivajo tudi iz sladkorne pese, ki 
mu naknadno dodajo melaso, ga 
tako aromatizirajo, navlažijo in 
potemnijo. Javno mnenje o upora-
bi rjavega sladkorja v prehrani sva 
raziskali na osnovi ankete, ki sva 

jo izpeljali med dijaki Ekonotuj 
šole Ptuj. Ugotovili sva, 
srednješolci pogosto posegajo 
rjavem sladkorju, razmišljajo 
zdravem načinu življenja in t̂  
je rjavi sladkor postal neke vp 
modni hit. V Tovarni sladko 
Ormož so nama bili v pomoč i 
pravilni tehnični izpeljavi eks; 
rimentalnega dela, ki je bilo kij 
v odkrivanju spoznanj o sestj 
rjavega sladkorja. Rjavi sladl 
vsebuje manj ogljikovih hidrat) 
več vode in več mineralnih sno 
ter vitaminov. Tako ni več tež 
odločitev^ belo ali rjavo?" 

Silvija Šmigoc, Simona Lesi 
var in Darko Jerenec, dijaki 
letnika Ekonomske šole Ptuj, 
avtorji raziskovalne naloge ^ 
pijača, ki se za zdravje splača. Na 
ga je na regijskem tekmovai 
mladih raziskovalcev osvojila h 
nasto primanje. 

Silvija Šmigoc: "Zdravo živ 
pomeni jesti več sira, sku 
mlečnih izdelkov in napitkov p 
jaznih zdravju. Tega življenjsl^ 
pravila se zaveda vse več ljudi,] 
je mleko najčvrstejša vez medj 
neracijami. V naši raziskoval 
nalogi smo se lotili problei 
proizvodnje novih mlečnih izd 
kov Mlekarne Ptuj. Soočili smo 
z izhodišči, ki so spremljala 
usmerjala razvoj novih proizi 
dov. Z eksperimentalnimi me 
dami smo poskušali pridoti 
zdravju prijazne proizvode: 
manj maščob, manj sladkorja, 
nizko kalorično vrednostjo 
brez konzervansov. Kot bod 
ekonomisti smo proizvodnjo 
delkov zasnovali tudi s tržno-d 
nomskega stališča: izvirna pr 
lačna embalaža ovalne oblil 
opremljena z deklaracijo, stil 
izvirno zasnovana s prijetnimi! 
kami in barvnimi odtenki. Izde 
li smo podrobno strategijo in ai 
lizo o^aševanja ter reklamirat 
s katero bi pritegnili potrošili 
Zagotovilo za uspešno trženje 
prav gotovo kakovost, kar je po 
zala analiza ankete po degusta 
j ah novih mlečnih izdelkov, 
smo jih izpeljali med srednješ« 
in profesorji ekonomske šole. 

Novi mlečni izdelki Mleka 
Ptuj, ki so se po nekaj mesecih 
tenzivnega dela sredi aprila li 
pojavili na tržišču, zdnižuj 
bistvena načela zdrave prehn 
kar je dobra popotnica na pol 
uspešnemu trženju." 

Milan Kraj 

Mladi raziskovalki naloge Ko belo sreča rjavo z mentorico 

Mladi raziskovalci naloge Bela pijača se za zdravje splača. 
Foto: Nini 

PTUJ / POKRAJINSKI MUZEJ ZA NAJMLAJŠE 

Muiei - prostor otroške 
ustvarialnosti in iabaw 
Muzej je prostor, kjer pridobivamo nova znanja. Lahko pa je 
tudi prostor za preživljanje prostega časa in zabavo. To velja 
za vse starostne skupine, še posebej za otroke. 

V Pokrajinskem muzeju Ptuj 
želimo približati muzejske zbirke 
tudi najmlajšim, zato vsak mesec 
pripravimo prireditev z naslovom 
Muzejski vikend, na katero pova-
bimo otroke vseh starosti. Muzej-
ski vikendi so brezplačni in pona-
vadi potekajo v obliki delavnic, 
kjer otroci pod vodstvom muzej-
skih pedagogov sproščeno ustvar-
jajo. Vsebino to^atnega Muzej-
skega vikenda, ki je potekal 19. in 
20. jimija, smo povezali z ne-
deljsko matinejo, na kateri sta bili 
v viteški dvorani ptujskega gradu 
predstavljeni dve violi d'amore iz 
ptujske zbirke glasbil, trio En-
semble sonor beatus z Dunaja pa 
je zaigral na muzejsko vilo d'amo-
re in spinet. V času, ko so starši 
uživali v vrhunskem glasbenem 
dogodku, so v grajski učilnici 
otroci spoznavali in preizkušali 
otroška in ljudska glasbila iz bo-
^tega muzejskega depoja ter sami 
izdelovali preprosta otroška glas-
bila. Izpod otroških prstkov so 

nastala različna ropotala, klopota-
la in brenkala - za pravi mali or-
kester. Ker so otroci navdušeni 
nad takšnim preživljanjem pros-
tega časa, smo se v Pokrajinskem 
muzeju v sodelovanju s Čentrom 
interesnih dejavnosti odločili, da 
jim poleg mesečnih Muzejskih vi-
kendov tudi med počitnicami po-

nudimo podobne ustvarjalne i 
avnosti. Vsak četrtek v julijUj 
10. do 13. ure, bodo na gradu 
tekale likovne delavnice za šd 
otroke. Vsak teden bomo ustvi 
li kaj novega - slikali s temper 
in voščenkami, oblikovali gfi 
slikali na steklo ali svilo. P^ 
vek za material je 500 SIT, oi 
pa se lahko prijavijo na tel̂  
778 879. Vljudno vabljeni! 

Metka SteH 









PLANINSKO DRUŠTVO PTUJ 

IZLETI V JULIJU IN 
AVGUSTU 

JULIJ 1999 

AVGUST 1999 

Planinsko društvo si pridružuje pravico posamezne izlete odpovedati, 
jim spremeniti smer, datum ali vodnika, če bi okoliščine takšno spre-
membo narekovale. Obvestila o točnem datumu in času izvedbe izle-
ta bodo objavljena v planinskem okencu na Krempljevi ulici. Če se 
želite včlaniti v društvo ali poravnati članarino za tekoče leto, lahko 
tO storite v prostorih PD Ptuj v času uradnih ur. 
PRIJAVE IN INFORMACIJE: 
V pisarni PD Ptuj na Prešernovi 27 
Uradne ure: vsak torek in petek od 16.00 ure do 18.00 ure na tel.: 777 151 

UUDSKA UNIVERZA PTUJ 

SREDIŠČE ZA 
SAMOSTOJNO UČENJE 

je prijetno opremljen prostor, kjer se lahko preko računalnika s 
pomočjo strokovno usposobljenega svetovalca ali brez njega učite 
nemškega, angleškega, francoskega, italijanskega ali španskega jezi-
ka. Razpolagajo pa tudi s programom za učenje strojepisja in z 
zgoščenkami z različno tematiko, s slovari ter s priročni knjižnico z 
ekonomskega področja. 

Na voljo je pet učnih mest opremljenih z računalniki in CD romi, 
uporabljate pa lahko tudi TV z videorekorderjem, kasetofon ali CD 
player. 

POZOR! Obiske je potrebno predhodno prijaviti. 

KJE? V prostorih Ljudske univerze Ptuj, Mestni trg 2 

Starostnih omejitev ni! Vabljeni ste vsi radovedni in željni znan-
ja stari do 100 let ali več. 

KDAJ? 

Vsak delavni dan od 1. julija do 31. avgusta od 8.00 ure do 13-00 ure. 

OBISKI SO BREZPLAČNI! 

INFORMACIJE: 
Ljudska univerza Ptuj, Mestni trg 2 (I. nadstropje, levo) 
Vsak delavni dan od 8.00 ure do 13.00 ure na tel.: 771 539, 786 010, 
771 361 
Središče vodi g. Dušan Šilak 

CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI PT(JJ 
CENTER ZA SOCIALNO DELO PTUJ 

KREATIVNI POČITNIŠK 
TABOH 

JE NAMENJEN OSNOVNOŠOLCEM OD 5. DO 8. RAZREDA. 
KJE? 
Dom Škorpijon na Kozjaku (Dravska dolina). 
ČAS IZVEDNBE: 
Od 2. julija do 11. julija 1999. 
VODJA TABORA: 
Ga. Daniela Jurgec ter študentje iz različnih fakultet, ki imajo Ž( 
izkušnje pri takšnih projektih. 
VSEBINA: 
Osrednja vsebina je komunikacija, odgovornost, kaj narediti za boljš* 
odnose, govorili bomo o svojih sanjah, željah in poteh za motivacije 
o čustvih, ljubezni, spolnosti; 
Udejstvovali se bomo v različnih delavnicah; novinarska, plesna 
risanje na steklo in majice, oblikovali z fimo maso in se ukvarjali i 
športom; 
Zvečer bomo iskali zaklade, sedeli ob ognju, ob glasbi in različnih 
igrah. 
PRISPEVEK STARŠEV: 
Cena za otroka je 19.000 SIT in zajema plačilo oskrbnih stroška 
bivanja, prevoz, nezgodno zavarovanje in davek na storitev. V cej 
niso zajeti stroški prostovoljnega dela mentorjev in vodenje projektJ 
POGOJI PLAČILA: 
Možnost plačila je v dveh enakih obrokih p o 9.500 SIT. Pn 
obrok mora biti plačan najkasneje do 20.06.1999, drugi pa d 
10.08.1999. 
ROK PRIJAVE: 
Najkasneje do 20.06.1999- Prijavnice dobite na spodnjem naslov 
oz. na osnovnih šolah v MO Ptuj. Prijavnice s fotokopijo virmanov 
vplačani akontaciji oziroma celotnem znesku lahko do 20.06.195 
pošljete ali prinesete na spodnji naslov v času uradnih ur. 
INFORMACIJE IN PRIJAVE: 
Center interesnih dejavnosti Ptuj, Vošnjakova 5 
URADNE URE: vsak delavni dan od 8.00 ure do 11.00 ure 
Informacije na tel.: 785 540 

GLEDALIŠČE RTI 

PREDSTAVI 
3+j 

JULIJ 1999 
Da bi se počitnice začele zares imenitno, pripravljamo za vse male 
velike otroke tri lutkovne in eno igrano predstavo, ki bodo i 
Slovenskem trgu pred Gledališčem Ptuj. Prihajata dve čudov 
lutkovni predstavi iz Češke, in pa dvoje slovenskih predsta 
Predstave so namenjene otrokom med tretjim in dvanajstim leto 
razen zadnje, ki je namenjena tudi starejšim. 

Petek, 2. julij ob 19-00 uri: KLOVNI - češka skupina Most 
Sobota 3. julij ob 19-00 uri: MEHURČKI, LG Ljubljana 
Nedelja, 4. juHj ob 19-00 uri: OJ, ČUDEŽNI ZABOJ,Gledališče Ptuj 
Petek, 9. julij ob 20.00 uri: CIRKUS, lutkovno-gledališki spek take l 

iz Prage 

Gledališče Ptuj poklanja lutkovne predstave našim najmlajšim 
gledalcem in našemu najstarejšemu mestu. 
INFORMACIJE: n i 
Slovenski trg 13, 2250 PTUJ 

Vsak delavni dan med 9-00 uro in 13-00 uro na tel.: 785 900 

e-mail:Gledalisce.Ptuj@guest.arnes.si http://www2.arnes.si/~mbgp'^ 

mailto:Gledalisce.Ptuj@guest.arnes.si
http://www2.arnes.si/~mbgp'%5e
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POČITNIŠKE 
DELAVNICE 

^ub Obzorje, Potrčeva 34( stavba Krajevne skupnosti Jože Potrč) 
PELAVNICE SE BODO IZVAJALE 

5. 07. - 16. 07 . 1 9 9 9 IN 16. 08. - 2 7 . 08 . 1999 

vsak d a n m e d 9 . 0 0 i n 1 2 . 0 0 u r o 

ICAJ BOSTE LAHKO POČEU? 
Mentorji so vam pripravili delavnice oblikovanja iz gline, slikanja na 
steklo, barvanja majic in barvanja kamnov. 
iSi starostne omejitve! Dobrodošli ste vsi, ki želite na tak način 
ustvarjati in kreativno preživeti svoj prosti čas. 
KAJ PRINESEŠ S SEBOJ: čopiče, vodene barvice, majico 
PRISPEVEK: 500 SIT 

INFORMACIJE IN PRIJAVE: 

Klub Obzorje, vsak delavni dan od 8.00 - 17.00 ure, tel.: 772 192 

PLESNI CENTER MAMBO 

POLETNI 
PLESNI DELAVNICI 

Delavnici bosta potekali v drugem in tretjem tednu meseca julija. 
Vsebinsko bodo razdeljene na dve plesni zvrsti: ROCK'N ROLL in 
HIP-HOP. Starostno so razdeljene na dve skupini: od 2. do 5. razreda 
(nižja stopnja) in od 6. do 8. razreda (višja stopnja). 

I Delavnice se bodo odvijale v prostorih Plesnega centra Mambo, 
Volkmerjeva cesta 26, Ptuj (pri trgovini B. Reš). Udeleženci delavnic 
morajo imeti športno opremo (športne copate, triko ali kratke hlače, 
majico...). 
PRISPEVEK: 500 SIT 

, PRIJAVE IN INFORMACIJE: do 1. juUja, izjemoma na začetku dela-
vnicev Centru interesnih dejavnosti, Vošnjakova 5, Ptuj, med 8. in 11. 
Uro vsak delovnik, tel. 785 540 in Plesnem centru Mambo med 12. in 
13. uro, vsak delovnik, tel. 779 055 

DRUŠTVO PRIJATEUEV MLADINE PTUJ 
CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI PTUJ 

LOESJE 
Delavnica - razmisli, ustvari, razširi! 

^ N T O R : Darko Briški 

P̂REDSTAVITEV PROGRAMA DELAVNICE: 
'Jvodne igrice za sprostitev in premagovanje treme, 
pisanje kratkih zabavnih besedil, 
^^^ločanje aktualnih tem z metodo brainstorminga, 
pisanje besedil na prej določene teme, 

najbolj primernih tekstov, 
^^^Hkovanje, tiskanje in fotokopiranje plakatov A3 formata,lepljenje 

KRAJ IZVEDBE: Klub ptujskih študentov, Vodnikova 2, II. nadstrop-
je (v stavbi nove pošte) 
ČAS DOGAJANJA: Od 05.07. do 07.07.1999, vsak dan med 10.00 
uro in 13.00 uro 
CILJNA POPULACIJA: Delavnica je namenjena dijakom od 1. do 
4. letnika 
ŠTEVILO UDELEŽENCEV: minimalno 6, maksimalno 12 
PRISPEVEK: 500 SIT 
PRIJAVE IN EVFORMACUE: 
Center interesnih dejavnosti Ptuj, Vošnjakova 5 
Vsak delavni dan med 8.00 uro in 11.00 uro na tel.: 785 540 
Prijave sprejemamo do 1. julija oz. izjemoma pred pričetkom 
delavnice. 

KNJIŽNICA IVANA POTRČA 

MLADINSKI ODDELEK 

POČITNIŠKE URICE 
KJE? V mladinskem oddelku Knjižnice Ivana Potrča, Mali grad, 
Prešernova 35. 
KDAJ? Od 5.julija do 20.avgusta vsak dan s pričetkom 10. uri 
KAKO? Veselo in s copati. 
KDO? Otroci od 3- do 14. leta 
ZAKAJ? Za dobro voljo in kratek čas. 
KAJ? Družabne in nagradne igre, literarne uganke, bralne nadalje-
vanke, ustvarjalne delavnice, socialne in besedne igre, miganje za 
zdravo telo in bistro glavo, predstavitve novih knjig in knjig iz 
počitniškega nahrbtnika, pripovedovanje... 
ŠE KAJ? 26.julija se bo začel teden namenjen baionarstvu pod 
naslovom: MOJ DEŽNIK JE LAHKO BALON ( razstava, pravljična 
ura, likovna delavnica, literarna uganka). 
Julija in avgusta vas vabijo knjige in knjižničarji vsak delavni dan od 
8.00 ure do 15.00 ure, ob sobotah pa od 8.00 ure do 12.00 ure. " 
V mladinskem oddelku ni članarine in ne vstopnine. 
Prijazno vabljeni! 
INFORMACIJE: 
Mladinski oddelek Knjižnice Ivana Potrča, Mali grad, Prešernova 35 
Vsak delavni dan med 8.00 uro in 15.00 uro, ob sobotah med 8.00 
uro in 12.00 uro na tel.: 778 885. 

CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI PTUJ 

ZAČETNI TEČAJ 
ROLANJA 

MENTORICI: Marjeta Čič, Darja Krajnc 
KRATKA VSEBINA TEČAJA: 
1. Vstajanje in kako stati na rolerjih. Zaustavljanje: z zavoro, na 

travi, s kristjanjem, z luno. 
2. Obračanje.Vožnja po eni nogi 
3. Limonca. Vožnja po dveh kolesih. 
4. Hoja po stopnicah. Vožnja v krog. 
5. Slalom. 
Vsak dan se bo zaključil z družabnimi igrami. 

KDO? Tečaj je namenjen učencem od 5. do 8. razreda OŠ ter 
dijakom vseh letnikov. 

ČAS LZVEDBE: 
5. 7. - 9. 7. 1999 za učence od 5. do 8. razreda OŠ, 
12. 7. - 16. 7. 1999 za dijake od 1. do 4. letnika SŠ. 

Oba tečaja se bosta izvajala vsak dan med 10.00 in 11.30 uro. 

ANIMACIJA plakatov v poznih nočnih urah pod krinko noči. 



KRAJ IZVEDBE: Igrišče za Šolskim centrom Ptuj 
OBVEZNA OPREMA: Ščitnika za zapestji, komolca in koleni ter rol-
erji. Za učence od 5. do 8. razreda je obvezna tudi čelada. Brez 
popolne opreme se ne bo mogoče udeležiti tečaja. 

PRISPEVEK: 500 SIT 

INFORMACIJE: 
Center interesnih dejavnosti Ptuj 
Vošnjakova 5, Ptuj 
Vsak delavni dan med 8.00 in 11.00 uro 
Tel.: 785 540 
Prijave sprejemamo do 1. julija, izjemoma na samem začetku 
tečaja. 

DRUŠTVO PRIJATEUEV MLADINE PTUJ 
CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI PTUJ 

POLETNA GLEDALIŠKA 
DELAVNICA 

Delavnica bo potekala prva dva tedna v juliju, in sicer od 5. 7. do 
9. 7. 1999 in od 12. 7. do 16. 7. 1999 vsak dan od 10. do 14. ure 
(vmes odmor). 

KRAJ IZVEDBE: velika dvorana Narodnega doma, Jadranska 13, 
Ptuj 
MENTOR: Vojko Belšak, dramski igralec 
VSEBINA: Oblikujejo jo udeleženci skupaj z mentorjem. 
POTREBNA OPREMA: udobna obleka, copati 
DELAVNICA JE NAMENJENA UČENCEM 6., 7. IN 8. RAZREDA 
Delavnica bo izvedena v primeru, če bo prijavljenih najmanj 10 
udeležencev. Največje število udeležencev v delavnici je 20. 
PRISPEVEK: 500 SIT 
INFORMACIJE IN PRIJAVE: 
Center interesnih dejavnosti Ptuj, Vošnjakova 5 
Vsak delavni dan med 8.00 uro in 11.00 uro na tel.: 785 540 
Prijave sprejemamo do 1.julija oz. izjemoma na samem začetku 
delavice. 

DRUŠTVO MLADIH PTL 

KONCERT ZVOKŠOl 

30 glasbenih skupin in 6 D.J.-jev na 48-urnem festivalu, ki se 

bo zgodil med 09- in 11.07.1999 na letališču Moškanjci pri Ptuju. 

PREDVIDENI PROGRAM: 

ROČK l,petek od 12.00 do 24.00 ure 

TORPEDO MARMORATA 
BURKOVSKV 
M.I.L.K. 
ANONIMOUS 
OMET ODPADA 
DURHMARSH 
HUDOBNI VOLK 
PSYHO-PATH 
GUANO APES 
ROTOR 

SLO LOVE PARADE, petek od 24.00 do 12.00 ure v soboto 

Tuji gost 
VELENTINO KANZVANI 
UMEK 
SHOCKER D 
NIXIN COLTRAIN 
in še cca. 2 ptujska DJ.-ja 

ROČK 2, sobota od 12.00 do 24.00 ure 

E-MED 
AGENTI 
BREZ ZAMERE 
GRUEETIES 
FIKUS 
KVIN&TON 
DEMOLITION GROUP 
BIG EOOT MAMA 
LETEČI ODRED ^ 
HLADNO PIVO 

ROCK&ROLL PARTY, sobota od 24.00 do 12.00 ure v nedeljo 

CENE: 
Predprodaja: GROM Trstenjakova 5/a, Ptuj 
3.000 SIT za vseh 48 ur 
Na kraju koncerta: 
4.000 SIT za vseh 48 ur 
3.000 SIT ROČK 1 in SLO LOVE PARADE 
2.000 SIT ROČK 2 in ROCK&ROLL PARTY 
1.000 SIT samo SLO LOVE PARADE 

ŽVOKŠOK INFORMACIJE: Klas Bedič, 041 730 823, 
e-mail: zvoksok® hotma il. com 

TIMOTEJ PTUJ 
DRUŠTVO ZA IZBOUŠANJE KVALITETE 

ŽIVUENJ/I 

POLETNI BROŽ '99 

Društvo Timotej Ptuj pripravlja za letošnje poletje znova poletnf 
delavnice BROŽ - Blazno Resno O Življenju. 

KJE? TERME PTUJ 

KRAJ IZVAJANJA: Prostor pri letnem bazenu 

ČAS IZVAJANJA: 12. 7. do 1. 8. 1999 

KDO? Mladi od 13. do 19. leta 

PRISPEVEK: Vsak dan dnevna karta za vstop v kopališče. 

VSEBINA DELAVNIC: Program se bo izvajal v Termah Ptuj. 
potrebe projekta bo postavljen vojaški šotor, kar omogoča izvedtK 
programa ne glede na vremenske pogoje. Program traja tri tedne iJ 
je razdeljen na tri tematske sklope: 
1. teden — Zdrava prehrana: " Polje kdo bo tebe ljubil..." 
12. 7. Žitarice, sadje 
13. 7. Zelenjava 
14. 7. Tekočine 
15. 7. Meso 
18. 7. Izlet s čolnom po Dravi 
2. teden — Odnosi med spoloma: " Snoči sem na vasi bil... 
19. 7. Ženske in spolnost 
20. 7. Moški in spolnost 



2i 7. Zaupanje 
7. Si pripravljen že? 

25. 7. Športno rekreativna tekmovanja na bazenu 
^ teden — Odvisnosti: " Tri dni pa pol...*' 
25. 7. Moj ata ... cigaretni kulak 
27. 7. Rojstni da drugače 
2g. 7. Over doza 
29. 7. Adidas, Nike, Fila, Converse,...? 
1. 8. Zaključek 

U^ORMACIJE: 

(}a.Olga Popov na tel.: 702 774 vsak delavni dan od 15.00 ure naprej 

PRIJAVE: Ob začetku delavnic v Termah Ptuj. 

CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI PTUJ 
V SODELOVANJU Z OŠ OLGE MEGLIC PTUJ 

RAČUNALNIŠKA 
DELAVNICA ZA ZAČETNIKE 

jKRAJ: OŠ Olge Meglič Ptuj, Prešernova 31, učilnica št. 12 

ČAS IZVEDBE: 12.07. - L6.07.1999, od 8.00 do 10.00 ure 

ŠTEVILO UDELEŽENCEV: minimalno 6, maksimalno 12 

jSTAROST: ni pomembna I 

PRISPEVEK: 500 SIT 

PROGRAM DELAVNICE: 
1. Začetek dela z računalnikom in Windows 95 - upravljanje in 

spreminjanje oken, delo s programi (Raziskovalec), risanje (Slikar) 
multimedija (enciklopedija Encarta), 

2. Urejevalnik besedila Microsoft Word 97 - zagon, premikanje po 
dokumentu, izbiranje besedila, vstavljanje slik, 

3. Internet - osnove rač. omrežij, kako na internet, nalovi, linki, 
iskanje informacij, elektronska pošta, konference, irc. 

RAČUNALNIŠKA DELAVNICA - NADAUEVALNA 

KRAJ: OŠ Olge Meglič Ptuj, Prešernova 31, učilnica št. 12 

ČAS IZVEDBE: 12.07. - L6.07.1999, od 10.20 d o 12.20 u re 

ŠTEVILO UDELEŽENCEV: minimalno 6, maksimalno 12 

STAROST: ni pomembna 

POGOJI: poznavanje osnov dela z računalnikom 

I^IUSPEVEK: 500 SIT 

PROGRAM DELAVNICE: 
'i Urejevalnik besedil Microsoft Word 97 - obnovitev osnov, 

^'ibele,enačbe, stolpci, miselni vzorci, prenos podatkov iz drugi 
' programov, makri, 
j Risanje v Corel Drawu - objekti (premikanje, vrtenje, 
I spreminjanje velikosti), razni efekti in učinki, izdelava plakatov, 

•̂̂ Zclelava lastnih računalniških programov v Microsoft VisualBasicu. 

^ORMACIJE: 
' ^nter interesnih dejavnosti Ptuj, Vošnjakova 5 

delavni dan med 8.00 uro in 11.00 uro na tel.: 785 540 
^JAVE:Prijave sprejemamo do 5. julija, izjemoma na samem 

^^^etku obeh delavnic. 

DRUŠTVO PRIJATEUEV MLADINE 
CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI 

MINI TEČAJ 
POGOVORNE 
ANGLEŠČINE 

MEx\TOR: Dušan Stede 

VSEBINA TEČAJA: 
Razne jezikovne vaje skozi katere bodo udeleženci okrepili svoje 
znanje in uporabo angleškega jezika. Vaje so namenjene predvsem 
izboljšanju razumevanja, pisanja in govorjenja angleškega jezika. 
DELAVNICA JE NAMENJENA učencem 6., 7. in 8. razreda osnovnih 
šol, ki že do neke mere obvladajo angleški jezik. 

ŠTEVILO UDELEŽENCEV: minimalno 5, maksimalno 15 

KRAJ IZVEDBE: Narodni dom, Jadranska 13 (mala dvorana I. nad-
stropje) 

ČAS IZVEDBE: od 19. do 21. julija, med 13.00 uro in 15.00 uro. 

PRISPEVEK: 5.000 SIT 

INFORMACIJE IN PRIJAVE: 
Center interesnih dejavnosti Ptuj, Vošnjakova 5 
Vsak delavni dan med 8.00 uro in 11.00 uro na tel.: 785 540 
Prijave sprejemamo do 14. julija oz. izjemoma na samem začetku 
delavnice. 

DRUŠTVO PRIJATEUEV MLADINE 
CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI 

Počitniške delavnice '99 

MALA ŠOLA 
MANAGEMENTA IN 

TIMSKEGA DELA 
MENTOR: 
Dušan Sterle, član DPM Ptuj, diplomirani ekonomist, sicer pa član 
skupine svetovalcev in predavateljev neprofitnega managementa, ki 
delujejo v okviru Centra za neprofitni management in so končali 
podiplomski študij omenjenega področja na Inštitutu za politologijo. 
Univerze Johns Hopkins V Baltimoreu, ZDA. 

VSEBINA: 
Delavnica je pripravljena delno v obliki predavanj, delno v obliki 
praktičnih vaj s področja vodenja in timskega dela. Udeleženci bodo 
spoznali osnovna načela učinkovitega vodenja in timskega dela. 
DELAVNICA JE NAMENJENA: 
dijakom srednjih šol in študentom. 
ŠTEVILO UDELEŽENCEV: 
minimalno 10, maksimalno 20. 
KRAJ IZVEDBE: 
Narodni dom. Jadranska 13, I. nadstropje (mala dvorana) 
ČAS IZVEDBE: od 19. do 21. julija 1999, med 10.00 uro in 12.00 
uro 
PRISPEVEK: 500 SIT 

EVFORMACIJE IN PRIJAVE: 
Center interesnih dejavnosti Ptuj, Vošnjakova 5 
Vsak delavni dan med 8.00 uro in 11.00 uro na tel.: 785 540 
Prijave sprejemamo do 14. julija oz. izjemoma na samem začetku 
delavnice. 



6 m.: 
PLESNO MAZURETNI KLUB DPD SVOBODA PTUJ 

POČITNIŠKA 
MAŽORETNA ŠOLA 

MENTOR: 
Mira Mijačevič 

KDAJ? 

Od 23. 08. do 27.08.1999 od 10.00 ure do 11.30 ure. 

KJE? 

Narodni dom Ptuj, Jadranska 13 

KDO? 

Dečki in deklice od 6. leta dalje 

OPREMA: 

Mehki platneni copati ("superge") 

INFORMACIJE EV PRIJAVE: 
Vsak delavnik do 10. julija od 8.00 ure na tel.: 772 887, 778 678 
ter pol ure pred pričetkom šole (ponedeljek, 23.08.1999 ob 9.30 
uri). 

ZDRUZENJE SLOVENSKIH 
KATOLIŠKIH SKAVTINJ IN SKAVTOV 

STEG 
SONČNA PESEM 

PTUJ 1 
Vas vabijo, da se jim pridružite in postanete njihovi člani. Novi člani 
se jim lahko pridružijo jeseni, ko bodo 02.10.1999 z jesenskim 
dnevom stega pričeli novo skavtsko leto. 

Vključiti se je možno v: 
- četo 
- izvidniki in vodnice, v starosti 11-16 let 
- noviciat, starost 16-17 let 
- klan, starost 17-21 let 

- SKVO (skupnost voditeljev) - od 21 let dalje 

INFORMACIJE: 
g. Jože Mikulec - Srčni fazan, dosegljiv na telefon: 746 104, vsak dan 
od 16.00 ure dalje. 

ZVEZA TABORNIKOV SLOVEN 
KVEDROV ROD, PTUJ, VIČAVA 1 

STE ŽE SLIŠALI Z 
TABORNIKE IN BI S 

NAM RADI PRIDRUŽILI, PA N 
VESTE KAKO 

INFORMACIJE: 

PETRA FURMAN (starešina roda) 
Vsak delavni dan od 16.00 ure na tel.: 782 754 

BOŠTJAN PREDIKAKA 
Vsak delavni dan od 17.00 ure na tel.: 745 223 

Včlanite se lahko vsi, ki ste radi v naravi, se radi družite in zaba-
vate, na glede na vašo starost. 

Zelo ste dobrodošli! 

J. 

TERME PTU 

ODPIRALNI ČAS: 
Vsak dan od 9.00 ure do 20.00 ure. Nočno kopanje vsak petek 
soboto od 21.00 ure do 24.00 ure. 

CENE VSTOPNIC ZA ZUNANJE TERMALNO KOPALIŠČ 

Ponedeljek- petek Celodnevna Popoldanska Večerna 
od 15.00 ure od 18.00 ut 

Odrasli 1.200 SIT 900 SIT 700 SIT 
Otroci (od 5 do 15 let) I 700 SIT 1600 SIT 1500 SIT 

od 15.00 ure od 18.00 uf 
Odrasli 1.300 SIT 1000 SIT 800 SIT 

Otroci (od 5 do 15 let) I 800 SIT 1700 SIT 600 SIT 
Nočno 
kopanje 
800 SIT 
600 SIT 

Skupine nad 30 oseb imajo 15% popusta! 

Kupite pa lahko tudi abonmajsko vstopnico, ki vključuje 12 kopanj 
velja 6 mesecev. 

CENA: 
odrasli 12.500 SIT 
otroci 8.000 SIT 

INFORMACIJE: 
Za vse informacije se lahko obrnete na tel.: 782 782 



KAJAK KLUB PTUJ 

AKTIVNI VIKEND V 
BOVCU 

j^AJ? Sobote in nedelje od 3- 7. do 31. 7. 1999 
KpO? Vikenda se lahko udeležijo vsi, ki so dopolnili 15 let. 

mladoletni morajo imeti pisno dovoljenje staršev. 

CENA: 15 .000 SIT 

Cena programa vključuje: 

ločitev (skupna ležišča ali kampiranje - po dogovoru skupine) 

iCompletno opremo in vodstvo 
Spusti z raftom Boka - Trnovo oziroma pri nizkem vodostaju 
Srpenica - Trnovo 

Spusti s kajaki od mostu v Čezsoči do Boke 

Canyoning - soteskarjenje po potoku Sušeč 

Hrana v gostišču dva dni - obilen zajtrk, kosilo oziroma večerja 

Lasten prevoz in premiki udeležencev ter opreme ali po dogovoru 
organiziran prevoz 

V primeru napovedi slabega vremena se termin po dogovoru spre-
meni 

Ponudba velja za skupine največ do 12 ljudi 

f Glede nezgodnega zavarovanja se dogovorite z organizatorjem. 

INFORMACIJE IN REZERVACIJE: 
Rezervacijo morate opraviti najmanj 14 dni pred odhodom. 
Rezervacije sprejema Dominik Hlupič vsak delavni dan med 08.00 uro 

, in 15.00 uro na tel.: 778 478 
' ali preko elektronske pošte:Kajak.klub.ptuj@usa.net. 

AEROKLUB PTUJ 

LETALSKA ŠOLA 

Pri Aeroklubu Ptuj deluje letalska šola, ki usposablja mlade jadralne 
pilote, padalce, motorne pilote in tudi balonarje, ki so dopolnili 16 
êt. Šola teorije in prakse poteka v poletnih počitnicah na letališču v 

Moškanjcih. 

Ce še nisi dopolnil 18 let rabiš pisno dovoljenje tvojih staršev! 

DVEGRMAĈ JE IN PRIJAVE: 

^ROKLUB PTUJ 
P-P. 25 

Čuš Stanko 
708 302 

ŝak dan razen ponedeljka od 8.00 ure naprej. 
'̂'Tiail taeroklub. ptuj @siol. net 

ŽELIŠ DELATI MED POČITNICAMI? 
POSREDOVANJE DELA ŠTUDENTOM IN DIJAKOM 

ČEBELICA doo 

Trstenjakova 5, Ptuj, PC DOMINO 1. nadstropje, tel.: 773 110 

INFORMACIJE: 
Od ponedeljka do sobote med 8.00 uro in 13.00 uro, ob sredah tudi 
do 17.00 ure. 
Lahko pa se oglasiš tudi osebno. 

Pogoj, da lahko delaš je dopolnjenih 15 let 

ZA VPIS POTREBUJEŠ -
Sliko, 
Potrdilo o šolanju, 
Hranilno knjižico ali tekoči račun, 
Davčno številko. 

NE POZABI! 

Izkaznica velja za tekoče šolsko leto, 
Pred pričetkom dela dvigni napotnico, 
Napotnice izdajamo izključno imetnikom izkaznice oziroma nji-
hovim pooblaščencem, 

Brez izkaznice napotnic NE izdajamo! 

ŽELIŠ DELATI MED POČITNICAMI? 
POSREDOVANJE DELA ŠTUDENTOM IN DIJAKOM 

ŠTUDENTSKI SERVIS 
MARIBOR 

Trstenjakova 5/a, Ptuj 

PC DOMINO (pritličje - skozi podhod), tel.: 771 571 

INFORMACIJE: 
Od ponedeljka do petka med 7.30 uro in 19.00 uro, ob sobotah 
med 8.00 uro in 12.00 uro. 
Lahko pa se oglasiš tudi osebno! 
ZA VPIS POTREBUJEŠ: 
potrdilo o šolanju, 
osebno izkaznico ali potni list, 
davčno številko, 
1 sliko, 
tekoči račun (vse uredimo mi) in 
veliko dobre volje. 

ČLANI SO LAHKO: 
bodoči dijaki, ki zraven zgoraj naštetega potrebujejo še spričevalo o 
končani osnovni šoli in potrdilo o vpisu v srednjo šolo, 
dijaki, 
študentje, 
dijaki in študentje ob delu; le-ti potrebujejo še potrdilo iz Zavoda za 
zaposlovanje, da niso iskalci zaposlitve. 

Smo prijazni in z veseljem pomagamo vsem, ki so pripravljeni biti 
pridni. 

mailto:Kajak.klub.ptuj@usa.net


Če ste se odločili za potovanje v tujino, vam v društvu ponujajo kar-
tico PZS/IYHF, ki vam omogoča ugodne nočitve po celem svetu v več 
kot 4.500 mladinskih prenočišč. Pri nas dobite tudi podatke o vseh 
mladinskih prenočiščih, ki so včlanjena v MEDNARODNO ZVEZO 
MLADINSKIH PRENOČIŠČ (IYHF). 

CENE: 
JUNIOR I. (od 4. do 18. leta) 700 SIT 
JUNIOR II. (od 19. do 26. leta) 1400 SIT 
SENIOR (od 26. leta naprej) 2000 SIT. 

Če se boste odločili za nakup kartice nas morate obvestiti naj-
manj 5 dni prej. Ob nakupu rabite samo osebne podatke. 

KARTICA EURO < 26 
Od začetka julija bo možno dobiti oziroma kupiti pri nas tudi 
Evropsko mladinsko kartico popustov in ugodnosti (EURO < 26) za 
vse mlade med 15. in 16. letom starosti. Uporabljajo jo lahko tako 
dijaki kot študenti, zaposleni kot nezaposleni. Velja eno leto. Kartica 
velja v okrog 30 evropskih državah. Kartico EURO < 26 ima že prib-
ližno 4 milijone mladih v Evropi. Ponuja okrog 300.000 različnih 
popustov in ugodnosti. Ob nakupu kartice dobite katalog popustov 
in ugodnosti za popuste v Sloveniji. 

Ob nakupu potrebujete: 
fotografijo, 

osebno izkaznico ali potni list ali vozniško dovoljenje. 

CENA: 500 SIT 
INFORMACIJE IN PRODAJA: 
PD Peregrin, Vošnjakova 5, Ptuj 
V času uradnih ur med 8.00 uro in 11.00 uro 
Tel.: 779 218 

Društvo vam želi prijetno potovanje. 

V Mestni občini Ptuj se bo v poletnih počitnicah dogajalo še veljĵ , 
prieditev, ki jih v tem vodniku nismo uspeli zajeti. Zato vas prosini(j 
da se poletnem dogajanju v informirate v TURISTIČNO INFORlVii 
TIVNEM CENTRU PTUJ - TIC Ptuj Slovenski trg 14 
(mestni stolp pri Gledališču Ptuj) 
Delavni čas: 
od ponedeljka do petka med 8.00 uro in 18.00 uro 
ob sobotah med 8.00 uro in 17.00 uro 
ob nedeljah in praznikih med 10.00 uro in 15.00 uro 

Pokličete jih lahko na telefon 771 569 ali 779 601 


